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Cumhurbaşkanı Erdoğan, ABD 
Ziyareti Dönüşünde Gazetecilerin 
Sorularını Yanıtlayarak Gündeme 

Dair Önemli Açıklamalarda Bulundu.
BM Zirvesi için ABD’ye giden Cumhurbaşkanı Recep 

Tayyip Erdoğan, gazetecilerin sorularını cevapladı.

“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın”
«Хочешь процветания государства - создай условия для людей»

Başkent Platformu 2019/2023/2053/2071 hedeflerine ulaşması için ‘Türk Dış Politikasında Sivil Toplum Örgütlerinin Rolü 
Ne Olmalı?’ başlıklı sempozyumlara hazırlık içerisinde!

Столичная платформа проводит подготовку к симпозиумам на тему «Какую роль должны играть НПО во внешней 
политике Турции?» для достижения целей  2019/2023/2053/2071 годов.   

MHP Genel Başkanı 
Devlet Bahçeli, Gaziler 
Günü dolayısıyla mesaj 
yayınladı.
«Eğer bağımsızsak, eğer milli kimliğimizle 
üzerinde yaşamış olduğumuz toprakları 
vatan yapmışsak bunun şeref payesi hem 
şehitlerimizin hem de gazilerimizindir.”

ГЛАВА ПАРТИИ 
НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО 
ДВИЖЕНИЯ  ДЕВЛЕТ 
БАХЧЕЛИ ОПУБЛИКОВАЛ 
ОБРАЩЕНИЕ ПО СЛУЧАЮ 
ДНЯ ПАМЯТИ ВЕТЕРАНОВ
«То, что мы живем в независимой 
стране, которую называем 
родиной, и обладаем национальным 
самосознанием является заслугой 
павших и ветеранов» 

Президент Эрдоган ответил на вопросы 
журналистов по возвращению из США и 

прокомментировал актуальные темы.
Президент Реджеп Тайип Эрдоган ответил на вопросв 

журналистов по возвращению с Саммита ООН в США.

‘’GAMBİYA FETÖ İLE MÜCADELEDE 
ÜLKEMİZE EN GÜÇLÜ DESTEĞİ VEREN 
ÜLKELERDEN BİRİSİ’’

Emine Erdoğan, Dünyanın Görmezden 
Geldiği Arakan Müslümanları’ya Yönelik 
Zulmü ve Dramı Durdurmak Adına, First 
Lady’lere Ortak Hareket Etme Çağrısı Yaptı.

ЭМИНЕ ЭРДОГАН ПРИЗВАЛА ВСЕХ 
ПЕРВЫХ ЛЕДИ МИРА К СОВМЕСТНОЙ 
БОРЬБЕ ПРОТИВ НАСИЛИЯ ПО 
ОТНОШЕНИЮ К МУСУЛЬМАНАМ В 
ПРОВИНЦИИ АРАКАН

Putin’den Rus Savunma 
Sanayini Güçlendirme 
Talimatı

ПУТИН ДАЛ УКАЗАНИЯ 
ОТНОСИТЕЛЬНО 
УСИЛЕНИЯ ОПК РФ

‘’Kırgızistan- Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr.Mustafa Kurt’a, 
Memur-Sen Konfederasyonu 
Eski Genel Başkanı Dr.Ahmet 
Aksu’dan Ziyaret’’
Экс – председатель Конфедерации 
проф.союзов гос.служащих Ахмет 
Аксу посетил Почётного посла 
Кыргызстана в Турции Д-ра 
Мустафу Курта

Kurtlar Vadisi Vatan 
Долина Волков – Родина 
29 Eylül’de
Sinemalarda izleyicisi ile 
buluşuyor.

Arakan’da kundaklanan Müslüman 
köyleri uydudan tespit edildi
Мусульманские Деревни, Сожженные 
В Провинции Аракан, Были 
Запечатлены Спутниками
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Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan’ın 
eşi Emine Erdoğan, dünya liderleri-

nin eşlerine mektup göndererek Myan-
mar’daki insanlık dramına dikkat çekti. 
First lady›lere ortak mücadele çağrı-
sında bulunan Emine Erdoğan, «Lider 
eşleri olarak sürece olumlu katkı sağla-
yacak insani çabalarda buluşabilmeyi ve 
böylelikle uluslararası toplumu hareke-
te geçirebilmeyi umut ediyorum» dedi. 
Emine Erdoğan mektubunda şunları 
kaydetti:

ÇAĞDAŞI OLMAK UTANÇ VERİCİ’

“Şahsınızı ve ülkeniz halklarını en kalbi 
duygularla selamlayarak, geçtiğimiz 
hafta Bangladeş›e yaptığım ziyarete 
dair duygu ve düşüncelerimi sizinle 

Супруга президента Турции Эмине 
Эрдоган направила письма женам 

мировых лидеров, обращая внимание 
на трагедию в Мьянме. Эмине Эрдоган, 
призвав всех первых леди к совместной 
борьбе против насилия в Мьянме, сказа-
ла следующее: «Я надеюсь, что в качестве 
супруг президентов мы сможем собрать-
ся вместе и направить гуманитарную 
помощь нуждающимся в провинции 
Аракан, и, таким образом, внести свой 
позитивный вклад в данный процесс и 
мобилизовать международное сообще-
ство».

paylaşmak istiyorum. Bildiğiniz üzere, 
Myanmar›ın köklü geçmişe sahip toplu-
luklarından birisi olan Rohingya Müs-
lümanları, son günlerde şiddetlenen bir 
baskıyla karşı karşıya. 25 Ağustos›tan 
bu yana 1000›den fazla insan hayatını 
kaybetmiş, yüzbinlerce sivil Bangladeş›e 
sığınmak zorunda kalmıştır. 
 Geçtiğimiz hafta, Bangladeş-Myanmar 
sınırında bulunan Kutupalong mülteci 
kampına yaptığım ziyaret sırasında 
gördüklerim, beni derinden etkilemiş-
tir. Uluslararası kamuoyunun kulağını 
tıkadığı ve görmemeyi tercih ettiği bu 
insanlık dramının çağdaşı olmak ger-
çekten utanç vericidir.

‘O BAKIŞLARI ASLA UNUTAMAM’ 

«МНЕ ОЧЕНЬ СТЫДНО, ЗА ТО, ЧТО 
ЭТО ПРОИСХОДИТ В НАШЕ ВРЕМЯ»

Эмине Эрдоган в своем письме сказала 
следующее:  «Прежде всего, я от всей 
души приветствую вас и ваш народ, и 
делюсь своими мыслями по поводу моего 
визита в Бангладеш на прошлой неделе. 
Как вы знаете, мусульмане-рохинья, 
будучи одной из самых древних общин 
Мьянмы, в последние дни сталкиваются 
с крайне жестоким обращением. На-
чиная с 25 августа, погибло более 1000 
человек, и сотни тысяч мирных жителей 

Evi yakılmış, tecavüze uğramış, çocuk-
ları ve eşleri gözleri önünde öldürülmüş 
nice kadının hikâyesini dinlemek büyük 
acı vermiştir. İlk etapta, 1000 ton insa-
ni yardım ulaştırdığımız kamplardaki 
kadınların ve çocukların çaresiz bakışla-
rını hiç unutmayacağım.»

TÜRKİYE’NİN YARDIM KARARLI-
LIĞI

Bir anne, bir kadın ve bir insan olarak, 
hiçbir etnik ve dini ayrım yapılmaksı-
zın, herkesin birlikte insanca yaşaya-
bildiği bir dünya tesis etmek zorunda 
olunduğunu düşünüyorum. Bu bağ-
lamda, lider eşleri olarak sürece olumlu 
katkı sağlayacak insani çabalarda bu-
luşabilmeyi ve böylelikle uluslararası 
toplumu harekete geçirebilmeyi umut 
ediyorum. Dünyanın en büyük ikinci 
insani yardım sağlayıcısı olan Türkiye, 

вынуждены были бежать в Бангладеш. 
Во время моего визита на прошлой не-
деле в лагерь беженцев «Кутупалонг», 
увиденное мною поразило меня. На са-
мом деле мне очень стыдно, за то, что это 
происходит в наше время и на глазах у 
мирового сообщества». 

 «Я НИКОГДА НЕ СМОГУ ЗАБЫТЬ 
ЭТОТ ВЗГЛЯД»

Мне было очень больно слушать расска-
зы о женщинах, подвергшихся насилию, 
чьи дома были сожжены, а дети и супру-
ги были убиты на их глазах. Я никогда 
не забуду эти взгляды женщин и детей 
в лагерях, куда мы доставили 1000 тонн 
гуманитарной помощи».

«СТРЕМЛЕНИЕ 
ТУРЦИИ ПОМО-
ГАТЬ НУЖДАЮ-
ЩИМСЯ»

«Будучи мате-
рью, женщиной 
и, прежде всего, 
человеком, я 
думаю, что мы 
должны создать 

мир без дискриминации по этническому 
или религиозному признаку, где каждый 
человек будет жить в мире и согласии. 
Таким образом, я надеюсь, что в качестве 
первых леди мы сможем действовать со-
обща, чтобы внести позитивный вклад в 
данный процесс и мобилизовать между-
народное сообщество. Турция, будучи 
вторым по величине поставщиком гу-
манитарной помощи в мире, постоянно 
стремится помогать всем угнетенным. И 
уже оказала посильную помощь 3 милли-
онам сирийских и иракских беженцев. Я 
искренне желаю, чтобы настали те дни, 
когда мы сможем установить мир во всем 
мире».

Источник: Агентство «Анадолу». 
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Dr. Teyfur ERDOĞDU

Allaha Savaş AçmakDeclaring War To Allah (God)Zülfü CANPOLAT
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Doç. Dr. Bülent ARI

Taşralar Can ÇekişiyorProvinces Are Strugglıng

Prof. Dr. Yasin AKTAY

İslamcılık ve SiyasetIslamism and Politics

Ramazan TOPRAK

Doç. Dr. Muharrem TUNA

Medeniyet Dediğin…When You Call Civilization…
Ters lale...Reversed tulips ...

Polisime Dokunma; Ama Polisim Sen De Başkasına Dokunma!
Do Not Touch My Police;But My Police You Do Not Touch Anyone Else!

SAADET PARTİSİ’NDEN BAŞBAKAN’A
“BABA OCAĞINA DAVET”INVITATION FROM SAADET PARTY TO

THE PRIME MINISTER TO RETURN TO

“FATHER’S HOME
Dünyanın birçok yerinde kan ve  
gözyaşı dökülmekte, Afganistan da, 
Bosna Hersek de, Çeçenistan’dan 
vs sonra şimdide, Suriye’de Irak’ta 
Arakan’da Kadınlar  Çocuklar Yaşlılar, 
Hasılı insanlar katlediliyor, bu 
ülkelerdeki Müslümanlar çok zor 
durumda, Dünyanın bir çok bölgesinde 
bunun gibi  birçok örnekler yaşandı 
ve hala yaşanmaya devam ediyor; bu 
zulmün sona erdirilebilmesi için çözüm 
için neler yapılmalı? In many parts of the world tears and blood 

are shed; in Afghanistan, Bosnia, Chechnya 
and now in Iraq, Syria and Arakan women, 
children, elder people and in short human 
beings are being slaughtered. Muslims in 
these countries are in a very hard situation. 
What should be done in order to stop these 
oppressions? 

ARAKAN’LI MÜSLÜMANLARA 
TÜRKİYE’DEN YARDIM ELİ
A HELPING HAND TO MUSLIMS 

OF ARAKAN FROM TURKEYİnsanlığın öldürülmesine neden dur denilmiyor? Arakan’da niçin kan akıyor? Myanmar hangi stratejik özelliğe sahip? Why no one stops killing of the 
humanity?

Why is there bloodshed in Ara-kan? 
What strategic features does Myanmar have?

BAŞKENT PLATFORMUNDAN
CHP’YE ZİYARETTHE CAPITAL PLATFOM PAID A VISIT TO CHP

CHP Genel 
Merkezi’nde, Genel Başkan Yardımcısı Sayın Yakup Akkaya’yı ziyaret eden Başkent Platformu ve Yönetim Kurulu üyeleri  STK’ lara ve gündeme dair konularda görüş alış verişinde bulundular.  

The Chairman and 
Board Members of the Capital Platform visited Deputy Chairman Mr. Yakup Akkaya in CHP Headquarter and they compared notes on 

agenda.

Saadet Partisi Genel BaşkanıProf. Dr. Mustafa KAMALAKChairman Of Saadet Party Prof. Dr. Mustafa KAMALAK 

The first International Congress of the History of Turkish Maritime Will be Held in Istanbul  

Bir İlk Olma Özelliğiyle Uluslararası 
Türk Denizcilik Tarihi Kongresi 
İstanbul’da Gerçekleştirilecek

E.D.K.K. Amiral Metin Ataç

Türksoy Üst Düzey Yetkilileri ve Çalışanları 

ile Kınacızade Konağında İftar Yemeğinde 

bir araya geldiler.Türksoy High Level Officials and Employees met at 

Iftar Dinner in Kınacızade Mansion.
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Emine Erdoğan, dünyanın görmezden 
geldiği Arakan Müslümanları’ya yönelik zulmü ve 
dramı durdurmak adına, first lady’lere ortak hareket 
etme çağrısı yaptı.

ЭМИНЕ ЭРДОГАН ПРИЗВАЛА ВСЕХ ПЕРВЫХ ЛЕДИ МИРА К 
СОВМЕСТНОЙ БОРЬБЕ ПРОТИВ НАСИЛИЯ ПО ОТНОШЕНИЮ К 
МУСУЛЬМАНАМ В ПРОВИНЦИИ АРАКАН

3 milyon Suriyeli ve Iraklı mülteciye 
ev sahipliği yaptığı gibi, dünyanın tüm 
mazlumlarına her zaman el uzatma 
kararlılığındadır. Dünya barışını ger-
çek anlamda kurabileceğimiz günlerin 
özlemiyle, selam ve saygılarımı sunuyo-
rum.» Kaynak A.A.
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ANKARA (Sivil İnisiyatif/ Zeliha 
SORKUNLU)- Memur-Sen Kon-

federasyonu Eski Genel Başkanı Sivil 
Toplum Kuruluşlarının Duayeni Diye-
bileceğimiz Dr.Ahmet Aksudan, Kırgı-
zistan- Türkiye Fahri Konsolosu ve Aynı 
Zamanda Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr. Mustafa Kurt’u Konsolos-
luk Makamında Ziyaret Etti. 

Görüşmede, Kırgızistan-Türkiye arasın-
daki ilişkiler, ekonomik, kültür ve dost-
luk ilişkilerini güçlendirmek, yardımlaş-
ma amaçlı neleri yapabiliriz konuştular. 

Dr. Aksu ziyaretinde şunları söyledi; 
Fahri Konsolosumuz sadece Türkiye 
-Kırgızistan arasında bir elçi değil aynı 
zamanda Türk dünyasına ve gönül coğ-
rafyamıza hizmet eden önemli bir kana-

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) - Экс – председатель Конфе-

дерации проф.союзов гос.служащих 
Ахмет Аксу посетил Почётного посла 
Кыргызстана в Турции и Предсе-
дателя Столичной платформы Д-ра 
Мустафу Курта. В ходе встречи были 
обсуждены отношения между Кыр-
гызстаном и Турцией, экономика, 
культура и дружественные отноше-
ние, а также то, что можно сделать 
для их укрепления. 

Аксу сказал следующее: «Вы не толь-

at önderidir ve benim dostumdur. 

Bizler ülkemiz, milletimiz için bir şeyler 
yapma gayretinde olduğumuz gibi aynı 
zamanda ecdadımızın bırakmış olduğu 
mirası, yaşama ve yaşatma gayreti için-
de hep olduk. 

İnsanlığın kurtuluşu, bizim medeniye-
timiz olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşa-
sın” anlayışıyla mümkündür. Bu güzel 
ecdat mirasını 10 yıl önce küllerinden 
adeta Mustafa başkanım başkent plat-
formunu kurarak ve “İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” rehber edinmesi, bizle-
rinde bu vesile ile başkent platformun-
da olmamızı sağlamıştır. 

Osmanlının vakıf anlayışını günümüz-
de Sivil Toplum kuruluşlarında  vücut 
bulması için gayret gösteren başkent 
platformu ailesine, milletimiz adına 
teşekkürlerimi arz ediyorum.. dedi

Dr.Mustafa Kurt, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek şu sözlerle 
devam etti..

Türk ve İslam  dünyasına uzun yıllar 
hizmet eden, Türk dünyası ile gönül 
köprülerini her daim güçlü tutan bizi 
gerek Kırgızistan fahri konsolosluğu-
muzda gerekse başkent uluslararası 
barış kardeşlik platformu faaliyetleri-
mizde yalnız bırakmayan bizlerle be-

ко посол, но и важный мыслитель 
и идейный лидер на тюркоязычном 
пространстве и мой друг. Мы всег-
да старались сохранить наследие 
предков. Столичная платформа была 
создана 10 лет назад, поставив во 
главу угла человека, и отражает гра-
жданскую инициативу под лозунгами 
«Хочешь процветания государства 
- создай условия для людей». Сегод-
ня же наша Столичная платформа 
старается возродить идею создания 
фондов как в Османской империи и 
перенести этот опыт в работу совре-
менных НПО». 

Курт же ответил на это: «Благодарю 
Вас за то, что Вы не оставили нас и 
были с нами в качестве члена Сове-
та правления и Консультативного 
совета. Вы помогали реализовывать 
миссию консульства Кыргызстана и 
международной платформы. 

Столичная платформа была создана 
10 лет назад и  взяла за основу один 
из принципов Османской империи 
- «Хочешь процветания государ-
ства – создай условия для людей».
Османская империя на протяжении 

raber danışma kurulunda ve yönetim 
kurulunda bizleri hiç yalnız bırakmayan 
sayın Dr. Ahmet aksuya teşekkürlerimi 
borç bilirim. 

Elbette Başkent Platformunun misyonu 
olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
anlayışı bizim için kutsaldır. Çünkü in-
san kutsal bir varlıktır. Devlet ise izavi 
bir kavramdır ve insan da vücut bulur 
böylelikle devletin sosyal ekonomik, 
kültürel, yani her anlamda seviyesinin 
yükseltende insandır… Bu sebeple Baş-
kent platformu felsefesini Osmanlı im-
paratorluğunun yönetim anlayışından 
yani “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
anlayışından almıştır. 

Osmanlı imparatorluğu üç kıtada bir 
çok milletin bir arada yaşamasına 
imkân vermiş, ayrıca din, dil, ırk, ayrı-
mı yapmadan barış, huzur ve kardeşlik 
içinde 624 sene o günkü koşullarda at 
üstünde büyük bir coğrafyada barış ve 
kardeşlik içinde varlığını sürdürmüştür. 

Bizler de ecdadımızın yaptığı gibi insan 
odaklı hizmet üreten ve hizmetlerinin 
karşılığında dünyalık hiçbir şey bekle-
meyen gönüllü bir kuruluşuz.

Daha sonra Kırgızistan-Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa Kurt Dr.Ahmet 
Aksu’ya Marifet İltifata Tabidir Anlayı-

624-х лет предоставляла возможность 
мирного и благополучного сосуще-
ствования множеству наций на трёх 
материках, на взирая на религиозные, 
языковые и национальные различия. 
Мы тоже всегда безвозмездно стара-
лись сохранить наследие предков». 

Далее Почётный посол Кыргызстана 
в Турции Д-р Мустафа Курт вручил 
экс – председателю Конфедерации 

şından Hareketle Kırgızistan Milli kıya-

feti olan çapan ve kalpak giydirdi.”

Memur-Sen eski başkanı, Sağlık-Sen 

kurucusu Dr.Ahmet Aksu sevgili dos-

tum, ahretliğim, gönül insanı, Türki-

ye aydınlarından sayın Dr. Mustafa 

Kurt’tan böyle bir özel kıyafeti almanın 

gururunu ve sevincini yaşamaktayım.  

Cenab-ı Allah hepimize uzun yıllar, 

başarılı hizmetler vermeyi nasip etsin, 

ayrıca bu giymiş olduğum kıyafetin 

hakkını vermeyi hizmet etmeyi gereğini 

yerine getirecek çalışmalar nasip eylesin 

dedi. 

проф.союзов гос.служащих Ахмету 
Аксу кыргызские народные одеяния – 
чапан и калпак. 

После этого экс – председатель Кон-
федерации проф.союзов гос.служа-
щих Ахмет Аксу поблагодарил посла 
и выказал свою признательность 
за вручение народных одеяний. По 
окончании встречи он пожелал дол-
голетия и успехов в работе.  

‘’Kırgızistan- Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt’a, Memur-Sen 
Konfederasyonu Eski Genel Başkanı Dr.Ahmet Aksu’dan Ziyaret’’

Экс – председатель Конфедерации проф.союзов гос.служащих Ахмет Аксу посетил 
Почётного посла Кыргызстана в Турции Д-ра Мустафу Курта

“Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt,   Memur-Sen Eski Başkanı, Sağlık-Sen 
Kurucusu Dr.Ahmet Aksu’ya Kırgızistan Milli Kıyafeti Olan Çapan ve Kalpak Giydirdi.”

Почётный посол Кыргызстана в Турции Д-р Мустафа Курт вручил экс – председателю Конфедерации проф.
союзов гос.служащих Ахмету Аксу кыргызские народные одеяния – чапан и калпак. 
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ANKARA ((Sivil İnisiyatif/ Zeliha 
SORKUNLU)- “BM 72. Genel Ku-

rulu vesilesiyle, malum, pazartesiden 
bu yana birçok görüşme, birçok toplantı 
yapmış olduk. Bu toplantılarda özellikle 
de gerek ikili bazı görüşmeler, gerekse 
de BMGK bazında yaptığımız Arakanlı 
Müslümanlarla ilgili toplantı, sizlerle 
şimdi gerçekleştirdiğimiz toplantı, ayrı-
ca yabancı medyaya verdiğim mülakat-
larla birlikte 20’ye yakın ikili görüşme 
gerçekleştirdim. Gerçekten ara verme-
den adeta nefes almadan diyebileceği-
miz şekilde görüşmeler sürdü.

Bu görüşmelerde Irak ve Suriye en öne 
çıkan konular oldu. Irak’taki son geliş-
meler malum referandum konusu, Irak’ı 
da öne çıkarmış vaziyette. Yaptığımız 
mülakatta aldığımız görüşmeler olumlu 
istikamette.

ABD Başkanı Donald Trump ile gö-
rüşmesi

Donald Trump ile yapmış olduğumuz 
görüşmenin merkezinde yine Suriye ve 

Irak vardı. Yine malum FETÖ meselesi 
vardı. Onların gündeminde de papaz 
meselesi vardı. O tabii ki şu anda yargı-
nın hakkında tutuklama kararı verdiği 
bir kişi. Yargının verdiği karar nedeniyle 
içeride.

FETÖ’nün başıyla ilgili olarak malum 
bizler, ABD makamlarına 85 koli belge-
bilgi verdik. Kendisi ABD’de yargı ve 
benzeri bir sürecin içinde de değil. Ama 
buna rağmen bize vermiyorlar. Halbuki 
isteseler, bunu kişisel tasarruflarıyla ra-
hatlıkla Türkiye’ye gönderebilirler. Ama 
nedense buna yanaşmıyorlar. Bunlar 
düşündürücüdür. Vakti zamanı geldi-
ğinde ne düşündüğümüzü çok daha açık 
ortaya koyarız.

Burada özellikle de Türk Amerikan 
Ulusal Yönlendirme Komitesi’nin hi-
mayesinde Türk Amerikan ile Amerika 
Müslüman temsilcileriyle bir araya gel-

diğimiz toplantı önemliydi. 2 binin üze-
rinde katılımın olduğu ve sadece Türk-
Müslümanlarının değil, dünyanın de-
ğişik yerlerinde birçok ülke Müslüman 
halkının katılımıyla bir toplantı oldu. 
Doğrusu bundan önce ABD’de böyle bir 
toplantıyı yapmamıştık. Ondan dolayı 
da bunu düzenleyen arkadaşlarımıza 
teşekkür ediyorum.

İRAN İLE ADIM ATMAMIZ LAZIM

Kuzey Irak’ta yapılması planlanan 
referandum

Bu, Irak merkezli bir adım. Bu adımı 
atmak suretiyle de herhangi bir durum-
da artık bütün adımlar atılmış olmalı ve 
buna göre de bu işin üzerine gitmeliyiz. 
Kuzey Irak yönetiminin de ne yapaca-
ğını düşünmesi lazım. Irak Anayasası 
zaten kararını verdi. “Attığınız adım 
yanlıştır. Geçerliliği yoktur” kararını 
vermiştir. Ama hâlâ direniyorlar.

Yalnız gördüğümüz kadarıyla ABD bi-
zimle aynı düşünüyor.İkili görüşmemi-
zin ardından, ortak kısa bir basın açık-

laması yapıldı. Bahsettiğim konudaki 
mutabakat o açıklamada da belirtildi. 
Yapılan işin yanlış olduğu, bunun ola-
mayacağı vurgulandı.

Tabii İran ile görüşmemiz çok önemli. 
İran’ın kararı bizimle örtüşüyor. Gelece-
ğe yönelik bazı yaptırımlar konusunda 
İran ile adımları atmamız lazım ki geri 
adım atılmasın.

Türkiye’nin Barzani ile ilişkileri nasıl 
kopma noktasına geldi

Kopma noktasına geldi diyorsanız, bunu 
Barzani bu hale getirdi. Memurlarına 
maaş ödeyemez hale geldiklerinde onlara 
biz yardımcı olduk. Başbakanlığım döne-
miydi, 2 milyar dolar kredi verdik ki maaş 
ödesinler. Fakat bunlar kadir kıymet 
bilmiyorlar. Yoksa bizim onlarla alıp vere-
mediğimiz bir şey yok. Ne ABD ne Rusya 
bizim gibi yardım etmedi.

TARİHİ BOYUTUNA GİRERSEK İŞ 
DEĞİŞİR

Sınırlar kapanabilir mi

Atılacak adımlar, yapacağımız değerlen-
dirme neticesinde belirlenecek. Karar-
larımızı açıkladıktan sonra ne olacağını 
görmüş oluruz. Ama o topraklar sadece 
Kürtler’e ait değil. Orada Türkmen’i var, 
Arap’ı var. Dolayısıyla birilerinin orada 
sadece kendileri varmış gibi hareket 
etmeleri son derece yanlış. İşin tarihi 
boyutuna girersek işler değişir. Orada 
Türkmenlerin parti merkezini ateşe tut-
tular. Birilerinin giderek istikametlerini 
iyice kaybettiklerini görüyoruz.

ABD’DE BEYLER GİBİ YAŞIYOR

FETÖ’nün ABD’de diyaspora oluştur-
duğu ve finansal olarak da eski güç-
lerine kavuşmak üzere olduklarına 
ilişkin iddialar

Ben bu tür bir şeye ihtimal vermiyo-
rum. Olabileceğine de inanmıyorum. 
Çünkü bunların elindeki güç etnik mil-
liyetçiliğe bağlı bir güç değil diğerleri 
gibi. Her yerde kan kaybediyorlar. Hele 
hele mahkûmiyetler başladığı zaman 
bunların durumu çok daha farklı ola-
cak. Mahkûmiyet kararlarından sonra 
onlar düşünecek. Bu konu diğerlerinin 
durumuna benzemez. Diğer taraftan da 
tabii Türkiye’de barınma imkânlarının 
olamayacağı çok net ortada. Önemli 
olan bizim millet olarak kararlı duruşu-
muzu ortaya koymamızdır.

ABD’nin Fetullah Gülen’i iade etme-
me gerekçesi

FETÖ’nün elebaşıyla ilgili olarak biz 
talebimizi bir kez daha tekrarladık. 400 
dönümlük arazide beyler gibi yaşıyor. 
Kendilerine belgeleri bilgileri de gön-
derdik. Bahane üretilmeksizin, bize iade 
edilmesi lazım.

Gülen’in görüşlerinin dinle bağdaşıp 
bağdaşmadığı

Mensupları ne diyorlar? O bize şah da-
marımızdan daha yakın diyorlar. Ayet-i 

kerime çok açık ve net oysa. Sadece 
Rabbimizdir bize şah damarımızdan 
daha yakın olan. Sorduğunuz konuyla 
alakalı Diyanet’in bir çalışması var. O 
çalışma, bu adamı İslam’ın içerisinde 
tutan hiçbir şeyin kalmadığını açıkça 
gösteriyor.

28 Şubat hukuki süreci

Şu anda 28 Şubat ile ilgili yargının be-
lirli bir hazırlığı var. Onu biliyorum. 
Çalışma nereye varır tabii onu yargıda 
göreceğiz.

İSRAİL›İN TAVRI DOĞRU DEĞİL

Referanduma İsrail’in desteği

İsrail’in bu tavrını doğru bulmuyoruz. 
Bunu New York’ta görüştüğüm Yahudi 
kuruluşlarının temsilcilerine de anlat-
tım. İsrail’in ilişkileri menfi yönde etki-
leyecek tavırlardan uzak durması lazım.

TRUMP S-400 KONUSUNU AÇMADI

ABD’nin Barzani konusunda 
Türkiye’yle birlikte hareket etmesi 
ancak PKK/PYD konusundaki fikir 
ayrılığıyla ilgili Trump’ın görüş be-
lirtip belirtmediği

Bu konuyla ilgili bizim söylediklerimize 
karşı herhangi bir olumsuz yaklaşım 
sergilemedi. TIR’ların (silah sevkiyatı) 
gönderilmesiyle ilgili bir şey söyleyemi-
yor. Seri numaraları falan bu konulara 
da girdiğimizde oraları da savunamı-
yor. Onun dışında mesela Trump bana 
S-400 konusunu açma gereği hissetme-
di. Bu bizim kararlı duruşumuzun öne-
mini gösteriyor.

Tabii bir de şu var. ABD’liler benzer bir 
şeyi bize sunabilme noktasında değil-
lerse bize bir şey diyemezler. Mesela 
Sig Sauer’i verme hususunda kong-
reden onay çıkmamışsa bizim elbette 
bekleyecek halimiz yok. Biz kendi yerli 
silahlarımızla da o işi görürüz. Atmaca 
ile Sarsılmaz ile işimizi görürüz. Öbürü 
marka, bizimki henüz marka değil. Ama 
bizimki de kullanmaya başladıktan son-
ra marka olur. Kaynak: Sivil inisiyatif

Cumhurbaşkanı Erdoğan, ABD Ziyareti 
Dönüşünde Gazetecilerin Sorularını Yanıtlayarak 
Gündeme Dair Önemli Açıklamalarda Bulundu.
BM Zirvesi için ABD’ye giden Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, gazetecilerin sorularını cevapladı.
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АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) - Президент  Эрдоган отметил 

следующее: «Как всем известно, в рам-
ках 72 сессии Генеральной ассамблеии 
ООН, начиная с понедельника, было 
проведено очень много встреч и собра-
ний. В общей сложности было прове-
дено около 20 двусторонних собраний, 
в том числе: заседание Совбеза ООН 
относительно мусульман из Аракана, 
данная пресс – конференция и пресс 
– конференция с зарубежными СМИ. 
Могу сказать даже, что мы проводили 
встречи, не покладая рук. 

Главными темами были Ирак и Сирия. 
Как вы знаете, самой актуальной темой 
в Ираке сейчас является референдум. 
Мы получили положительные резуль-
таты после проведения данных встреч. 

Встреча с президентом США Дональ-
дом Трампом 

Главными темами во время встречи с 
Дональдом Трампом снова были  Си-
рия и Ирак, а также, конечно же,  тер-
рористическая организация Фетхул-

лаха Гюлена. Также была обсуждена, 
связанная с их религиозным деятелем. 
Конечно же, сейчас он является тем, кто 
вынес решение об аресте относительно 
суда. Он находится там по причине ре-
шения относительно суда.

Как известно, мы передали в официаль-
ные органы США 85 посылок с инфор-
мацией касательно террористической 
организации Фетхуллаха Гюлена. Сам 
он не вовлечен какой-либо судебный 
процесс в США. Но, несмотря на это, 
они не выдают нам его. Как-будто при 
желании они смогут отправить его в 
Турцию, экономя человеческие ресур-
сы. Но почему – то они этого не делают. 
Это заставляет задуматься. Когда при-
дет время, мы более актиыно скажем о 
том, что думаем. 

Особеноо большое значение имела 
встреча с американскими турками и му-

сульманами, организованная Турецко-
Американским национальным руково-
дящим комитетом.  На встрече приняло 
участие более 2 тысяч мусульман, не 
только турецкого происхождения, но 
и из других стран. Ранее мы не делали 
такого в США. В связи с этим хотел бы 
поблагодарить организаторов. 

МЫ ДОЛЖНЫ ИДТИ ВМЕСТЕ С 
ИРАНОМ 

Референдум в Северном Ираке 

От этого шага завсит ситцуация во всем 
Ираке. Дальнейшие действия должны 
совершаться в зависимости от этого 
шага. Руководство Северного Ирака 
должно думать о том, что оно будет де-
лать.  Конституция Ирака уже приня-
ла решение о том, что они совершили 
ошибку. Но они все равно продолжают 
сопротивляться.  

Однако, мы заметили, что США со-
лидарны с нами. После двусторонней 
встречи, была проведена совместная 
пресс – конференция. О соглашении 

относительно упомянутой темы было 
сообщено на данной пресс – конферен-
ции. Было подчеркнуто, что совершена 
ошибка и что такого больше не будет. 

Конечно же, встречи с представителя-
ми Ирана тоже важны.  Решение Ирана 
совпадает с нашим мнением. Мы долж-
ны идти вместе с Ираном касательно 
некоторых санкций для того, чтобы не 
делать потом шагов назад. 

Как испортились отношения Турции и 
Барзани 

Это заслуга Барзани. Мы помогли им 
тогда, когда оин уже не могли выпла-
чивать заработную плату чиновникам. 
Я тогда был премьер  - министром. Мы 
дали им кредит в 2 млрд долларов на 
выплату заработных плат. Но они не от-
ветили благодарностью на это. Но у нас 
не было к ним претензий. Ни США, ни 
Россия не помогали им так.  

ЕСЛИ ОБРАТИТЬСЯ К ИСТОРИИ, ТО 
СИТУАЦИЯ ИЗМЕНИТСЯ 

Могут ли закрыться границы 

Наши будущие шаги будут опреде-
ляться после проведения оценки. Мы 
все увидим, что будет после того, как 
озвучим свои решения. Но эти земли 
принадлежать не только курдам. Там 
проживают и туркмены, и арабы. По-
этому единоличное поведение на тех 
землях – это большая ошибка. Если 
обратиться к истории, то ситуация 
изменится. Они подожгли там центр 
турменской партии. Мы видим, что 
кое-кто теряет свое направление. 

ЖИВЁТ ПРИПЕВАЮЧИ В США

Утверждения о том, что террори-
стическая организация Фетхуллаха 
Гюлена образовала в США диаспору и 
вот – вот начнет получать финан-
совую поддержку из  своих старых 
источников. 

Я не думаю, что это возможно.  Пото-
му что, в отличие от других, их силы не 
связаны с этническим национализмом. 
Они везде несут потери. Их положение 
ухудшиться тогда, когда начнутся су-
дебные процессы. После этого уже они 
начнут задумываться. Эта ситуация не 
имеет аналогов. С другой стороны, они 
прекрасно знают, что не могут прожи-
ватьа в Турции. Главное, что наш народ 
показал свою решительность.

Доводы США относительно отказа 
от выдачи Гюлена 

Мы повторно направили своё требова-
ние о выдачи главаря террористической 
организации Фетхуллаха Гюлена. Он 
живет припеваючи на участке в 400 км2.  

Мы направляли им документы. Они 
должны выдать нам его без препятст-
вий.

Связаны ли воззрения Гюлена с религи-
ей? 

Что же говорят члены организации? 
Они говорят, что он им ближе всего.  

Но в священных книгах чётко прописа-
но, что только Всевышний может быть 
ближе всего. А что касается вашего во-
проса, то у Духовного управления есть 
соответствующие труды. Согласно им, 
этого человека ничего не связывает с 
исламом.

Правовой аспект 28 февраля 

Я знаю, что сейчас ведется подготовка 
к суду 28 февраля. На суде будет видно, 
до какой степени все будет доведено. 

ИЗРАИЛЬ ВЕДЕТ СЕБЯ НЕПРАВИЛЬ-
НО 

Поддержка Израиля на референдуме 

Мы считаем, что Израиль ведет себя не-
правильно. Я сказал это и представите-
лям иудейских сообществ в Нью – Йор-
ке. Израиль должен отказаться от пове-
дения, которое переходит на личности. 

ТРАМП НЕ ЗАТРОНУЛ ВОПРОС КА-
САТЕЛЬНО «S-400» 

Прокомментировал ли Трамп то, что 
США солидарны с Турцией относи-
тельно Барзани, но не солидарны ка-
сательно РПК/ Партии «Демократи-
ческий союз»? 

Мы не заметили негативного отноше-
ния к нашим комментариям по этому 
поводу. Ничего не было сказано о по-
ставке оружия. Нет никаких коммен-
тарий и тогда, когда речь заходит о се-
рийных номерах. Трамп не посчитал 
нужным затронуть вопрос касательно 
«S-400».  Это подтверждает важность 
нашей решительности. 

Американцы не могут нам ничего ска-
зать, если не собираются дать нас что-
то аналогичное. Например, если Кон-
гресс не одобрит выдачу оружия бренда 
«Sig Sauer», то, конечно же, мы не соби-
раемся ждать. Мы можем справиться 
и со своим оружием брендов «Atmaca» 
и «Sarsılmaz». Вопрос лишь в том, что 
первый бренд известен, а наши – нет.  
Но наши бренды тоже станут популяр-
ными после начала использования». 

Источник: Гражданская инициатива

Президент Эрдоган ответил на вопросы журналистов 
по возвращению из США и прокомментировал 
актуальные темы.
Президент Реджеп Тайип Эрдоган ответил на вопросв 
журналистов по возвращению с Саммита ООН в США.
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Lübnan’da Filistinli mültecilerin yaşadı-
ğı Sabra ve Şatilla kamplarında İsrail 

ordusunun gözetiminde Lübnanlı Hristiyan 
Falanjist milislerin saldırısında üç binden 
fazla Filistinlinin katledilmesinin üzerin-
den 35 yıl geçti.

Ülkede iç savaşın (1975 - 1990) devam 
ettiği sırada, Ketaib Partisi lideri Beşir 
Cemayel›in devlet başkanı seçilmesinden 
kısa süre sonra suikast sonucu öldürülme-
sini gerekçe gösteren Hristiyan Falanjist 
milislerin kampa yönelik başlattığı saldırı 3 
gün boyunca devam etti.

Çoğunluğu yaşlı, kadın ve çocuklardan olu-
şan Filistinli mülteciler, milislerin kullan-
dığı ağır silah ve bombaların yanı sıra balta 
ve kesici aletlerle vahşice katledildi.

Kampın etrafı İsrail ordusu tarafından sarı-
larak mültecilerin kaçması engellendi, çok 
sayıda kadın öldürülmeden önce tecavüze 
uğrarken kamp sokakları cesetlerle doldu. 
Daha sonra kamptaki cesetler toplu mezar-
lara gömüldü.

Katliamın ardından Birleşmiş Milletler 16 
Aralık 1982›de yaşananları kınayarak «bu-
nun bir soykırım olduğunu» ilan etti. Ancak 
geçen 35 yıl içerisinde katliama dair hiçbir 
yargılama ve ceza işlemi gerçekleşmedi.

Katliama giden süreç

İsrail’in 14 Mayıs 1948’de tarihi Filistin 
topraklarında bağımsızlığını ilan etmesi 
nedeniyle topraklarından ayrılmak zo-
runda bırakılan Filistinlilerin bir bölümü, 
Lübnan’a sığındı. 
Siyasi çatışmaların ve fikir ayrılıklarının 
yoğun olarak yaşandığı Lübnan’a 400 bin 
civarında Filistinli mültecinin gelmesi, ül-
kedeki dengelerin değişmesine ve toplum-
sal yapının daha karmaşık bir hal almasına 
neden oldu.

İç savaşın fitili ateşleniyor

Beyrut›taki Aziz Maruni Kilisesi önünde 13 

Nisan 1975›te Filistinli mültecileri Tel ez-
Zater Kampı›na taşıyan otobüse, Hristiyan 
Falanjist milisler tarafından düzenlenen 
silahlı saldırıda kadınlar ve çocukların da 
aralarında bulunduğu 27 Filistinlinin ha-
yatını kaybetmesi sonucu ülke genelinde 
çatışmalar başladı. Ülkede, siyasi-mezhep-
sel ayrışma ve tarafların silahlanmasının 
sonucu olaylar 15 yıllık kanlı bir iç savaşa 
dönüştü.

İsrail, 1978’de ülkenin güneyini işgal ede-
rek iç savaşa dahil oldu ve 1982›de başkent 
Beyrut’a kadar gelerek Hristiyan Falanjist 
milislere askeri destek verdi.

Filistin Kurtuluş Örgütü, 18 Ağustos’ta ka-
bul edilen ateşkes çerçevesinde Beyrut’ta-
ki kamplarda yaşayan Filistinli sivillerin 
güvenliğine dair İsrail ve Amerika Birleşik 
Devletleri’nden (ABD) teminat aldı.

3 gün süren katliamda 3 binden fazla kişi 
öldürüldü

Hristiyan Ketaib Partisi lideri Beşir 
Cemayel’in devlet başkanı seçilmesinden 
kısa süre sonra suikast sonucu öldürülme-
sini gerekçe gösteren Hristiyan Falanjist 
milisler İsrail ordusunun gözetiminde, 16 
Eylül 1982 Sabra ve Şatilla mülteci kampla-
rına saldırı başlattı. 
İsrail›in eski Savunma Bakanı Ariel 
Şaron’un yönettiği saldırı 3 gün sürdü ve 3 
binden fazla savunmasız Filistinli mülteci 
katledildi. 
İsrail›in, katliamı araştırmak üzere kurmak 
zorunda kaldığı komisyon, Şubat 1983’te 
yayımladığı raporda, Şaron’u, katliamın 
sorumluları arasında gösterdi. 
Lübnan’daki farklı din, mezhep ve siyasi gö-
rüşleri karşı karşıya getiren iç savaş, 1989 
yılında Suudi Arabistan›ın Taif şehrinde, 
«Taif Antlaşması›nın» imzalanmasıyla sona 
erdi. Yaklaşık 15 yıl süren iç savaşta 150 
binden fazla insan hayatını kaybederken, 
yüz binlerce kişi yaralandı, bir milyondan 

fazlası da ülkesini 
terk etmek zorunda 
kaldı.

Katliamın failleri 
yargılanamadı

Sabra ve Şatila 
Katliamından sağ 
kurtulan 23 kişi, 
2001’de İsrail baş-
bakanı olan Şaron 
aleyhinde insanlık 
suçu işlediği gerek-
çesiyle, 18 Haziran 
2001›de Belçika’da 
dava açtı.

ABD ve İsrail’in baskıları nedeniyle Belçika, 
bu davanın açılmasına imkan veren yasayı 
değiştirmek zorunda kaldı ve 15 Mayıs 
2002’de dava yetkisizlik nedeniyle düştü.

Dava düşmeden önce katliamın başrolün-
deki Falanjist Lübnan Güçleri’nin liderle-
rinden Eli Hubeyka, Şaron aleyhinde şahit-
lik yapacağını ilan etmesinden birkaç gün 
sonra Beyrut’ta aracına konulan bombanın 
patlaması sonucu öldü.

Hamas, 15 Eylül 2017’de, Sabra ve Şatil-
la katliamının 35›inci yılı münasebetiyle 
Filistin halkına karşı işlenen katliamın 
Lahey›deki Uluslararası Ceza Mahkemesine 
taşınması ve failleri hakkında sözleşmele-
rin gereğinin yerine getirilmesi için hareke-
te geçme çağrısı yaptı.

FKÖ’den Sabra-Şatilla katliamı açıklaması

FKÖ Genel Sekreteri Ureykat, “Sabra-Şa-
tilla katliamı ve İsrail’in halkımıza yönelik 
her gün işlediği suçlar, uluslararası camiayı 
işgalci İsrail’e karşı hukuki ve siyasi sorum-
luluğunu üstlenmeye sevk etmelidir.» dedi.

Filistin Kurtuluş Örgütü (FKÖ) 
tarafından 1982 yılında İsrail göze-
timinde Lübnan’daki Filistinli mül-
tecilerin yaşadığı Sabra ve Şatilla kamp-
larında Hristiyan Falanjist milislerce 
yapılan katliamın 35. yılına ilişkin yapılan 
açıklamada, “Nerede olursa olsunlar Fi-
listinli kurbanların hakkı zaman aşımıyla 
düşmeyecektir.” denildi.

FKÖ Genel Sekreteri Saib Ureykat tara-
fından yapılan yazılı açıklamada, «Nerede 
olursa olsunlar öldürülen Filistin halkının 
evlatlarının hakkı zaman aşımıyla düşme-
yecektir. Filistin Devleti, savaş suçlusu İs-
raillilerin peşinde olacak ve onları insanlığa 
karşı işlediği suçlardan dolayı muhasebeye 
çekecektir.» ifadelerine yer verildi.

İsrail’in etnik temizlik ve sistematik öldür-
me ilkeleri üzerine kurulduğunu ve bu ilke-

ler doğrultusunda hareket etmeye devam 
ettiğini vurgulayan Ureykat açıklamasında, 
“Zorla yerlerinden çıkarma, etnik temizlik 
ve sistematik öldürme aklı üzerine kurulan 
İsrail Devleti, kuruluşundan bu yana aynı 
akılla hareket etmeye devam ediyor.” dedi.

Ureykat açıklamasında, Sabra-Şatilla kat-
liamının «insanlığın alnında bir utanç» 
olduğuna dikkati çekerek, «Sabra ve Şatil-
la katliamı bugün hesap verebilirliğin ve 
adaletin yokluğunu dünyaya hatırlatıyor. 
Bu katliam, failleri hesaba çekmeyen insan 
hakları ilkelerinin konuşulduğu bu asır ve 
uluslararası hukuk açısından kara bir leke-
dir.» ifadelerini kullandı.

Sınırları 1967’den başlayan özgür, bağımsız 
ve tam egemen bir Filistin devletinin kurul-
masının gerekliliğine vurgu yapan Ureykat 
açıklamasında, “Sabra-Şatilla katliamı ve 
İsrail’in halkımıza yönelik her gün işlediği 
suçlar, uluslararası camiayı işgalci İsrail’e 
karşı hukuki ve siyasi sorumluluğunu üst-
lenmeye sevk etmelidir.» dedi.

Sabra ve Şatilla Katliamında, Filistinli 
mültecilerin kaldığı bölge uluslararası söz-
leşmeyle koruma altına alınmış olmasına 
rağmen, Ariel Şaron komutasındaki İsrail 
ordusu tarafından kuşatılmış ve Filistinlile-
rin kaçması engellenmişti.

Lübnanlı Hristiyan Falanjist milislerin, 
Ketaib Partisi lideri Beşir Cemayel›in devlet 
başkanı seçilmesinden kısa süre sonra sui-
kast sonucu öldürülmesini gerekçe göstere-
rek 16 Eylül 1982›de kampta başlattığı ve 
üç gün süren saldırılarda, aralarında çocuk 
ve kadınların da olduğu 3 binden fazla Fi-
listinli mülteci katledilmişti.

Katliamın ardından Birleşmiş Milletler 16 
Aralık 1982›de yaşananları kınayarak, «bu-
nun bir soykırım olduğunu» ilan etti. Ancak 
geçen 35 yıl içerisinde katliama dair hiçbir 
yargılama ve ceza işlemi gerçekleşmedi.

KAYNAK:AA

Sabra ve Şatilla katliamının 35. yılı

Etiyopya’nın Oromo ve Somali 
eyaleti sınırındaki çatışmalar 

nedeniyle 55 binden fazla kişi 
evini terk etmek zorunda kaldı.

Etiyopya’nın Oromo ve Somali 
eyaleti sınırında yaşanan etnik 
çatışmalar sebebiyle 55 bin Oro-
molunun yerinden olduğu bildi-
rildi.

Oromo Eyaleti Sözcüsü Addisu 
Arega, sosyal medya hesabından 
yaptığı açıklamada, sınır bölge-
lerindeki etnik çatışmalar nede-

niyle Somali eyaletinde yaşayan 
55 binden fazla Oromolunun 
evlerini terk ettiğini belirtti.

Arega, sadece bir yıl içerisinde 
kendilerine yönelik saldırılardan 
korktukları için 5 farklı bölge-
den 400 binden fazla Oromo-
lunun yer değiştirmek zorunda 
kaldığını kaydetti.

Öte yandan, yerel basında çı-
kan haberlere göre, bugün iki 
eyaletin yöneticileri söz konusu 
sorunu görüşmek için federal 

hükümet yetkilileri ile bir araya 
geldi.

Oromo Eyaleti Başkanı Lemma 
Megersa, toplantıda mevcut 
çatışmaların bireysel meseleler 
nedeniyle çıktığını, daha önce 
yaşanan arazi anlaşmazlığıyla 
ilgili olmadığını kaydetti.

Somali Eyaleti Başkanı Abdi 
Muhammed Ömer ise çatışma-
lardaki tavrın her iki halkın kül-
türüne de ters olduğunu ifade 
etti. Kaynak A.A.

Etiyopya’da etnik çatışmalar 55 bin kişiyi yerinden etti.
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В Ливане почтили память более 3000 
палестинцев, погибших в результате 

резни в Сабре и Шатиле  35 лет назад  от 
рук ливанских христиан – фалангистов, 
которые подчинялись израильской ар-
мии. 

Резня началась после убийства лидера 
христианской националистической пар-
тии «Ливанские фаланги» («Катаиб») 
Башира Жмайеля, только что избран-
ного президентом. События происхо-
дили во время гражданской во 
йны, которая длилась с  1975  по 1990 год, 
и продлились три дня.  Ливанские хри-
стиане-фалангисты устроили расправу 
в двух лагерях палестинских беженцев 
в районах Сабра и Шатила, в результате 
чего погибло свыше трех тысяч человек, 
в том числе женщины, дети и старики.  
Убийство Башира Жмайеля  стало по-
водом для христиан-фалангистов устро-
ить резню в палестинских лагерях при 
поддержке израильской армии, которая 
окружила лагеря беженцев и пропустила 
туда фалангистов. Большое количество 
женщин было подвергнуто насилию, а 
потому убито. Улицы лагеря были полны 
трупов. Позже останки были закопаны 
в одной могиле. Вслед за этой кровавой 
расправой ООН объявила события 16 
декабря 1982 года «геноцидом».  Однако 
в течение 35 лет не было проведено ника-
ких судебных или уголовных действий. 

Предпосылки 

По причине того, что 14 мая 1948 года 
Израиль объявил о своей независимости 
на исторической территории Палести-
ны, часть палестинцев была вынуждена 
покинуть свои земли и переселиться в 
Ливан. Так как в Ливане происходили 
политические столкновения и разногла-
сия, прибытие 400 тысяч палестинцев 
нарушило баланс в стране и в обществе. 

Начало гражданской войны 

13 апреля 1975 года  перед церковью Ази-
за Маруни христиане  - фалангисты орга-
низовали нападение на автобус, который 
вёз палестинцев  в лагерь Тель эз – Затер. 
Погибло 27 человек, среди которых были 

женщины и дети. После этого по всей 
стране начались беспорядки, которые 
вылились в 15-летнюю гражданскую 
войну, разделение страны по политиче-
ским и религиозным признакам и воору-
жение сторон. 

В  1978 году Израиль оккупировал юг 
страны и вмешался в гражданскую вой-
ну.  В 1982 году они достигли Бейрута и 
оказали военную помощь фалангистам.   

В рамках соглашения о прекращении 
огня от 18 августа, Организация осво-
бождения Палестины получила гаран-
тии от Израиля и США о том, что будет 
обеспечена безопасность палестинцев  в 
лагерях в Бейруте.  

В течение 3- дневной расправы было 
убито более 3  тысяч человек 

16 сентября 1982 года ливанские хри-
стиане-фалангисты устроили расправу 
в двух лагерях палестинских беженцев 
в районах Сабра и Шатила, в результате 
чего погибло свыше трех тысяч чело-
век, в том числе женщины и дети. Резня 
началась после убийства лидера хри-
стианской националистической партии 
«Ливанские фаланги» («Катаиб») Башира 
Жмайеля, только что избранного пре-
зидентом. Убийство стало поводом для 
христиан-фалангистов устроить резню 
в палестинских лагерях при поддержке 
израильской армии под руководством 
оккупировавшего Ливан Ариэля Шаро-
на, которая окружила лагеря беженцев и 
пропустила туда фалангистов.В течение 
3- дневной расправы было убито более 
3  тысяч человек. После этого Израиль 
был вынужден создать комиссию, кото-
рая в феврале 1983 года опубликовала 
отчет и указала Шарона в числе ответст-
венных за резню. Беспорядки в Ливане 
завершились после подписания  в 1989  
году в городе Таиф в Саудовской Аравии 
«Таифского договора». Эти беспорядки 
длились около 15 лет, в течение которых 
погибло более  150 тысяч человек, ране-
но сотни тысяч человек, а бежало более 
миллиона. 

Виновники резни не были осуждены 

18.06.2001 23 жертвы резни в Сабре и 
Шатиле, которые остались в живых, 
подали в Бельгии в суд на Шарона по 
обвинению в совершении преступления 
против человечности. По причине давле-
ния со стороны США и Израиля, Бельгия 
была вынуждена изменить закон, кото-
рый позволял подать данный иск. 15.05. 
2002 иск не был удовлетворен по при-
чине недостаточности фактов. До этого 
один из лидеров ливанских фалангистов 
Эли Хубейка согласился дать показания 
против Шарона, но погиб в результате 
взрыва его машины в Бейруте. 

15.09. 2017 Хамас призвал приступить 
к действиям для того, чтобы условия 
соглашения относительно виновников 
вступили в силу, и дело о преступлении 
против палестинцев в Сабре и Шатиле 
было передано в Гаагский суд по случаю 
35-летия со дня трагедии. 

Версия Организации освобождения Па-
лестины о расправе в Сабре и Шатиле 

Генсек Организации освобождения Па-
лестины Урейкат отметил, что междуна-
родное сообщество должно привлечь к 
юридической и политической ответст-
венности Израиль за резню в  Сабре и 
Шатиле и за те преступления, которые 
совершаются против нас каждый день.  

В заявлении Организации освобожде-
ния Палестины касательно палестинцев, 
погибших в 1982 году в результате резни 
в Сабре и Шатиле  35 лет назад  от рук 
ливанских христиан – фалангистов, го-
ворится, что где бы ни было, но со време-
нем справедливость восторжествует во 
имя памяти жертв – палестинцев. Также 
было отмечено, что правительство Па-
лестины спросит сполна с виновников 
войны – израильтян за их преступления 
против человечности. Помимо этого, 
Генсек Организации освобождения Па-
лестины Урейкат добавил: «Израиль с са-

мого начала был построен на этнических 
чистках и систематических убийствах. 
Это продолжается и по сей день. Резня 
в Сабре и Шатиле является позором для 
всего человечества. Эти события напо-
минают о том, что настало время платить 
по счетам, и что справедливости нет. Это 
позорное пятно в международном праве, 
когда все говорят о защите прав чело-
века, а виновники все еще не наказаны. 
Начиная с  1967 года необходимо было 
создать независимую Палестину. Между-
народное сообщество должно привлечь 
к юридической и политической ответ-
ственности Израиль за резню в  Сабре и 
Шатиле и за те преступления, которые 
совершаются против нас каждый день». 

Несмотря на то, что палестинские бежен-
цы были под защитой международного 
права, христиане – фалангисты устроили 
резню в палестинских лагерях при под-
держке израильской армии под руковод-
ством оккупировавшего Ливан Ариэля 
Шарона, которая окружила лагеря бе-
женцев и пропустила туда фалангистов. 
Резня началась после убийства лидера 
христианской националистической пар-
тии «Ливанские фаланги» («Катаиб») 
Башира Жмайеля, только что избранного 
президентом. 16 сентября 1982 года ли-
ванские христиане-фалангисты устроили 
расправу в двух лагерях палестинских 
беженцев в районах Сабра и Шатила, 
в результате чего погибло свыше трех 
тысяч человек, в том числе женщины и 
дети.

Вслед за этой кровавой расправой ООН 
объявила события 16 декабря 1982 года 
«геноцидом».  Однако в течение 35 лет не 
было проведено никаких судебных или 
уголовных действий. 

Источник: Агентство «Анадолу» 

Более 55 тысяч человек вы-
нуждены были покинуть 

свои дома из-за этнических 
конфликтов на границе между 
провинциями Оромо и Сомали 
в Эфиопии.

55 тысяч жителей провинции 
Оромо покинули свои дома 
из-за этнических конфликтов в 
Эфиопии.

В социальной сети появилось 
заявление представителя про-
винции Оромо Аддису Арега 
о том, что более чем 55 тысяч 
жителей Оромо, проживающих 

в Сомали, покинули свои дома 
из-за этнических конфликтов в 
приграничных регионах.

Кроме этого, он отметил, что 
всего за один год более 400 ты-
сяч жителей провинции Оромо 
из 5 разных регионов были вы-
нуждены покинуть свои дома, 
поскольку боялись угроз и на-
падений.

С другой стороны, согласно 
сообщениям местной прессы, 
сегодня главы двух провинций 
провели встречу с представите-
лями федерального правитель-

ства, чтобы обсудить данный 
вопрос.

Глава провинции Оромо Лемма 
Мегерса отметил, что причи-
ной данных конфликтов не 
является земельный спор, ко-
торый наблюдался ранее.

Глава провинции Сомали Абди 
Мухаммад Омар, в свою оче-
редь, заявил, что позиция двух 
провинций в этих конфликтах 
противоречит культуре обеих 
общин.  

Источник: Агентство «Анадо-
лу». 

Этнические Конфликты В Эфиопии Вынудили 55 Тысяч Людей Покинуть Свои Дома

В ЛИВАНЕ ПОЧТИЛИ ПАМЯТЬ ПАЛЕСТИНЦЕВ, ПОГИБШИХ 
В РЕЗУЛЬТАТЕ РЕЗНИ В САБРЕ И ШАТИЛЕ  35 ЛЕТ НАЗАД 
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ardından Şubat 2014 yılında FETÖ 
iltisaklı okulunu hemen kapatmış-
tır” dedi. 
Gambiya›da ilk aşamada Maarif Vakfı ile 
işbirliği içerisinde anaokulu, ilkokul ve 
ihtiyaç duyulması halinde üniversiteye 
kadar olan bir eğitim kurumu açılması-
nın planlandığını anlatan Bakan Kaya, 
Gambiya yönetimine Türkiye›nin FETÖ 
ile mücadelesine verdiği destekten dolayı 
teşekkürlerini iletti.

Bakan Kaya, Gambiya ile ekonomik işbir-
liğine yönelik yeni imkanları değerlen-
dirmek için iş dünyasının da gayretleri 
bulunduğuna ve bu gayretleri hükümet 
olarak teşvik etmeye devam edeceklerine 
işaret ederek, bu işbirliklerinin göster-
gesi olarak son dönemde Türkiye›den 
Gambiya›ya gerçekleştirilen üst düzey 
ziyaretlerin sıklaştığını bildirdi.

- “Kağıt üzerinde imzalanmış bir bel-
ge olarak asla kalmayacak”  
Bakan Kaya, ağustos ayında Gambiya 
Cumhurbaşkanı’nın eşi Fatoumatta 
Bah Barrow’un Türkiye’de ağırlandığını 
anımsatarak, bu ziyarette gerçekleştirilen 
toplantılarda Barrow ile Gambiya yöne-
timinin özellikle kız çocuklarının eğitimi 
konusundaki duyarlılığını da bir kez daha 
müşahede ettiklerini dile getirdi.

Kendilerine iletilen tüm konuların takip-
çisi olacaklarını vurgulayan Bakan Kaya, 
sağlık alanında kanser, HIV, doğum sırası 
ve sonrasındaki anne-bebek ölümleriyle 
mücadelede de Gambiya›nın desteğe ihti-
yacı olduğunu söyledi. Bakan Kaya, tıbbi 
donanım, fiziksel altyapıyla ilgili beklen-
tilere de destek vermeye çalışacaklarını 
aktararak, sivil toplum kuruluşlarının da 
Gambiya›ya yönelik gayretlerini takdirle 
izlediklerini belirtti.

Bakan Kaya, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Bakanlık olarak da kadın, aile ve 
sosyal politikalar alanında Gambiya 
ve diğer Afrika ülkeleriyle tecrübe 
paylaşımını önemsiyoruz. Ziyare-
tin ve bugün imzalayacağımız mu-
tabakat zaptının bu anlamda yeni 
bir başlangıç olacağına gönülden 
inanıyorum. Bu belge kağıt üzerin-
de imzalanmış bir belge olarak asla 
kalmayacak. Kadınlara yönelik her 
türlü ayrımcılıkla mücadelede, kadın 
girişimciliği ve istihdamını arttırma-
da, kadınların, kız çocuklarının top-
lumsal ve ekonomik alanda güçlendi-
rilmesinde, kadına yönelik şiddetle 
ülkelerimiz arasındaki ortak irade-
nin ve işbirliğinin somut bir mührü 
olarak hayata geçecektir inşallah.” 

Bakan Kaya, Türkiye olarak İslam İşbir-
liği Teşkilatı Sorumlu Bakanlar Konfe-
ransının Kadından Sorumlu Bakanlar 
Konferası’nın dönem başkanlığını yü-
rüttüklerini ve bu çerçevede ihdas edilen 
İstişari Kadın Konseyi›nin başkanlığını 
da Dr. Esra Albayrak›ın yaptığını ifade 
ederek, Gambiya›ya bu konuda verdikleri 
destek için de teşekkür etti. 
Bakan Kaya, Gambiya Cumhurbaşka-
nı Yardımcısı ve Kadın İşleri Bakanı 
Tambajang›ın Cumhurbaşkanı Erdoğan›ın 
eşi Emine Erdoğan ile Bangladeş›te 
Arakanlı Müslümanların kaldığı kampa 
gerçekleştirdikleri ziyaret için, halkları ve 
tüm Müslüman kadınlar adına teşekkür-
lerini ilettiğini kaydetti.

- “Bu kadar üst düzeyden, doğrudan 
bir desteği görmüş değiliz”  
Gambiya Cumhurbaşkanı Yardımcısı ve 
Kadın İşleri Bakanı Tambajang ise konuş-
masında, Gambiya ile Türkiye arasındaki 
ilişkilerin insanlığın çıkarı için olduğunu 
vurguladı.

Türkiye’ye ilk kez geldiğini aktaran Tam-
bajang, “Çok önemli bir program için 
buradayız. Kadınların güçlendirilmesi, 
çocukların özellikle daha iyi bir gelece-
ğe sahip olması için önemli çalışmalar 
yapacağız. Kadınlar toplumun temelini 
oluşturuyorlar. Bizim amacımız bu ziya-
retimizde en iyi uygulamaları görebilmek, 
kadının, çocukların güçlendirilmesi ile 
alakalı neler yapılıyor onlara bakabilmek. 
Tabii ki her ülke kendine hastır ama en 
iyi uygulamaların hedefi hep aynıdır, sos-
yal adalet ve kadının güçlendirilmesidir” 
diye konuştu.

Tambajang, hükümet olarak insan hak-
ları ve düşünce özgürlüğü çerçevesinde 

bir kalkınma istediklerini, Gambiya’da 
değişimin öncülerinin de nüfusun 1,7 
milyonunu oluşturan kadın ve çocukların 
olacağını vurgulayarak, şunları kaydetti:

“Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın Afrika’ya, 
Afrika Birliği’ne ve bizim komşu ülkele-
rimize benzeri görülmeyen bir desteği 
olduğunu söylemem gerekiyor. Çünkü 
biz bu kadar üst düzeyden, doğrudan bir 
desteği görmüş değiliz. Bundan da büyük 
onur duyuyoruz. Aynı zamanda çok de-
ğerli Emine Erdoğan’ın da bu anlamdaki 
hassasiyetinin farkındayız. Bangladeş’te 
Arakanlı Müslümanlarla bir araya geldi-
ğinde verdiği görüntü hepimizi derinden 
etkiledi. Böyle bir zaman içerisinde bura-
da bulunmak bizim için çok önemli.”

- “Terör bir hastalıktır” 
Gambiya olarak uluslararası işbirliği an-
lamında kadınların daha çok görünür 
olması, eğitim, sağlık eksiklikleriyle be-
raber iklim değişikliğine yönelik çevresel 
konulara, tarım, teknoloji konusunda 
da desteğe ihtiyaçları olduğunu belirten 
Tambajang, THY’nin Gambiya’ya daha 
fazla uçuş gerçekleştirmesini istediklerini 
dile getirdi. 
Tambajang, FETÖ ile mücadeleye yönelik 
de “FETÖ ile olan mücadelede tabii ki 
elimizden gelen desteği vereceğiz. Çünkü 
terör bir hastalıktır. Eğer gerekli önlemi 
almazsanız günün birinde gelir sizi de 
hasta edebilir” dedi.

Konuşmaların ardından Bakan Kaya ile 
Gambiyalı Bakan Tambajang, iki ülkenin 
bakanlıkları arasında işbirliğini geliştir-
meye yönelik iyi niyet beyanı metnini 
imzaladı.

İyi niyet beyanı metninin imzalanma-
sının ardından Bakan Kaya ve Gambiya 
Cumhurbaşkanı Yrd. Aja Fatoumatta 
Tambajang Afrika El Sanatları Pazarı ve 
Kültür Evi’ni ziyaret etti.

Cumhurbaşkanlığı himayelerinde, Dışiş-
leri Bakanlığı koordinatörlüğünde, TİKA, 
THY ve MÜSİAD’ın katkılarıyla faaliyet 
gösteren merkezin tüm geliri Afrikalı ka-
dınların sağlık, eğitim gibi ihtiyaçları için 
harcanıyor.

Ankara (Sivil İnisiyatif/ Zeliha SOR-
KUNLU) Bakan Kaya, Gambiya 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı ve Kadın İş-
leri Bakanı Aja Fatoumatta Tambajang ve 
beraberindeki heyetle, iki bakanlık ara-
sında işbirliğinin geliştirilmesine yönelik 
iyi niyet beyanı metinin imzalanması 
amacıyla makamında bir araya geldi. 
Burada yaptığı konuşmada, Perşembe 
gününe kadar Türkiye’de bulunacak olan 
Bakan Tambajang’ın çeşitli kurumları 
ziyaret edeceğini aktararak, Afrika’yla 
tarihi, kültürel, insani ilişkilerin “Afrika 
açılım politikası” çerçevesinde derinleşti-
rildiğini vurguladı.

Türkiye’nin hemen her Afrika ülkesinde 
bir büyükelçiliği, misyonunun bulundu-
ğuna, Türk Hava Yolları’nın (THY) Afrika 
Kıtası’nın birçok noktasına uçuşlar ger-
çekleştirdiğine, Türk İşbirliği ve Koordi-
nasyon Ajansı Başkanlığı (TİKA), Maarif 
Vakfı, Türk Kızılay’ı gibi birçok kuruluşun 
bölgede aktif olarak faaliyet gösterdiğine 
dikkati çeken Bakan Kaya, Afrika halkı-
nın rızası ve talebi çerçevesinde faaliyet-
lerin devam ettiğini vurguladı.

Bakan Kaya, “Biz Afrika halklarını her 
zaman gönüldaşlarımız olarak gör-
dük. Hiçbir zaman onların yaşadığı 
acılara çıkar odaklı olarak bakma-
dık. Bundan sonra da bakmayacağız. 
Afrika’ya baktığında sömürülecek 
olan yer altı zenginliklerini görenler-
den asla olmadık. Bu nedenle kıtanın 
kalkınmasına sağladığımız katkılar 
insani ve vicdani olarak da yaklaşımı-
mız Afrika insanının gönlünde bize 
her zaman ayrıcalıklı bir yer kazan-
dırdı” değerlendirmesinde bulundu.

 “FETÖ ile mücadelemizde Gambiya 
ile örnek bir işbirliği içindeyiz”  
Bakan Kaya, Türkiye›ye, Türk halkına ve 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan›a 
Afrika kıtasında duyulan sempati ve te-
veccühün de karşılıksız olmadığını belir-
terek, “Afrika kıtasında Gambiya ile 
ilişkilerimizin de özel ve ayrıcalıklı 
bir yeri var. Terör örgütü FETÖ ile 
mücadelemizde Gambiya ile örnek 
bir işbirliği içindeyiz. FETÖ ülkemiz 
için olduğu kadar faaliyet gösterdiği 
her ülke için de çok büyük bir teh-
dittir. Gambiya ülkemize FETÖ ile 
mücadelede Afrika kıtasında en güçlü 
desteği veren ülkelerden birisi. 17-
25 Aralık FETÖ darbe teşebbüsünün 

‘’GAMBİYA FETÖ İLE MÜCADELEDE 
ÜLKEMİZE EN GÜÇLÜ DESTEĞİ VEREN 
ÜLKELERDEN BİRİSİ’’

“Biz Afrika halklarını her 
zaman gönüldaşlarımız 

olarak gördük. Hiçbir 
zaman onların yaşadığı 

acılara çıkar odaklı 
olarak bakmadık. Bundan 

sonra da bakmayacağız. 
Afrika’ya baktığında 
sömürülecek olan yer 

altı zenginliklerini 
görenlerden asla olmadık”
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Между турецким министром Кая 
и вице – президентом  и мини-

стром по делам женщин  Гамбии Аей 
Фатауматта Тамбаджанг состоялась 
встреча. В ходе встречи также прош-
ли переговоры между делегациями, и 
было подписано  соглашение относи-
тельно обоюдного желания сторон раз-
вивать сотрудничество.  
Согласно словам турецкого министра, 
министр Тамбаджанг пробудет в Тур-
ции до четверга и посетит различные 
учреждения. Также она добавила, что 
отношения с  Африкой в сфере истории, 
культуры и гуманитарных контактов 
будут развиваться в рамках «инициатив-
ной политики с  Африкой».   
Помимо этого, министр Кая подчер-
кнула, что практически в каждой афри-
канской стране имеется дип.представи-
тельство Турции,  такие компании как: 
Турецкие авиалинии (THY), Турецкое 
агентство по международному сотруд-
ничеству и развитию (TİKA), фонд 
«Маариф», Организация Красного кре-
ста Турции и другие – ведут активную 
деятельность на этом континенте и про-
должают это согласно добровольному 
желанию и спросу народов Африки.   
Министр Кая также отметила: «Мы 
всегда считали народы Африки свои-
ми соратниками. Мы никогда не иска-
ли, и не будем искать выгоды в тра-
гедиях этих народов. Мы никогда не 
относились к тем, кто видел в Африке 
лишь колонию с полезными иско-
паемыми. По этой причине для нас 
является делом чести способствовать 

развитию континента. И это помогло 
завоевать сердца жителей Африки».   
 «Наше сотрудничество с Гамбией в 
рамках борьбы с террористической 
организацией Гюлена является образ-
цовым»    
Министр Кая добавила: «Турция от-
вечает взаимностью на положитель-
ное отношение Африки к турецкому 
народу и президенту Реджепу Тайипу 
Эрдогану.   У нас особые отношения с 
Гамбией. Наше сотрудничество с Гам-
бией в рамках борьбы с террористи-
ческой организацией Гюлена являет-
ся образцовым.  Террористическая 
организация Гюлена представляет 
точно такую же опасность и для дру-
гих стран, что и для Турции.  Гамбия 
– это одна из стран, которые оказали 
нам наибольшую поддержку в борьбе 
с террористической организацией 
Гюлена.  После попытки переворота 
террористической организация Гюле-
на 17-25 декабря, в феврале 2014 года 
они сразу закрыли относящуюся к 
этой организации школу.    
На первых порах сотрудничества  с  
Гамбией было запланировано вместе 
с фондом «Маариф» открыть началь-
ную и среднюю школу и даже универ-
ситет при необходимости.  Выражаю 
благодарность руководству Гамбии за 
помощь в борьбе с  террористической 
организацией Гюлена. В целях развития 
экономического сотрудничества с Гам-
бией бизнес – круги также прилагают 
усилия, а правительство всяческие под-
держивает это. Подтверждением этому 

может служить то, что в последнее вре-
мя участились визиты высокопостав-
ленных лиц  Турции в  Гамбию». 
«Это не останется лишь на бумаге»   
Министр Кая также отметила: «В ав-
густе супруга президента Гамбии по-
сетила Турцию. Во время переговоров 
между сторонами супругой президента 
и руководством страны особенно была 
отмечена важность образования де-
вочек. Мы будем пристально следить 
за всеми вопросами, которые были 
озвучены. Гамбия нуждается в под-
держке в таких сферах, как: борьба с 
раком, ВИЧ, детская и материнская 
смертность.  Мы постараемся помочь 
с медицинским оборудованием и  ин-
фраструктурой. Также хочу отметить 
помощь, оказываемую Гамбии со сто-
роны НПО.  
Для нашего ведомства важно делить-
ся опытом с Гамбией и другими афри-
канскими странами в сфере работы 
с женщинами, семьи и социальной 
политики.  Я искренне верю в то, что 
сегодняшний визит и подписанная 
резолюция станет началом новой 
страницы. Это не останется лишь на 
бумаге. Дай Бог, это станет конкрет-
ным подтверждением нашей общей 
воли и сотрудничества относительно: 
борьбы с дискриминацией женщин, 
развития женского предпринима-
тельства, облегчения трудоустройства 
женщин, улучшения экономического 
и социального статуса женщин и де-
вочек и борьбы с насилием над жен-
щинами. 
Наша страна переняла эстафету по 
председательству на Конференции по 
делам женщин соответствующих ве-
домств ОИС.  В связи с этим во главе 
Консультационного совета по делам 
женщин находится Д-р Эсра Албай-
рак. Выражаю благодарность Гамбии 
за содействие в этом. Также благодарю 
министра  Тамбаджанг за то, что она 
вместе с супругой нашего президента 
Эмине Эрдоган посетила лагерь бежен-
цев в Бангладеше, где укрываются му-
сульмане из Аракана». 

«Мы никогда до этого не получали 
такой поддержки на высоком уровне»    
Вице – президент  и министр по де-
лам женщин  Гамбии Тамбаджанг же в 
своём выступлении отметила: «Сотруд-

ничество между Гамбией и Турцией 
развивается во благо человечества.  Я 
впервые посещаю Турцию. Мы на-
ходимся здесь для реализации очень 
важной программы. Мы будем рабо-
тать для того, чтобы женщины стали 
сильнее, а дети имели возможность 
жить в лучшем будущем. Женщины 
составляют основу общества. Нашей 
целью является увидеть, что делается 
для того, чтобы улучшить положение 
детей и женщин. Конечно, у каждой 
страны свои особенности, но всё же 
цели у всех одни – это социальная 
справедливость и улучшение поло-
жения женщин. Наше правительство 
хочет прогресса в сфере прав человека 
и свобод. Число женщин и детей в Гам-
бии составляет 1,7 млн., и трансфор-
мации в первую очередь затронут их. 
Я должна отметить, что никто ещё не 
так не поддерживал Африку, Африкан-
ский союз и наших соседей как  Реджеп 
Тайип Эрдоган. Мы никогда до этого 
не получали такой поддержки на вы-
соком уровне. Это большая честь для 
нас. Также мы заметили и чуткое отно-
шение Эмине Эрдоган. То, что мы уви-
дели во время встречи с мусульманами 
из Аракана в Бангладеше, произвело на 
всех нас большое впечатление. Для нас 
очень важно находиться здесь в такое 
время».   
«Терроризм – это болезнь» 

Далее министр Тамбаджанг добавила: 
«Гамбия нуждается в том, чтобы роль 
женщин стала более влиятельной в 
международном сотрудничестве,  а так-
же в поддержке в сфере образования, 
здравоохранения, экологии, сельского 
хозяйства и технологий. Мы бы хотели, 
чтобы Турецкие авиалинии увеличили 
число рейсов в Гамбию. Несомненно, мы 
сделаем всё от нас зависящее для борьбы 
с террористической организацией Гюле-
на.  Потому что терроризм – это болезнь. 
Если не предпринять меры вовремя, то 
однажды это коснется и вас». 

Далее министр Кая  и министр Там-
баджанг  подписали  соглашение отно-
сительно обоюдного желания сторон 
развивать сотрудничество. После этого 
они посетили Выставку рукодельного 
искусства Африки и Дом культуры.   
Вся выручка центра, который работает 
при поддержке аппарата президента, 
МИД, Турецких авиалиний, Турецкого 
агентства по международному сотруд-
ничеству и развитию и Ассоциации 
независимых промышленников и пред-
принимателей, направляется на нужды 
африканских женщин и детей в сфере 
образования, здравоохранения и т.д.

«Мы всегда считали 
народы Африки своими 

соратниками. Мы 
никогда не искали, и не 

будем искать выгоды 
в трагедиях этих 

народов. Мы никогда не 
относились к тем, кто 

видел в Африке лишь 
колонию с полезными 

ископаемыми».  

«ГАМБИЯ – ЭТО ОДНА ИЗ СТРАН, КОТОРЫЕ 
ОКАЗАЛИ НАМ НАИБОЛЬШУЮ ПОДДЕРЖКУ 
В БОРЬБЕ С ТЕРРОРИСТИЧЕСКОЙ 
ОРГАНИЗАЦИЕЙ ГЮЛЕНА» 
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BMGK 9 yılda ilk kez Myanmar konu-
sunda ortak bir açıklama üzerinde uz-

laşarak, Arakan’da şiddete bir an önce son 
verilmesi gerektiğini bildirdi.

BİRLEŞMİŞ MİLLETLER

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konse-
yi (BMGK), Myanmar’daki Arakanlı Müs-
lümanlara yönelik şiddet olaylarını görüş-
mek üzere kapalı oturumda toplandı. 

BMGK›nın eylül ayı dönem başkanlığını 
yürüten Etiyopya›nın BM Daimi Temsilcisi 
Tekeda Alemu, konseydeki toplantı sonrası 
gazetecilere açıklamada bulundu.

Alemu, «BMGK, güvenlik güçlerinin siville-
re yönelik aşırı güç kullanımından endişeli 
ve sivillere yönelik saldırıları kınadı. Kon-
sey, Arakan›daki şiddete bir an önce son ve-
rilmesi, gerginliğin azaltılması ve sivillerin 
korunması çağrısında bulunuyor.» dedi. 

BMGK’dan 9 yılda ilk ortak açıklama

BMGK’nın Bangladeş’in Arakanlı Müslü-
manlara kapısını açmasını ise memnuni-
yetle karşıladığını belirten Tekeda Alemu, 

Впервые за 9 
лет Совет 

безопасности  
ООН согла-
сился с общим 
заявлением по 
Мьянме, за-
явив, что как 
можно скорее 
необходимо 
положить ко-
нец насилию в 
Аракане.

ООН

Совет Безопасности ООН провел экс-
тренное закрытое заседание для обсу-
ждения вопроса о насилии в отноше-
нии араканских мусульман в Мьянме.

Председатель СБ ООН в сентябре, по-
стоянный представитель Эфиопии при 
ООН Текеда Алем проинформировал 
журналистов по завершению заседания: 
«Совет безопасности ООН выражает 
озабоченность сообщениями о чрез-

Myanmar hükümetine insani yardımların 
sağlanması konusunda BM ve diğer yardım 
kuruluşları ile iş birliği çağrısı yaptı.

İngiltere’nin BM Daimi Temsilcisi Matt-
hew Rycroft ise «BMGK, 9 yıl sonra ilk kez 
Myanmar konusunda ortak bir açıklama 
üzerinde uzlaştı.» diye konuştu.

BM Mülteciler Yüksek Komiserliği veri-
lerine göre, şiddet olaylarından kaçarak 
Bangladeş›e sığınan Arakanlı Müslümanla-
rın sayısı 370 bine ulaştı. KAYNAK:AA

мерном насилии со стороны прави-
тельственных сил безопасности и при-
зывает власти Мьянмы приостановить 
военные действия, чтобы положить 
конец насилию».

Первое совместное заявление СБ ООН  
за 9 лет 

Кроме этого, Текеда Алему заявил, 
что СБ ООН приветствует открытие 
границы для араканских мусульман 
в Бангладеш, а также призывает бла-
готворительные организации  оказать 
гуманитарную помощь правительству 
Мьянмы.

Постоянный представитель Великоб-
ритании при ООН Мэттью Райкрофт 
сказал следующее: «СБ ООН впервые 
за девять лет пришел к консенсусу по 
Мьянме».  

По данным Верховного комиссара ООН 
по делам беженцев, около 370 000 жите-
лей бежали из западной Мьянмы в со-
седнее государство Бангладеш. Источ-
ник: Агентство «Анадолу»

Myanmar’ın Arakan eyaletinin Bang-
ladeş sınırına yakın bölgelerde ordu 

ve Budist milliyetçilerin saldırısıyla yakıla-
rak yok edilen onlarca Müslüman köyüne 
dair uydu görüntüleri ortaya çıktı.

İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), 
elde ettiği uydu görüntüleri ve verilere 
göre, Arakan’da şiddet olaylarının baş-
ladığı 25 Ağustos’tan 14 Eylül tarihine 
kadar Bangladeş sınırına yakın bölgelerde 
bulunan 62 Müslüman köyünün “kundak-
lanarak yok edildiğini” açıkladı.

Yüksek çözünürlükteki uydu görüntülerin-
den, söz konusu köylerin 35›indeki yapı-
larda büyük oranda hasar tespit edildiğini 
belirten HRW, bu 35 köyden 6›sı üzerinde 
yapılan detaylı çalışmalarda toplam 948 
yapının yok olduğunun görüldüğünü kay-
detti.

Bölgedeki 26 köyde de aktif yangınların 
görüldüğüne dikkati çeken kuruluş, ayrıca 
13 Eylül sabahı, sınırın Bangladeş tarafın-

В сети появились спутниковые снимки 
десятков сожженных мусульманских 

деревень, разрушенных после нападения 
армии и буддистов-националистов в рай-
онах, прилегающих к границе с Бангла-
деш в провинции Аракан. 

Правозащитная организация Human 
Rights Watch (HRW) сделала заявление, 
что с 25 августа по 14 сентября, в мо-
мент начала насилия в Аракане, согласно 
спутниковым снимкам, «было сожжено» 
около 62 мусульманских деревень, при-
легающих к границе с Бангладеш. 

Кроме этого, HRW добавила, что согла-
сно спутниковым снимкам высокого 
разрешения, 35 деревень из 62 указанных 
выше, значительно повреждены, а де-
тальные исследования показали, что в 6 
из этих 35 деревень в общей сложности 
было уничтожено 948 зданий.

Помимо этого, HRW отмечает, что в 26 
деревнях данного района были сильные 

dan, Arakan’ın Maungdaw kentine bağlı 
Taung Pyo Let Yar köyünden siyah duman-
lar yükseldiğinin görüldüğünü vurguladı.

Söz konusu köyün yüksek bir tepesinden 
çekilen görüntüde de yangınların doğru-
landığına, ayrıca köyün birkaç yüz metre 
ilerisinde de koyu renkli kamyonetler gö-
rüldüğüne işaret eden HRW, görgü tanıkla-
rının bu kamyonların orduya ait olduğunu 
belirttiğini aktardı.

Ayrıca 11-13 Eylül tarihleri arasında kayde-
dilen uydu görüntüleri dikkate alındığında 
Maungdaw’da yeni bölgelerin hedef alındığı 
belirlendi.

Bölgedeki kundaklamaların doğurduğu tah-
ribatın boyutunun daha büyük olabileceği-
ni ifade eden HRW, bulutlu hava yüzünden 
yeterli görüntü alamadığını ve hasar tespi-
tinin net olarak yapılamadığını vurguladı.

Kuruluşun Asya Direktörü Phil Robertson 
yaptığı açıklamada, “Myanmarordusu-

пожары, а утром 13 сентября был за-
мечен черный дым, поднимавшийся из 
деревни Нан Тха Таунг  близ города Ма-
унгдау провинции Аракан. 

Изображения со спутников относи-
тельно наличия пожаров в деревне, 
подтверждаются снимками, сделанными 
с высокого холма деревни. HRW также 
отметила, что в нескольких сотнях ме-
тров от деревни были замечены темные 
фургоны, которые согласно информации 
от очевидцов, принадлежат армии Мьян-
мы. 

Кроме того, принимая во внимание спут-
никовые данные, зарегистрированные в 
период с 11 по 13 сентября, было уста-
новлено, что армия намерена захватить 
новые территории города Маунгдау.

HRW отметила, что размер ущерба, 
причиняемого поджогом в регионе, мо-
жет быть гораздо больше, но в связи с 
пасмурной погодой не удалось получить 

nun Arakan’ın kuzeyindeki Müslüman 
köylerindeki geniş çaplı yangınların sorum-
lusunun doğrudan ordu olduğunu gösteren 
uydu görüntülerini, saha çalışmalarımız da 
destekler nitelikte. Birleşmiş Milletler ve 
üye devletler, bu zulmü ve Arakanlı Müslü-
manların Myanmar’dan zorla kaçırtılmasını 
durdurmak için Myanmar hükümetine kar-
şı önlemler dayattırmalıdır.” diye konuştu.

необходимое количество изображений 
со спутников.

Директор азиатского офиса HRW Фил 
Робертсон в своем заявлении сказал: 
«Наши полевые исследования в полной 
мере подтверждают спутниковые изо-
бражения, свидетельствующие о том, что 
ответственность за широкомасштабные 
пожары в мусульманских деревнях на 
севере Аракана полностью несет армия 
Мьянмы. В связи с этим Организация 
Объединенных Наций и страны-участ-
ницы должны принять все необходимые 
меры против правительства Мьянмы 
для того, чтобы остановить насилие по 
отношению к мусульманам провинции 
Аракан».

Кроме этого, Робертсон добавил следу-
ющее: «Изображения, полученные со 
спутников, отчетливо свидетельствуют о 
наличии транспортных средств и солдат 
армии Мьянмы на территории данных 

Uydu görüntülerinde, kundaklandığı be-
lirlenen köylerde, Myanmar ordusunun 
araçlarının ve askerlerinin görüldüğüne 
dikkati çeken Robertson, ilgili hükümetle-
rin, Myanmar Genelkurmay Başkanı Min 
Aung Hlaing ve diğer üst düzey komutan-
lara, bu zulmü bitirmek için mesaj gönder-
mesi gerektiğini ifade etti. KAYNAK: AA

деревень, и поэтому правительствам сле-
дует направить сообщение начальнику 
Генерального штаба Мьянмы министру 
Мину Ауну Хлайну и другим старшим 
командирам, чтобы положить конец на-
силию». Источник: Агентство «Анадолу». 

МУСУЛЬМАНСКИЕ ДЕРЕВНИ, СОЖЖЕННЫЕ В ПРОВИНЦИИ АРАКАН, 
БЫЛИ ЗАПЕЧАТЛЕНЫ СПУТНИКАМИ

Arakan’da kundaklanan Müslüman köyleri uydudan tespit edildi

BMGK Myanmar ordusunun 
aşırı güç kullanımını kınadı

Совет безопасности ООН осудил насилие со 
стороны правительственных сил Мьянмы
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Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriye-
ti (KKTC) Cumhurbaşkanı Mus-

tafa Akıncı, Kıbrıs müzakerelerine 
ilişkin, Rumların artık bir karar verme-
sinin zamanının çoktan geldi de geç-
tiğini belirterek “Önümüzdeki aylarda 
bunun sonuçlarını bizler de göreceğiz.” 
dedi.

Cumhurbaşkanı Akıncı, KKTC Karade-
niz Kültür Derneği 24. Geleneksel Alev-
kayası Yayla Şenliği’ne katıldı.

Burada konuşan Akıncı, kültürel fark-

lılıkların zenginlik olduğunu ifade ede-
rek, Adada barış ve huzur içinde hep 
birlikte var olabilmek gerektiğine işaret 
etti.

Türkiye ile Yunanistan arasındaki iliş-
kilerin de çok çok daha iyiye gitmesini 
canı gönülden arzu ettiğini dile getiren 
Akıncı, şunları söyledi:

“Ortadoğu’da savaşların, acıların artık 
dinmesini istiyorum. Suriye’nin artık 
huzura kavuşmasını canı gönülden 
arzu ediyorum. Irak’ın ve diğer bütün 

Президент Турецкой республики Се-
верного Кипра Мустафа Акынджи 

отметил, что греческая сторона давно 
уже должна была принять решение, и что 
в ближайшие месяцы все узнают о нём. 

Президент Акынджи принял участие в 
24-м традиционном фестивале Обще-
ства черноморской культуры Турецкой 
республики Северного Кипра и сказал 
следующее: «

Культурное разнообразие – это богатст-
во. Все жители острова должны сосуще-
ствовать в мире и согласии. Я искренне 
хотел бы, чтобы отношения между Тур-
цией и Грецией только развивались. Я 
за то, чтобы войны на Среднем Востоке 
прекратились. Я искренне хотел бы, 
чтобы  в Сирии, Ираке и других странах 
региона настал мир. Было бы хорошо, 
если бы эти страны сотрудничали друг с 
другом. Инфраструктура позволяет это,  
и это возможно. В этом случае население 
этого региона будет жить в мире и смо-
жет вместе двигаться вперед. Население 
ТРСК сделало всё для этого. Мы были 
готовы создать государство на равных 
правах. Мы приложили усилия для этого, 
но не получилось». 

«Греческая сторона давно уже должна 
была принять решение» 

Президент Турецкой республики Се-
верного Кипра Мустафа Акынджи от-
метил, что греческая сторона давно уже 
должна была принять решение, и что в 
ближайшие месяцы все узнают о нём. 
Акынджи отметил: «Турецкая республи-
ка Северного Кипра должна с каждым 
днём всё больше развивать демократию 
и экономику. Мы должны делать все 
для лучшего будущего Турецкой респу-
блики Северного Кипра. Помимо этого, 
мы продолжим делать все возможное 
в сфере дипломатии. Во вторник я на-
правлюсь в Нью - Йорк. В конце недели 
будет встреча с Генеральным секретарем. 
Наш разговор с ним будет откровенным. 
Он сам видел, что было на конференции 
в Швейцарии. Весь мир увидел, что и 
ТРСК, и Турция сделала все возможное. 
Мы поедем в Нью – Йорк с надеждой на 
установление мира и спокойствия.  Мы 
уверены в себе и знаем, чего хотим». 

На конференции в Швейцарии, посвя-
щенной вопросам Кипра и организован-
ной в рамках переговоров, возобновлен-
ных в мае 2015 года после вступления в 
должность президента ТРСК  Мустафы 
Акынджи, не удалось достигнуть догово-
ренности. 

Источник: Агентство «Анадолу» 

bu bölgede yaşayan acılı insanların 
acılarının ve dertlerinin artık son bul-
masını temenni ediyorum. Bu bölgenin 
bir işbirliği havzası haline gelmesini 
istiyorum. Bunun altyapısı var. Bunu 
yapmamız mümkün. O zaman halklar, 
değişik toplumlar bu coğrafyada çok 
daha müreffeh bir geleceğe hep birlikte 
adım atabilirler.”

Akıncı, bunun için de emek vermek 
gerektiği, Kıbrıslı Türklerin bu eme-
ği yeterince verdiğini belirterek “Biz 
KKTC’yi onlarınkine eşdeğer bir kurucu 
devlet yapmaya hazır olduk. Bu yönde 
çalıştık, çabaladık ama olmadı.” dedi.

“Rumların artık bir karar vermesinin 
zamanı çoktan geldi de geçti”

“Rumların artık bir karar vermesinin 
zamanı çoktan geldi de geçti.” diyen 
Cumhurbaşkanı Akıncı, gelecek aylarda 
bunun sonuçlarını kendilerinin de göre-
ceğini kaydetti.

Akıncı, bu topraklarda KKTC’nin de-
mokrasisi ve ekonomisiyle her geçen 
gün geliştirilmesi gerektiğine dikkati 
çekerek “KKTC’yi daha iyiye, daha gü-
zele götürecek adımları atmalıyız. Bu 

yöndeki gayretleri bir gün dahi ihmal 
etmemek gerekiyor. Bunun ötesinde 
diplomatik alanda da elden geleni yap-
maya devam edeceğiz.” ifadelerini kul-
landı.

Salı günü New York’a gideceğini söyle-
yen Akıncı, “Hafta sonu Genel Sekre-
ter ile görüşmem var. Onunla da açık 
yüreklilikle konuşacağız. İsviçre’nin 
Crans-Montana kentindeki Kıbrıs 
Konferansı’nda ne olup bittiğini kendisi 
gözleriyle gördü. Gerek Kıbrıs Türk ta-
rafı olarak gerekse Türkiye’nin ne kadar 
yapıcı davrandığımıza bütün dünya şa-
hit oldu. New York’a bu uğurda çözüm 
için, barış için elinden geleni yapmanın 
gönül huzuru içinde gideceğiz. Kendi-
mizden emin olarak, ne istediğimizi 
bilerek gideceğiz.” şeklinde konuştu.

KKTC Cumhurbaşkanı Mustafa 
Akıncı’nın göreve gelmesinin ardından 
Mayıs 2015’te yeniden başlatılan mü-
zakereler kapsamında temmuz ayında 
İsviçre’nin Crans-Montana kentinde 
yapılan Kıbrıs Konferansı’ndan sonuç 
çıkmamıştı.

KAYNAK: AA

KKTC Cumhurbaşkanı Akıncı: Rumların karar vermesinin 
zamanı çoktan geldi de geçti

KKTC Cumhurbaşkanı 
Akıncı, “Rumların 

artık bir karar 
vermesinin zamanı 

çoktan geldi ve geçti. 
Önümüzdeki aylarda 

bunun sonuçlarını 
bizler de göreceğiz.” 

dedi.

ПРЕЗИДЕНТ ТУРЕЦКОЙ РЕСПУБЛИКИ 
СЕВЕРНОГО КИПРА АКЫНДЖИ: 
«ГРЕЧЕСКАЯ СТОРОНА ДАВНО УЖЕ 
ДОЛЖНА БЫЛА ПРИНЯТЬ РЕШЕНИЕ» 
Президент Турецкой республики Северного Кипра Акынджи: 
«Греческая сторона давно уже должна была принять решение. 
В ближайшие месяцы все мы узнаем о нём».

İsveç›te Göteburg›tan aday gösterilen Yük-
sel, İsveç›te birinci sıradan 

milletvekili adayı gösterilen ilk 
Türk kökenli siyasetçi oldu.

İsveç›te yaşayan Türk kökenli 
siyasetçi Mikail Yüksel, sağ Li-
beral Merkez Partisi tarafından 
Eylül 2018’de yapılacak genel 
seçimde Göteborg kentinden 
birinci sırada milletvekili ada-
yı gösterildi.

Yüksel, partinin hafta sonu düzenlenen Gö-
teburg bölge kurultayında, delegelerin yüzde 
69’unun oylarını alarak birinci sıradan millet-
vekili adayı oldu.

Şimdiye kadar İsveç’te birinci sıradan mil-
letvekili adayı gösterilen ilk Türk kökenli 
siyasetçi olan 35 yaşındaki Yüksel, AA muha-
birine yaptığı açıklamada, ‘’Seçim bölgemde 
delegelerin verdiği büyük destek beni oldukça 
mutlu etti. Ben Türk kökenli İsveçli bir siya-
setçiyim. Bundan sonra Allah izin verirse tek 
amacım İsveç’in sorunlarıyla ilgilenmek. Be-
nim için uyum ve getto diye adlandırdığımız 
kenar mahallelerdeki çete olayları öncelikli 
geliyor.’’ dedi.

Bulaşıkçılıktan milletvekilliği adaylığına

İsveç’e gelmeden önce Konya’nın Kulu ilçe-
sinde yaşadığını anlatan Yüksel, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

«Bu ülkedeki hayatıma bulaşıkçı olarak baş-
ladım. Pizzacılık, taksi şoförlüğü, kaynakçılık 
gibi birçok iş yaptım. Türk ve göçmen kökenli 
siyasetçi eksiği olduğunu görerek Göteborg 
Üniversitesi Siyaset Bilimi Bölümüne girdim 
ve aynı zamanda da siyasete atıldım. 3 yıl 
gibi kısa bir sürede çok çaba göstererek bu 
başarıyı elde ettim. Hedefim, bir göçmenin 
bulaşıkçılıktan İsveç meclisine gidip bu ülke 
için faydalı işler yapabileceğini göstermek. 
Herkese örnek olmak.›› KAYNAK: AA

Микаил Юксель, который был выдви-
нут в депутаты парламента от города 

Гетеборг, стал первым шведским 
политиком турецкого происхож-
дения.

Шведский политик турецкого про-
исхождения Микаил Юксель был 
выдвинут от либеральной Партии 
центра кандидатом в депутаты 
парламента от города Гетеборг, на 
всеобщих выборах, которые долж-

ны состояться в сентябре 2018 года.

69% участников партийного съезда, про-
шедшего в конце прошлой недели в Гетен-
борге, проголосовали за кандидатуру Юксе-
ля в парламент.

Первый шведский политик турецкого про-
исхождения 35-летний Микаиль Юксель в 
интервью корреспонденту АА сказал следу-
ющее: «Меня обрадовала та поддержка, ко-
торую оказали мне делегаты съезда, избрав 
меня кандидатом в депутаты. Я являюсь 
шведским политиком турецкого происхож-
дения. Отныне, с позволения Аллаха, моей 
единственной целью станет интересоваться 
проблемами Швеции. В первую очередь 
меня интересуют проблемы, которые про-
исходят в окраинных районах, так называе-
мых гетто».

От посудомойщика до кандидата в депутаты

«До приезда в Швецию я жил и работал в 
городе Конья в провинции Кулу. Помимо 
этого занимался и другими видами трудовой 
деятельности – был пиццеристом, таксистом, 
сварщиком.Узнав, что в Швеции не хватает 
политиков из числа турков и мигрантов, я 
поступил в Гетеборгский университет и стал 
заниматься политикой. За такой короткий 
промежуток времени как 3 года и с большим 
трудом, я сумел добиться таких успехов. 
Моей целью является, пройдя путь от миг-
ранта-посудомойщика до депутата шведского 
парламента, показать, что я могу принести 
пользу стране. Быть примером для всех», - 
сказал в заключение Микаиль Юксель. Источ-
ник: Агентство «Анадолу»

İsveç’te Türk 
kökenli siyasetçi 
birinci sıradan 
milletvekili adayı

В Швеции кандидатом 
в депутаты стал 
политик турецкого 
происхождения
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Генеральный консул Янг-Чеол сказал 
следующее: «Я считаю, что в будущем 

отношения между РК и Турцией станут 
гораздо более разнообразными, если 
корейскому языку будут обучать в каче-
стве второго иностранного языка во всех 
средних учебных заведениях Турции»

 «В 2017 году мы празднуем 60-летие 
установления дипломатических отноше-
ний между Республикой Кореей и Тур-
цией. Представители правительственных 
учреждений и соответствующих компа-
ний стали очень часто посещать Корею. 
Я считаю, что в будущем отношения 
между Турцией и Кореей станут гораздо 
более разнообразными, если корейскому 
языку будут обучать в качестве второго 

иностранного языка во всех начальных 
и средних учебных заведениях Турции»,- 
сказал Генеральный консул.

В отеле «Shangri-La Bosphorus» в районе 
Бешикташ состоялось заседание «Korea 
Incentive Roadshow 2017» (Продвижение 
корейских туров), которое было органи-
зовано в рамках 60-летия дипломатиче-
ских отношений между Турцией и РК.

Выступая на данном заседании, Янг- 
Чеол отметил, что культурное сотруд-
ничество между Турцией и Республикой 
Кореей развивается уже очень давно, а 
также подчеркнул, что корейский и ту-
рецкий языки входят в одну языковую 
группу. 

Кроме этого, господин Янг-Чеол отметил 
значение Турции в плане развития и раз-
нообразия корейского туристического 
рынка: «Несмотря на трагические собы-
тия, которые произошли в прошлом году, 
число корейских туристов, посетивших 
Турцию, составляет около 110 тысяч че-
ловек, в то время как количество турец-
ких туристов, посетивших Республику 
Корею всего 26 тысяч. В период с января 

ve Kore arasındaki ilişkilerin çok daha çe-
şitlilik kazanacağına inanıyorum.’’ dedi.

Türkiye-Kore diplomatik ilişkilerinin 60. 
yılı kapsamında düzenlenen, ‹›Korea Incen-
tive Roadshow 2017’’ (Teşvikli Kore Turları 
Tanıtımı) toplantısı, Beşiktaş’daki Shangri-
La Bosphorus Hotel’ de gerçekleşti.

Toplantıda konuşan CHA Young-cheol, 
Türkiye ile Kore arasındaki tarihi ve kültü-
rel ortaklığın yıllar öncesine dayandığını 
belirterek, Korece ve Türkçe’nin Ural-Altay 
dil grubuna mensup olduğunu söyledi.

Kore turizm pazarının çeşitliliği açısından 
Türkiye’nin öneminin büyük olduğunu 
vurgulayan Young-cheol, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

‘’Kore ile Türkiye turizm etkileşiminin son 
durumuna bakarsak geçen sene Türkiye’de 
yaşanmış acı olaylara rağmen Türkiye’yi zi-
yaret eden Koreli turist sayısı yaklaşık 110 
bin olup, Kore’yi ziyaret eden Türk turist 
sayısı ise 26 bindir. Bu yıl Ocak-Temmuz 

Başkonsolos Young-cheol, ‘’Türkiye’de 
orta ve lise öğretim kurumlarında 

Korece’nin ikinci yabancı dil olarak müfre-
data alınması vesilesiyle gelecekte Türkiye 
ve Kore arasındaki ilişkilerin çok daha çe-
şitlilik kazanacağına inanıyorum.” dedi.

Kore Cumhuriyeti İstanbul Başkonso-
losu CHA Young-cheol, ‘’2017’nin Kore 
ile Türkiye arasındaki diplomatik iliş-
kilerin 60. yıl dönümü olması dolayısıyla 
devlet kurumları ve ilgili firmaların Kore’yi 
ziyaretleri sıklaşmıştır. Özellikle Türkiye’de 
orta ve lise öğretim kurumlarında 
Korece’nin ikinci yabancı dil olarak müfre-
data alınması vesilesiyle gelecekte Türkiye 

arası dönemde ise 67 bin kadar Koreli tu-
rist Türkiye’yi ziyaret etti. Kore ise yaklaşık 
13 bin Türk ziyaretçiyi ağırladı. İstatistikle-
re bakılırsa bu sayılar yükselmektedir. 2017 
yılının Kore ile Türkiye arasındaki diploma-
tik ilişkilerin 60. yıl dönümü olması dola-
yısıyla devlet kurumları ve ilgili firmaların 
Kore’yi ziyaretleri sıklaşmıştır. Özellikle 
Türkiye’de orta ve lise öğretim kurumla-
rında Korece’nin ikinci yabancı dil olarak 
müfredata alınması vesilesiyle gelecekte 
Türkiye ve Kore arasındaki ilişkilerin çok 
daha çeşitlilik kazanacağına inanıyorum.’’

Young-cheol, şu an Türkiye’de 110 kadar 
Kore firması bulunduğuna dikkati çekerek, 
İstanbul’da Avrasya Tüneli ile Yavuz Sultan 
Selim Köprüsü ve Çanakkale Köprüsü’nün 
yapımında Koreli firmaların yer aldığını 
kaydetti.

Young-cheol, Kore-Türkiye diplomatik 
ilişkilerinin 60. yıl dönümü olan 2017 yılı 
ve ‘’Incentive Roadshow’’ vesilesiyle birçok 
yerli firmanın Kore’yi ziyaretlerinin, Kore 

Kore-Türkiye diplomatik ilişkilerinin 60. yılı
firmalarıyla işbirliğinin artmasını diledi.

Koreliler çalışkan ve azimli

Kore Turizm Organizasyonu (KTO) Kongre 
ve İş Turizmi Daire Başkanı Kim Kap Soo 
da Kore’nin 2016’nın uluslararası konfe-
rans sıralamasında birinci seçildiğini ve 
2018’de düzenlenecek kış olimpiyatlarına 
hazırlandığını kaydederek, katılımcıların da 
katkılarıyla Kore ve Türkiye arasındaki tu-
rizm alışverişinin daha da artmasını diledi.

Haco Group Genel Müdürü Cavit Yıldız ise 
‘’Haco şirketler grubumuz Kore firmalarıyla 
beraber çalışırken Korelilerin gerçekten ne 
kadar çalışkan ve azimli olduklarına tanık 
olmuştur. Bu yüzden Korelilere güvendik ve 
bu sayede şu ana kadar birçok işte beraber 
olabildik. Bu tecrübe güvenimizin sadece 
inşaat sektöründe kalmayıp kültür ve tu-
rizm sektöründe de Türkiye ile Kore arasın-
daki alışverişleri daha ileriye taşıyacağını 
ümit ediyorum.’’ diye konuştu.

Kaynak: AA

60-летие установления дипломатических отношений между Южной Кореей и Турцией
по июль этого года Турцию посетило 67 
тысяч корейских туристов. В Корее было 
около 13 тысяч туристов из Турции. Судя 
по статистике эти цифры только растут. 
В связи с 60-летием дипломатических 
отношений между Кореей и Турцией 
представители государственных учре-
ждений и соответствующих компании в 
2017 году очень часто посещали Корею. 
Особенно хочу отметить то, что, если 
корейскому языку начнут обучать в каче-
стве второго иностранного языка во всех 
начальных и средних учебных заведени-
ях Турции, двусторонние отношения в 
будущем станут гораздо более разноо-
бразными». 

Помимо этого, господин Янг-Чеол ска-
зал следующее: «Около 110 корейских 
компаний в настоящее время находятся 
в Турции, а также некоторые из них, 
которые находятся в Стамбуле, участву-
ют в строительстве тоннеля «Евразия», 
мостов имени «Султана Селима Явуза» и 
«Чанаккале».

Также господин Генеральный консул вы-
разил надежду, что в 2017 году, в связи с 
60-летием дипломатических отношений 

между Кореей и Турцией, сотрудничест-
во между двумя странами будет разви-
ваться более динамично. 

Корейский народ очень целеустремлен-
ный и трудолюбивый.

Начальник Отдела конгресса и делового 
туризма KTO (Korea Turism Organisation) 
Ким Кап Су сказал следующее: «Респу-
блика Корея в 2016 году одержала победу 
за право проведения  зимней Олимпиа-
ды в 2018 году. В связи с этим, мы хотим 
еще больше развивать сотрудничество в 
сфере туризма между двумя странами».

Генеральный директор «Haco Group» 
Джавит Йылдыз, в свою очередь сказал: 
«В ходе сотрудничества «Haco Group» с 
корейскими компаниями мы лично убе-
дились в том, насколько трудолюбив ко-
рейский народ. Именно по этой причине 
мы доверились им. Я надеюсь, что этот 
опыт будет способствовать развитию 
сотрудничества между двумя странами 
не только в строительном секторе, но и в 
туристическом плане».

Источник: Агентство «Анадолу». 

İç savaşın yaklaşık 7 yıldır sürdü-
ğü Suriye›nin Türkiye sınırındaki 

İdlib ilinde yeni eğitim-öğretim yılın-
da, 345 bin civarı öğrenci birçok im-
kansızlığa rağmen ders başı yaptı.

Suriye’nin kuzeyinde muhaliflerin 
kontrolündeki İdlib ilinde 300 bin-
den fazla öğrenci sınıfları doldurdu. 
Kitap, defter gibi temel ihtiyaçların 
sınırlı olduğu okullar, yardım bekliyor.

İç savaşın yaklaşık 7 yıldır sürdüğü 
ülkede muhaliflerin oluşturduğu Su-
riyeGeçici Hükümeti’ne bağlı okullar, 
yeni dönem için kapılarını açtı.

Ders başı yapan öğrenciler arasında 
rejimin saldırılarında sakat kalan ço-
cuklar da bulunuyor. Her şeye rağmen 

okula giden çocukların ilk gün heyeca-
nı gözlerinden okunuyor.

İdlib İl Eğitim Müdürü Yasin el-Yasin, 
AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
«Okullarda 6 bin 500 öğretmen görev 
yapacak. Yaklaşık 345 bin öğrenci ders 
görecek. Okullarda kitap ve defter 
ihtiyacı var. Ayrıca fen bilimleri alanla-
rında öğretmen açığı bulunuyor.» dedi.

Okul malzemesi ihtiyacı

İdlib’in Maret Numan ilçesindeki Ayn 
el-Kraye okulunun müdürü Şadi Şibip 
de, bu hafta içerisinde öğrencilere 
kitaplar dağıtacaklarını belirterek, 
«Okulumuzda 300 öğrencimiz var, 8. 
sınıfa kadar eğitim verilecek.” diye ko-
nuştu.

Şibip, deneyimli bir eğitim kadrosuna 
sahip olduklarını, öğretmenlere her yıl 
seminer verildiğini kaybetti.

İç savaş öncesinde okulun 3 binadan 
oluştuğunu, ikisinin rejimin saldırıları 
nedeniyle kullanılamaz hale geldiğini 
belirten Şibip, «Bu durum öğrencilerin 

daha rahat bir sınıfta eğitim almaları-
na engel teşkil ediyor.» dedi.

Okul müdürü Şibip, öğrencilerin başka 
yerlerden göç etmek zorunda kalarak 
bölgeye yerleştiklerine değinerek, okul 
malzemesi desteğine ihtiyaç duydukla-
rını ifade etti. KAYNAK:AA

İdlib’de öğrenciler ders başı yaptı
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Lübnan’da, Osmanlı döneminde hac 
yolunu korumak üzere Kavaşra kö-

yüne yerleştirilen Türkmenler, hala Türk 
kültürünü yaşatmaya ve Türkçe konuşma-
ya devam ediyor.

Osmanlı Devleti’nin 1917’de bölgeden çe-
kilmesine rağmen Türkiye’yle bağlantısını 
koparmayan, ülkenin kuzeyindeki Akkar 
bölgesine bağlı köyde yaklaşık 3 bin kişi 
ikamet ediyor.

Türk bayraklarıyla süslü Kavaşra köyü 
sakinlerinin Türkiye’ye ve kökenlerine 
bağlılığı bir asır sonra daha da artmış gö-
rünüyor.

Türkiye›nin bu köye ilgisi 2010›da o dö-
nem Başbakan olan Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın ziyaretinin ar-
dından da arttı.

Köyde, Türk bayrakları ile Erdoğan pos-
terlerinin asılı olduğu elektrik panosunun 
yanı sıra ziyaret anısına yapılan bir çeşme 
de bulunuyor.

Yavuz Sultan Selim’in adının verildiği köy 
meydanında Osmanlı nişanı taşıyan bir 
heykel yer alıyor.

“Çok ihtiyaçları var hem Türkçe’ye hem de 
Türkiye burslarına”

Köyü ziyareti sırasında AA muhabirine 
konuşan Türkiye’nin Beyrut Büyükelçisi 
Çağatay Erciyes, Türkiye’nin, Türkmenleri 
bu coğrafyada nerede olurlarsa olsunlar 
hiçbir zaman unutmayacağını söyledi.

Türkmenlere yönelik sivil toplum kuru-
luşlarıyla farklı projeler yürüttüklerini be-

lirten Erciyes, önümüzdeki dönemde hem 
Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Baş-
kanlığı (TİKA) hem de Yunus Emre Kültür 
Merkezi, Türk Kızılay’ı ve Türkiye Diyanet 
Vakfı ile soydaşlara yönelik projelere de-
vam edeceklerini kaydetti.

Erciyes, tarihe bakıldığında buradaki 
Türkmenlerin, hac yolunu korumak için 
yaklaşık 400 yıl önce Osmanlı Devleti tara-
fından Anadolu’dan getirilip yerleştirildiği-
nin görüldüğünü anlatarak, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

“Bunların bir kısmı Arap nüfusuyla karışa-
rak asimile olmuşlar. Kavaşra, Arap nüfusu 
ile çok fazla karışmadığı için Türkçe’nin de 
muhafaza edildiği önemli Türkmen köy-
lerinden birisi. Çok da ihtiyaçları var hem 
Türkçe’ye hem de Türkiye burslarına. Biz 
mümkün olduğunca onlara destek olmaya 
çalışıyoruz. Kavaşra’da geçmiş dönemde 
bir okul inşaatı yaptık, altyapı, kanalizas-
yon çalışması yaptık, bir çocuk bahçesi 
yaptık. Devam eden lise inşaatımız var. Bu 
okulu önümüzdeki yıl içerisinde tamamla-
mayı düşünüyoruz.”

“Türkiye-Lübnan ilişkilerinde dostluk köp-
rüsü olarak görüyoruz”

Türkmenlerin, Türkiye’nin parçası oldu-
ğunu ve onları hiçbir zaman yalnız bırak-
mayacaklarını vurgulayan Erciyes, sık sık 
Türkmenleri ziyaret ettiğini aktardı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan ile Başbakan 
Binali Yıldırım ve Dışişleri Bakanı Mevlüt 
Çavuşoğlu’nun selamlarını bölge halkına ilet-
tiğini dile getiren Erciyes, şöyle devam etti:

“Biz Türkmenleri, Türkiye-Lübnan ilişki-
lerinde bir dostluk köprüsü olarak görü-
yoruz. Onların daha iyi eğitim almalarını 
gelir seviyelerinin daha da yükselmesini, 
Lübnan toplumu içerisinde daha üst mev-
kilere gelmelerini istiyoruz. Bunun dışında 
bir arzumuz yok, onların iyiliği bizim iyi-
liğimiz. Dolayısıyla Türkmenlere ilgimiz 
devam edecek. Biz bunun Türkiye-Lübnan 
ilişkilerinin geliştirilmesine de önemli kat-
kıda bulunacağına inanıyoruz.”

KAYNAK:AA

Несмотря на то, что в 1917 году 
османцы покинули эту терри-

торию, связь с Турцией сохранилась. 
Расположенное в северном ливанском 
округе Аккар село населяет около 3 ты-
сяч человек. Даже спустя век кажется, 
что жители села, украшенного турецки-
ми флагами, стали еще ближе к своим 
корням.  Интерес Турции к данному селу 
возрос после его посещения в 2010 году 
Реджепа Тайипа Эрдогана, который тогда 
был премьер – министром.  В качестве 
напоминания об этом визите в селе име-
ется флаг Турции, портрет Эрдогана и 
фонтан с питьевой водой. Также в селе 
имеется площадь, названная в честь Сул-
тана Селима Грозного и статуя с гербом 
Османской империи.   Необходимость в 
развитии турецкого языка и грантах 

Посол Турции в Ливание Чагатай Эрд-
жиес в своём интервью корреспонденту 
агентства «Анадолу» отметил: «Турция 
никогда не забудет про туркменов в 
данном регионе. Совместно с НПО реа-
лизуются проекты для них. В ближайшее 
время такие организации, как: Турецкое 
агентство по международному сотрудни-
честву и развитию (TİKA), Культурный 
центр им. Юнуса Эмре, Организация 
Красного креста Турции и Духовное 
управление Турции – будут продолжать 
осуществлять свои проекты здесь. Около 
400 лет назад в целях обеспечения охра-
ны пути паломников в Мекку Османская 
империя основала здесь туркменское 

село, население которого прибыло из 
Анатолии.  Часть из них ассимилировала 
с арабским населением. В Кавашре со-
хранился турецкий язык, потому что его 
население не ассимилировало настолько 
с арабами. Существует необходимость в 
развитии турецкого языка и грантах Тур-
ции. Мы помогаем по возможности. Мы 
построили здесь школу и детский сад, 
провели инфраструктуру и канализацию. 
Продолжается строительство старшей 
школы, которое завершится в следую-
щем году». 

Мост между Турцией и Ливаном 

Посол Турции в Ливание Чагатай Эрд-
жиес также добавил: «Туркмены являют-
ся частью Турции, и мы никогда не бро-
сим их. Я часто навещаю их, передавая 
привет от президента Эрдогана, премьер 
– министра Йылдырыма и министра 
иностранных дела Чавушоглу. Для нас 
туркмены – это мост между Турцией 
и Ливаном. Мы хотим, чтобы они по-
лучали еще более лучшее образование, 
улучшали свое материальное положение 
и занимали еще более высокие посты 
в ливанском обществе. Мы желаем им 
только добра. В связи с этим мы продол-
жим поддерживать с ними связь. Мы 
верим в то, что это будет способствовать 
развитию отношений между Турцией и 
Ливаном».

Источник: Агентство «Анадолу» 

Lübnan’da Osmanlı bakiyesi Türk 
köyü: Kavaşra
Osmanlı Devleti tarafından yaklaşık 400 yıl önce hac yolunu 
korumak üzere Türkmenlerin yerleştirildiği Lübnan’ın kuzeyindeki 
Kavaşra köyünde Türk kültürleri yaşatılmaya ve Türkçe 
konuşulmaya devam ediyor.

НАСЛЕДИЕ ОСМАНСКОЙ ИМПЕРИИ В 
ЛИВАНЕ – ТУРЕЦКОЕ СЕЛО КАВАШРА 
Около 400 лет назад в целях обеспечения охраны пути паломников в 
Мекку Османская империя основала на севере Ливана туркменское 
село Кавашра, где по сей день живут согласно турецкой культуре и 
разговаривают на турецком языке. 

В новом учебном году в Сирии в 
провинции Идлиб, где гражданская 

война длится уже на протяжении 7 лет, 
несмотря на множество преград, 345 
тысяч учеников пошли в школу.

Более 300 тыс. учеников заполнили 
школы в провинции Идлиб на севере 
Сирии, которая находится под контр-
олем оппозиционных сил. Ученики 
школ нуждаются в вещах первой необ-
ходимости для школы, таких как книги 
и тетради.

Школы, прикрепленные к Временному 
правительству Сирии, которая состоит 
из представителей оппозиционных сил, 
открыли свои двери для детей. 

Среди детей есть и инвалиды, которые 

пострадали при атаках режима Асада. 
Несмотря на это, дети очень взволнова-
ны в первый день учебного года.

Глава образовательных учреждений 
провинции Идлиб Ясин аль-Ясин в 
интервью корреспонденту АА сказал 
следующее: «В данных школах будет ра-
ботать 6500 учителей, где будут учиться 
около 345 тысяч учеников. Школы ну-
ждаются в книгах и тетрадях. К сожа-
лению, не хватает учителей в области 
естественных наук». 

Потребность в школьных принадлеж-
ностях

Директор школы Айн аль-Крайе в рай-
оне «Марет Нуман»  Шади Шибип рас-
сказал: «Наша школа рассчитана на 300 

учеников, где обучение будет проходить 
только до 8-го класса. В нашей школе 
работают опытные преподаватели. 
Каждый год организовываем семинары 
на различные темы. До начала граждан-
ской войны школа состояла из трех зда-

ний, но два из них из-за нападений со 
стороны режима стали непригодными 
для обучения. Многие ученики при-
были из других провинций. Поэтому 
мы остро нуждается в школьных при-
надлежностях». Источник: Агентство 
«Анадолу»

УЧЕНИКИ В ПРОВИНЦИИ ИДЛИБ В НОВОМ УЧЕБНОМ ГОДУ ПОШЛИ В ШКОЛУ 



Eylül 2017
SİVİL İNİSİYATİF14

Osmanlı yöne-
timi vesilesiyle 
insanlığa saygı ve 
sevginin harman-
landığı kutlu bir 
dönem yaşatmış-
tır. Lakin maale-
sef günümüzde 
yaşadığımız bu 
çağda kan ve göz 
yaşı zulüm hâkim 
olmakta..

Başkent Platform 
olarak bizler, 
kuruluşumuz-
dan günümüze kadar kan ve gözyaşından 
beslenen emperyalist güçlere karşı çeşitli 
yöntemlerle mücadele etme gayreti içinde 
hep olduk.

Ülkemizde emperyalist güçlerin maşaları 
olan ‘derin çetelere, paralel örgütlere, bölü-
cü örgütlere’ karşıda toplumu bilgilendir-
me, bilinçlendirme görevlerini de ifa ettik.

Sivil Toplum Kuruluşu Olarak Her Fırsa-
ta Dedik: “Hedef Ülke ve Son Kale Türki-
ye” İnsanların, Mazlumların ve Müslü-
manların Tek Sığındığı Ülke Türkiye!

Milletimizle beraber bizler biliyoruz ki,  
geçmişten günümüze kadar en son 15 Tem-
muzda ülkemizde yaşananlar basit bir hain 
kalkışması veya terör sorunu yada sonucu 
değil.! Uluslararası güçlerin ittifak ederek, 
ülkemizi bölme, parçalama ve hatta yok 
etme planlarının ta kendisidir…

Bu Sebeple 17/25 Aralık Milletimiz ve 
Tüm Mazlumlar İçin Bir Milattır.! 

15 Temmuzda milli birlik ve beraberliğimi-
ze kasteden hainlere karşı 81 İlimizde ve 
Yurt Dışında Misyonumuza gönül vermiş 
1200’ü aşkın Kardeş Sivil Toplum Kurulu-
şuyla beraber meydanlara inerek Milli İra-

deye sahip çıktık.

Devletimiz maalesef yıllar 
yılı açık yada örtülü bir 
çok operasyona maruz 
kalmıştır.

Şer güçlerin Türk 
Devleti’nin reflekslerinin 
zayıflatması arzusuna kar-
şı bizler;

‘Devletin Sahibi Millettir’ 
anlayışı ile meşru seçim-
lerle halkın iradesiyle seçi-
len Cumhurbaşkanımıza, 
Başbakanımıza çeşitli Plat-

formlarda sahip çıktık. Bundan böylede her 
zaman sahip çıkacağımızı da bir çok vesile 
ile bildirdik..

Başkent Platformu olarak bizler; Şeyh Edeb 
Ali’nin “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
anlayışını düstur edinmemiz hasebi ile 
siyasi partilerin şahsi görüşlerinden bağım-
sız; günlük politize olmuş siyasetten uzak, 
toplumun tüm katmanlarını kucaklayan bir 
anlayışa sahip olduğumuz gibi farklı görüş 
ve fikirlere hep saygılı olduğumuz kamuo-
yunca bilinmektedir.

Bizler bugün kendi içimizde farklı görüşlere 
sahip olsak da, yarınlarda milletçe el ele 
verip güçlü ve yeni Türkiye’yi birlikte var 
etmemiz gerektiğini hep söyledik.

Millet olarak, Dünyadaki Barış ve Kar-
deşliği tesis edebilme adına; Bölgemizin, 
Ülkemizin tam olarak istikrar ve güven or-
tamına yeniden kavuşabilmesi için Türkiye 
Cumhuriyeti Devletine, dolayısıyla Türkiye 
Cumhuriyeti meşru hükümetine destek 
olmalıyız dedik.

Bizler İnanıyoruz ki; 

Devlet Ebed Müddet Anlayışı ile Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti İlelebet Payidar Ka-

lacaktır.

Buradan yurt içinde ve yurt dışındaki Türk 
Sivil Toplum Kuruluşlarına çağrımız; Her 
şeyi Devletten, Hükümetten ya da Yalan 
Rüzgarı Olan Yabancılardan beklemek ye-
rine Türkiye’nin 2019/2023/2053/2071 
Hedeflerine ulaşması için tüm renklerimizi 
farklı düşünce ve ideolojilerimizi bir tarafa 
bırakarak gelin birlik olalım.

Merkeze ‘İnsanı’ koyarak insanlığın onuru 
için,  evlatlarımız torunlarımızın geleceği 
için, özgür bir dünya için, insanlığın onu-
runu kurtarmak için, gelin birlikte hareket 
edelim. 

Ayrıca bu çağrımız gerçek barışı ve kardeşliği 
isteyen yerli yabancı tüm Sivil Toplum Kuru-
luşu yöneticilerine ve temsilcilerinedir!

Çağrımız Odur ki: Türkiye’nin 
2019/2023/2053/2071 hedeflerine ulaş-
ması insanlığın selamet bulmasıdır, kan 
ve göz yaşının durmasıdır. İnsanoğlunun 
yaşanabilir adil bir hayata sahip olabilme-
sidir. Bu sebeple STK’lar olarak gelin hep 
beraber Türkiye’nin Türk Diş Politikasında, 
Türkiye’nin yanında olalım.

Sizlerden Sivil Toplum Örgütlerinin İn-
sanlık onurunu kurtarma adına güçlü bir 
Türkiye’den yana rol almalarını sağlayarak 
kampanyamıza destek olmanızı istiyoruz.

Başkent Platformu olarak, en önce; din, 
dil, renk, ırk ayrımı yapmayan, insan olma 
duygusunu yitirmemiş tüm insanlara, 
yurt dışındaki vatandaşlarımıza, gönül 
coğrafyamızdaki kardeşlerimize, Anadolu 
Topraklarında yaşayan 80 milyon milleti-
mize, en derin saygı ve muhabbetlerimizi 
sunuyoruz. 

ANKARA ((Sivil İnisiyatif/ Zeliha 
SORKUNLU)- Başkent Platformu 

yurt içinde ve yurt dışında yerli & yabancı 
Türk sivil toplum örgütlerine hazırladığı 
bildiri ile çağrıda bulunarak özetle şunları 
söyledi:

Binlerce yıllık tarihimizin son imparatorluk 
halkası olan Osmanlı İmparatorluğu’nun 
yönetim anlayışına baktığımızda, ecdadımı-
zın merkeze ‘insanı’ koyduğunu görürüz.

Manevi ruh ve anlayışla hiçbir din, dil, renk 
ve ırk ayrımı yapmadan “İnsanı Yaşat ki, Dev-
let Yaşasın” çerçevesinde 624 sene dünyaya 
adaletle hükmettiğini barış kardeşlik içerisin-
de adalet dağıttığını, tarihi gerçekler ışığında 
görülmekte ve bilinmekte.

Ne Mutlu ki, Millet Olarak Tarihimizden 
Utanacak Yada Gocunacak Herhangi Bir 
Yanımız Yok.

Milletler tarihine baktığımızda, Türk 
Milleti’nin geçmişi altın harflerle yazılı, 
köklü ve asil bir medeniyete sahip olduğu-
nu da görürüz. 

Başkent Platformu ailesi olarak, Anadolu 
toprakları üzerinde Atalarımızın milletimi-
ze ve tüm insanlığa mirası olan ‘vakıf anla-
yışını’ yeniden gün ışığına çıkarma maksadı 
ile bir araya geldiğimiz tarihi bir gerçektir.

Başkent Platformu olarak bizler, tarihi-
mizden aldığımız ışık ve ilham doğrultu-
sunda 10 yıl önce merkeze insanı koyarak 
misyonumuzun özeti olan, “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” anlayışına hizmet etme 
maksadıyla yola çıkmış Uluslararası Sivil 
Bir İnisiyatifiz.

Tek amacımız: Ülkemizde ve Dünyadaki 
Sivil Toplum Kuruluşlarına misyonumuzun 
özeti olan ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın’’ 
anlayışını yeniden hatırlatarak, hep birlikte 
insanlığın onurunu kurtarmaktır.

Gerçek odur ki: 

Osmanlı ile Anadolu’da barış, Balkanlar’da 
huzur, Orta Doğu’da istikrar hâkim olmuş-
tur. 

Hakikat odur ki: 

BAŞKENT PLATFORMUNDAN ‘YENİ VE GÜÇLÜ TÜRKİYE’ 
İÇİN DEV PROJEYE ÇAĞRI

Başkent platformu 2019/2023/2053/2071 hedeflerine 
ulaşması için ‘Türk Dış Politikasında Sivil Toplum 

Örgütlerinin Rolü Ne Olmalı?’ başlıklı sempozyumlara 
hazırlık içerisinde!

FATİH SULTAN MEHMEDİN 
ŞU SÖZÜNÜ UNUTMAYALIM 
Kİ; SAVAŞ HERKESLE 
YAPILIR ANCAK, BARIŞ 
SADECE ONURLU KİŞİLERLE 
YAPILIR.

ların başvuranın suçlu olduğuna dair 
resmi bir açıklamasının bulunmaması 
ve başvuranın bu iddialarını ulusal 
makamlar nezdinde dile getirmemiş 
olması nedeniyle iç hukuk yollarının 
tüketilmediğine hükmetti.

AİHM, başvuruyu kabul edilemez bula-
rak reddetti. KAYNAK: AA

AİHM, “25 Aralık darbeye teşebbüs” 
davası sanığı Saygılı’nın başvurusu-

nu kabul edilemez bularak reddetti.

Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi 
(AİHM), “25 Aralık darbeye teşebbüs” 
davası sanıklarından eski emniyet mü-
dürü Yakub Saygılı’nın başvurusunu 
kabul edilemez buldu.

AA muhabirinin aldığı bilgiye göre, 
Fetullahçı Terör Örgütü/Paralel Dev-
let Yapılanması’nın (FETÖ/PDY), 
“takipsizlikle sonuçlanan 25 Aralık 
soruşturmasında usulsüzlükler yaptığı 
ve şüphelilere kumpas kurarak dar-
beye teşebbüs ettiği” iddiasıyla açılan 
davanın sanıklarından Saygılı, 4 Eylül 
2014’te tutuklanmasını ve basında çı-
kan hakkındaki haberlerle ilgili savcılık 

tarafından takipsizlik kararı verilmesini 
AİHM’e taşıdı.

Saygılı, ayrımcılığa maruz kaldığını, 
adil yargılanma, şeref ve itibarının ko-
runması, etkili hukuk yoluna başvurma 
haklarının ihlal edildiğini ileri sürdü.

“İç hukuk yolları tüketilmedi”

AİHM, şeref ve itibarın korunması hak-
kının ihlal edildiğine yönelik şikayetle-
rin, başvuranın hukuk mahkemesinde 
tazminat davası açmamış olmasından 
dolayı iç hukuk yollarının tüketilmedi-
ğini belirtti.

AİHM, başvurucunun ayrımcılığa ma-
ruz kaldığı ve etkili başvuru hakkının 
ihlal edildiğine yönelik şikayetlerinin 
delillendirilmemesi ve konuyla ilgili 
herhangi bir belge sunulmaması neden-

leriyle açıkça dayanaktan yoksun oldu-
ğunu değerlendirdi.

Yargı mercilerince başvuran hakkındaki 
bilgilerin basına verilmesi nedeniyle 
adil yargılanma hakkının ihlal edildiği-
ne yönelik şikayetleri de değerlendiren 
AİHM, başvuranın bu konuda herhangi 
bir belge sunmaması, resmi makam-

AİHM’den ‘25 Aralık darbeye 
teşebbüs’ davası sanığına ret
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блюдается кровопролитие и жесто-
кость. Столичная платформа всегда 
боролась против империалистов, 
которым на руку кровопролитие и 
жестокость. Также мы информиро-
вали общество о скрытых группи-
ровках, параллельных структурах 
и сепаратистских организациях, 
которые являются приспешниками 
империалистов. 
Мы всегда говорили, что Турция 
является последним оплотом невин-
ных жертв!
Все мы знаем, что события 15 июля 
– это не просто попытка переворо-
та или террористический акт, а 
отражение планов международных 
сил по разделению и уничтожению 
страны! 
После 17/25 декабря в истории наше-
го народа началась новая эпоха! 
Настало время единства. Ночью 15 
июля мы вместе с представителями 

1200 НПО, которые работают во имя 
лозунга  «Хочешь процветания госу-
дарства – создай условия для людей» 
в 81 провинции, вышли на площади, 
приветствуя людей. 
Народ стал свидетелем того, как 
тёмными силами были предприня-
ты попытки  разделить и даже раз-
рушить Турцию, которая является 
последним пристанищем всех жертв. 
По этой причине внешние силы и 
предатели внутри страны наносят 
удары по Турции. Говоря иначе, 
страна вовлечена в большую игру. 
Но наше государство и наш народ 
дал достойный ответ всем, сказав, 
что «Государство принадлежит на-
роду». 
Столичная платформа придержи-
вается принципа «Хочешь процве-
тания государства – создай условия 
для людей», не зависит от полити-
ческих партий, далека от политизи-
рованности и уважает мнение всех 
слоёв общества. 
Мы всегда говорили, что даже, если 
мы придерживаемся разного мнения, 
то мы все равно должны быть вме-
сте во имя сильной Турции. 
Мы должны поддерживать прави-
тельство Турции для установления 
мира, братства, стабильности и 
безопасности. 
Мы верим в то, что государство 
принадлежит народу 
Мы призываем все НПО не ждать 
всего от государства, правительст-

ва или иностранцев, а сплотиться 
во имя целей на 2019/2023/2053/2071 
годы.

Давайте сплотимся для того, что-
бы поставить во главу угла человека, 
обеспечить нашим потомкам свет-
лое будущее, жить в независимом 
мире и спасти человечество. Мы 
призываем к этому руководителей 
всех НПО, кто хочет мира и брат-
ства! 

С достижением целей на 
2019/2023/2053/2071 годы человече-
ство обретет покой, а кровопро-
литие и жестокость остановятся. 
Справедливость восторжествует. 
Призываю все НПО поддержать 
внешнюю политику и правительст-
во Турции. Призываю НПО поддер-
жать нашу кампанию во имя силь-
ной Турции. 

Столичная платформа выказывает 
своё почтение 80-миллионному на-
селению Анатолии, братским наро-
дам, соотечественникам за границей 
и всем тем, кто не потерял чело-
веческое лицо и не разделяет людей 
по религии, языку, течению и цвету 
кожи.

Анкара (Гражданская инициати-
ва) – Столичная платформа 

подготовила доклад для турецких и 
заграничных НПО внутри страны и 
за её пределами с призывом к следую-
щему: 

История тюрков занимает особое 
место в мировой истории народов и 
имеет глубокие корни.В Османской 
империи человек стоял на первом 
месте. Наши предки српаведливо 
правили на протяжении 624 лет, сле-
дуя принципу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для лю-
дей» и, не разделяя людей по рели-
гии, языку, течению и цвету кожи.

Нашему народу нечего стесняться в 
своей истории 

Сегодня же наша Столичная плат-
форма старается возродить идею 
создания фондов как в Османской 
империи и перенести этот опыт в ра-
боту современных НПО. Вот уже 10 
лет мы как  НПО говорим о том, что 
необходимо обратиться к генетиче-
ской памяти и следовать принципу 
«Хочешь процветания государства 
- создай условия для людей». Нашей 
целью является напомнить это и об-
щими усилиями спасти человеческое 
достоинство. 

Правда в следующем:  
Во время правления Османской импе-
рии в Анатолии царил мир, на Бал-
канах – благоденствие, а на Среднем 
Востоке – стабильность. 
Истина в следующем:   
Во время правления Османской им-
перии был распространен гуманизм. 
Но, к сожалению, сейчас везде на-

ПРИЗЫВ ОТ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ К РЕАЛИЗАЦИИ 
БОЛЬШОГО ПРОЕКТА «НОВАЯ И СИЛЬНАЯ ТУРЦИЯ» 

Столичная платформа проводит подготовку 
к симпозиумам на тему «Какую роль должны 

играть НПО во внешней политике Турции?» для 
достижения целей  2019/2023/2053/2071 годов.   

СТОИТ ПОМНИТЬ 
СЛОВА СУЛТАНА 
МЕХМЕДА 
ЗАВОЕВАТЕЛЯ: 
«ВОЕВАТЬ МОЖНО С 
КЕМ УГОДНО, НО МИР 
ЗАКЛЮЧАЕТСЯ ЛИШЬ 
С ДОСТОЙНЫМИ». 

кументов в этом отношении, и офици-
альные власти не имели официального 
заявления о виновности заявителя, а 
также, что заявитель не выдвинул эти 
обвинения в национальных органах 
власти, Европейский суд по права чело-
века постановил, что внутренние сред-
ства правовой защиты не были исчер-
паны. Источник: Агентство «Анадолу»

ЕСПЧ отклонила заявление от обви-
няемого Якуб Сайгылы по делу о 

«попытке государственного переворота 
25 декабря». 

Европейский суд по правам человека 
(ЕСПЧ) отклонило заявление от быв-
шего начальника полиции Якуба Сай-
гилы обвиняемого в «попытке государ-
ственного переворота 25 декабря».

Согласно информации, полученной 
корреспондентом АА, Якуб Сайгылы, 
один из обвиняемых по делу о причаст-
ности к террористической организа-
ции (FETÖ/PDY) Фетхуллаха Гюлена/ 
Параллельное государство, который 
«совершил нарушения в расследова-
нии 25 декабря, что привело к попытке 
госпереворота». Он был арестован 4 
сентября 2014 года и  в связи с ново-

стями прокуратура приняла решение 
передать дело ЕСПЧ. 

Якуб Сайгылы утверждал, что он был 
подвергнут дискриминации, и его 
права на справедливое судебное разби-
рательство, защиту его чести и репута-
ции были нарушены.

«Внутренние средства правовой защи-
ты не исчерпаны»

Европейский суд отметил, что жало-
бы относительно нарушения права на 
честь и репутацию не исчерпываются 
внутренними средствами правовой 
защиты, поскольку заявитель не подал 
иск о компенсации в гражданский суд.

Согласно суду, факты того, что заяви-
тель подвергся дискриминации и его 
права были  являются необоснованны-

ми, так как не было представлено соот-
ветствующих документов.

Суд принял во внимание жалобы о 
нарушении прав обвиняемого на спра-
ведливое судебное разбирательство, 
поскольку информация о заявителе в 
судебных органах была предоставлена 
прессе. Однако, исходя из того, что 
заявитель не представил никаких до-

Европейский суд по правам человека 
отказал обвиняемому по делу «о попытке 
государственного переворота 25 декабря»
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nin altını çizen Bahçeli, 
“Çünkü gazilik şehadete 
hazır ve inanmış yüksek 
bir vicdanın, fedakarlı-
ğın her türlüsüne peşi-
nen talip olan anıtlaş-

mış bir yüreğin itibar ve mükafatıdır. 
Şehitlik ve gazilik birbirini tamamla-
yan, birbiriyle derin ve doğrudan bağı 
olan iki kutlu değerimiz olarak milli 
ve manevi hayatımıza mühür vurmuş, 
yön vermiştir. Nitekim ölürsem şehit, 
kalırsam gazi anlayış ve kavrayışı Türk 
milletine bütünüyle hakim olmuş, nice 
badireleri, nice engelleri korkusuzca 
aşmasını sağlamıştır.” değerlendirme-
sini yaptı.

Devlet Bahçeli, gaziliğin, yerine geti-
rilmiş bir görevin gönül huzuru olma-
nın yanında, büyük Türk milletinin en 
kutsi değerlerinden, en saygın manevi 
rütbelerinden birisi olduğuna vurgu 
yaparak, gazilerin, kahramanca bir mü-
cadelenin sönmeyecek meşaleleri, bay-
rak, millet ve vatan sevdasının silinme-
yecek muhafızları olduğuna işaret etti.

“Bunun şeref payesi hem şehitleri-
mizin hem de gazilerimizindir”

главный командир Мустафа Кемаль 
Ататюрк получил 19.09.1921 звание 
ветерана после битвы при  Сакарье. 
В день 96-й годовщины тех событий 
мы должны особенно ценить и 
понимать ветеранов.  Потому что 
они отдали себя в жертву и пошли 
на смерть, прекрасно понимая это. 
Павшие в боях герои и ветераны 
являются нашим национальным 

Tarih boyunca destan destan büyüyen 
tüm şehitler ile tüm gazilere ikamesi 
mümkün olmayan şükran, minnet ve 
vefa borçları olduğunu bildiren Bahçeli, 
“Eğer bağımsızsak, eğer milli kimli-
ğimizle üzerinde yaşamış olduğumuz 
toprakları vatan yapmışsak bunun şe-
ref payesi hem şehitlerimizin hem de 
gazilerimizindir. Şu tarihi ve manevi 
hakikati herkes bilmelidir ki şehadeti 
göze almış, gaziliği kader bilmiş Türk 
milletini yenecek, bekasını yıkacak he-
nüz bir güç ve kudret var olmamıştır.” 
ifadesini kullandı.

Bahçeli, Milli Mücadele›den 15 Tem-
muz hain FETÖ darbe teşebbüsüne 
kadar, gazilik onurunun ve şehitlik 
gururunun her türlü istilaya, her türlü 
düşmanca akına karşı adeta etten du-
var ördüğünün altını çizerek, şunları 
kaydetti:

«Çok şükür vatan emniyette, devlet 
ayakta kalmıştır. Türk milleti, gazileri-
miz ve şehitlerimiz sayesinde aydınlık 
bir geleceğe şanlı geçmişimizin hatıra 
ve emanetleriyle yürüyecek, bunun 
önüne de hiçbir hain mihrak ve müs-
tevli emel geçemeyecektir. Çevremizde 
kurulmak istenen ihanet şantiyesine, 

и нравственным достоянием. 
Благодаря такой идеологии турецкий 
народ смог преодолеть многое.  Быть 
ветераном – это не только долг, но и 
священная ценность нашего народа. 
Родина и народ никогда не забудут 
героическую борьбу ветеранов.  
То, что мы живем в независимой 
стране, которую называем родиной, 
и обладаем национальным 
самосознанием является заслугой 
павших и ветеранов. Нет еще в 
мире такой силы, которая смогла 
бы победить турецкий народ, 
который готов умереть за родину. 
Во все времена: начиная с времен 
Национально – освободительного 
движения, и заканчивая днём 
попытки переворота 15 июля 
прошлого года – наш народ 
достойно давал отпор врагам, 
защищая свою честь кровью и 
плотью. Слава Богу, что наша 
родина в безопасности. Благодаря 
турецкому народу, ветеранам и 

sınırlarımız dibinde temeli kazılan 
terör devletine Türk milletinin gazilik 
onuru, asırları aşıp gelen kahramanlık 
duygusu yine izin vermeyecektir. 25 
Eylül referandumu yoluyla Kerkük›e 
vurulmak istenen pranga sökülüp atı-
lacak, milli güvenliğimize yönelen aşırı 
tehdit ve karşı saldırılara milli kenet-
lenme, kardeşlik ve gazilik hukukuyla 
karşı koyulacaktır. İnancım, ümidim, 
beklentim budur. Kaldı ki başka çare, 
çıkış ve çözüm de yoktur. Bu duygu ve 
düşüncelerle devletimizin kurucusu 
ilk Cumhurbaşkanımız Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk›e, kurucu kahramanla-
ra, aziz şehitlerimize, ebediyete irtihal 
etmiş gazilerimize Allah›tan rahmet 
diliyorum. Hayatta olan bütün gazile-
rimizin 19 Eylül Gaziler Günü’nü yü-
rekten kutluyor, huzur ve esenlik dolu 
uzun bir ömür temennisiyle hepsine 
saygı ve sevgilerimi sunuyorum.

Ayrıca 2017-2018 Eğitim ve Öğretim 
Yılı’nın başlaması münasebetiyle sev-
gili öğrencilerimize, saygıdeğer öğret-
menlerimize ve tüm velilere Allah’tan 
kolaylık ve başarılar niyaz ediyorum.” 
Kaynak: AA

павшим героям враги не достигли 
своей цели, и мы продолжаем идти 
вперед, помня минувшее. Наш 
народ не позволит проникнуть 
предателям и  террористам. 
Посредством референдума 25 
сентября Киркук избавится от оков, 
в которые его хотели заточить. Мы 
сможем побороть все опасности, 
которые угрожают национальной 
безопасности, поддерживая друг 
друга. Я верю и надеюсь на это. У нас 
нет больше другого выхода. Вечная 
память нашему первому президенту 
Мустафе Кемалю Ататюрку, героям 
– основателям республики, павшим 
героям и ветеранам. Поздравляю 
и желаю здоровья и долгих лет 
всем ветеранам в честь Дня памяти 
ветеранов 19 сентября.  
Также поздравляю и желаю всего 
наилучшего всем ученикам, 
студентам и преподавателям в связи с 
началом нового учебного года».

Источник: агентство «Анадолу» 

Mesajında Türk milletinin beka 
mücadelesinin, istiklal müdafaa-

sının en şiddetli sayfalarından birisinin 
de Sakarya Meydan Savaşı olduğunu 
anımsatan Bahçeli, Sakarya kıyılarının, 
seneler süren acı verici gerilemenin 
durduğu, çekilmenin son bulduğu Türk 
tarihinin nirengi noktası ve ağırlık 
merkezi olduğunu belirtti.

Bahçeli, Türk milletinin 
imkânsızlıklara imanıyla direndiğini, 
işgallere istiklal iffetiyle meydan oku-
duğunu ve göğüs gerdiğini, Başkomu-
tan Mustafa Kemal Atatürk’e milli mü-
cadelede eşsiz ve emsalsiz bir yeri olan 
Sakarya Meydan Savaşı’ndan 19 Eylül 
1921 tarihinde “Gazilik ve Müşirlik” 
unvanı verildiğini anlattı.

Bu tarihi hadisenin 96. yıl dönümünde, 
gazilik ruh ve şuurunun, gazi olmanın 
anlam ve öneminin hakkıyla bilinmesi, 
layıkıyla değerlendirilmesi gerekliliği-

Бахчели напомнил, что битва 
при Сакарье является одним из 

ярких примеров борьбы  турецкого 
народа за независимость и добавил: 
«Прибрежные зоны Сакарьи 
играют важную роль в истории 
турок, так как стали местом, где 
отступление войск завершилось. 
Турецкий народ достойно боролся 
с трудностями и оккупантами. Наш 

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, Gaziler 
Günü dolayısıyla mesaj yayınladı
«Eğer bağımsızsak, eğer milli kimliğimizle üzerinde yaşamış olduğumuz toprakları 
vatan yapmışsak bunun şeref payesi hem şehitlerimizin hem de gazilerimizindir.”

ГЛАВА ПАРТИИ НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО ДВИЖЕНИЯ  
ДЕВЛЕТ БАХЧЕЛИ ОПУБЛИКОВАЛ ОБРАЩЕНИЕ ПО СЛУЧАЮ 
ДНЯ ПАМЯТИ ВЕТЕРАНОВ
«То, что мы живем в независимой стране, которую называем родиной, и обладаем национальным самосознанием 
является заслугой павших и ветеранов» 
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yerli ürünler birbirlerine teknik altya-
pılarını kolaylıkla açabilir ve birbirleri 
ile entegre çalışabilirler. Böylece teknik 
anlamda bütünsel, kararlı ve güçlü bir 
sistem ortaya çıkararak, dünya siber 
güvenlik pazarında yer edinmiş güçlü 
ürünlerle de rekabet edebilirler. Tüm bu 
teknik avantajların yanı sıra ekonomik 
olarak da çok ciddi avantajlar ortaya 
çıkacaktır. Siber güvenlik alanında geliş-
tirilen yerli ve milli ürünler, ülkemizin 
yıllık yaklaşık 1,5 milyar dolarını yur-
tiçinde tutmakla beraber dünya siber 
güvenlik pazarından alacakları pay ile 
ülkemize büyük oranda ihracat getirisi 
sağlayabilirler. 

Devletimizin son yıllarda yerli ve milli 
ürünlerin geliştirilmesi konusundaki 
destekleri umut vericidir. Ancak uygu-
lamadaki aksaklıklar, bürokratik engel-
ler ve daha önce başarısız olmuş yerli 
projelerden kaynaklanan, yerli ürünlere 
karşı olumsuz bakış açısı yerli ve milli 
ürünlerin geliştirilmesini yavaşlatmak-
tadır. Ancak yeterli destek ve gerekli 
denetimler sonucunda dünya standart-
larında, kaliteli, yerli ve milli ürünler 
ortaya çıkarmak hiç kuşkusuz mümkün 
olacaktır.  

Siber güvenliğin en önemli bileşeni; tek-
nolojinin geliştirilmesinden, kullanılma-
sına kadar, her aşamasında en önemli 
rolü oynayan, insan faktörüdür. İleri 
teknoloji geliştirmek ve bu teknolojiyi 
efektif bir şekilde kullanmak için iyi ye-
tiştirilmiş, kaliteli teknik personele ihti-
yaç vardır. Türkiye’deki teknik personel 
ihtiyacı yaklaşık olarak 20 bin kişi civa-
rında olmakla beraber, bu rakamdan çok 
daha fazla personel yetiştirilmesi geli-
şen teknolojiye ayak uydurabilmek için 
olmazsa olmazdır. Esasen her vatan-
daşın siber güvenlik bilinci artırılarak 
siber saldırılar daha meydana gelmeden 
önüne geçilmesi gerekir. Bunun içinde 
kamu, özel sektör ve üniversiteler ortak 
hareket etmeli, böylece kaliteli teknik 
personel ihtiyacı giderilmekle kalmayıp, 
ülkemizin her bir ferdi siber savunma 
konusunda etkili birer savunma uzma-
nına dönüştürülebilmelidir.

Dünyada yapay zeka tartışmalarının hız 
kazandığı, uzayda koloni kurulmaya ça-
lışıldığı günümüz teknoloji çağında siber 
güvenlik ve teknoloji alanında tamamen 
milli ve yerli ürün ve teknolojiler ile yer 
alabilmemiz ekonomik ve stratejik açı-
dan büyük bir önem arz etmektedir.

Для того, чтобы в полной мере 
обеспечить кибербезопасность, 
значимость которой с точки зрения 
национальной безопасности растёт 
каждый день, необходимо развивать 
локальные и национальные продукты 
(программное обеспечение и обо-
рудование) и воспитывать людей, 
которые смогут совершенствовать и 
использовать это. Подготовка квали-
фицированных технических кадров и 
разработка качественных локальных 
технологий  - всё это важно с точки 
зрения безопасности и экономики. 

Вместе с распространением техно-
логий и интернета во всех сферах 
жизни, одновременно растёт и уг-
роза кибератак, которые приводят к 
серьёзным материальным потерям. 
Есть предположения о том, что сейчас 
сумма материального ущерба от кибе-
ратак составляет 400 млрд долларов, 
а в 2019 году эта цифра достигнет 2,1  
триллиона долларов. Вместе с этим 
растёт и товарооборот на мировом 
рынке кибербезопасности: сейчас 
он составляет 120 млдр долларов, и 
продолжает расти каждый день. Тур-
ция ежегодно тратит на обеспечение 
кибербезопасности около 1,5 млрд 
долларов. Доля местного продукта на 
этом рынке составляет всего 3%. Всё 
это приводит к тому, что каждый год 
около 1,45 млрд долларов выводится 
за границу посредством покупки им-
порта, и появляются пробелы в без-
опасности по причине приобретения 
иностранных продуктов. 

Обычно продукция для обеспечения 
кибербезопасности приобретается 
для того, чтобы защититься от кибе-
ратак и минимизировать вред. Одна-
ко, иногда разработчики осознанно 
или неосознанно допускают ошибки, 
которые сами по себе представляют 
угрозу. Таким образом, эта продук-
ция вместо того, чтобы обеспечить 
безопасность, наоборот – обнажают 
слабые места систем и представляют 
угрозу безопасности. К сожалению, 
большинство импортных продуктов 
в Турции не безупречно в этом плане. 
Поэтому стоит тщательно проверять 
инструменты для обеспечения кибер-
безопасности и элементы управления 
исходным кодом, как это делают ми-
ровые державы. Иначе импортные 
продукты, которые составляют 97% 

от общего числа на рынке, предостав-
ляют возможность управления этим 
исходным кодом. При использовании 
же местной продукции возможностей 
управления этим исходным кодом 
больше. Помимо этого, свои про-
дукты подходят друг другу с точки 
зрения инфраструктуры и могут  с 
лёгкостью интегрироваться. Таким 
образом, они могут создать цельную и 
сильную систему и составить конку-
ренцию передовым продуктам на ми-
ровом рынке кибербезопасности. Всё 
это предоставляет как технические, 
так и экономические преимущества. 
Национальные продукты в сфере 
кибербезопасности могут способство-
вать удержанию на внутреннем рынке 
около 1,5 млрд долларов и привлече-
нию в страну средств. 

Поддержка, которую в последние годы 
государство оказывает для развития 
местной продукции, вселяет надежду. 
Но развитие замедляется ввиду бюро-
кратических препонов, негативного 
отношения. Однако, совершенство-
вание местной продукции возможно, 
если будет оказана соответствующая 
поддержка и осуществлен контроль.  

Важной составляющей с кибербезопа-
сности также является человеческий 
фактор. Для того, чтобы эффективно 
пользоваться технологиями необхо-
димы квалифицированные кадры. 
Турция нуждается приблизительно 
в 20 тысячах таких кадров. Это необ-
ходимо для того, чтобы идти в ногу 
с современными развивающимися 
технологиями. На самом деле нужно 
улучшать сознательность граждан 
касательно кибербезопасности и пре-
дотвращать кибератаки до того, как 
они совершатся. Для этого общест-
во, частный сектор и университеты 
должны действовать сообща. Таким 
образом, можно не только воспитать 
квалифицированные кадры, но и 
превратить каждого гражданина в 
киберспециалиста. 

Сегодня, в век технологий, все больше 
обсуждается искусственный интел-
лект и космические колонии. Это 
ведет к тому, что развитие националь-
ных продуктов в сфере кибербезопа-
сности и технологий имеет большое 
значение с точки зрения экономики и 
стратегии.  

Ulusal güvenlik açısından her geçen 
gün önemi artan siber güvenlik 

alanında tam manasıyla güvende olabil-
mek için yerli ve milli ürünler ( yazılım 
ve donanım ) geliştirmek, bu teknolojiyi 
geliştirebilecek ve kullanabilecek insan 
gücünü yetiştirmek gerekir. Ülkemiz 
açısından bakıldığında kalifiye teknik 
eleman yetiştirmek ve kaliteli yerli 
teknoloji üretmek; hem güvenlik bakı-
mından, hem de ekonomik açıdan son 
derece önemlidir. 

Hızla gelişen teknoloji ve internet kul-
lanımının hayatın hemen her alanında 
yaygınlaşması beraberinde siber saldırı 
tehdidini ve bu tehditlerin sonucu ola-
rak çok ciddi maddi zararları gündeme 
getirmiştir. Dünyada siber saldırıların 
meydana getirdiği yıllık mali kaybın 400 
milyar dolar olduğu ve 2019 yılında bu 
rakamın 2,1 trilyon dolara ulaşacağı 
tahmin edilmektedir. Buna bağlı olarak 
dünya siber güvenlik pazar hacmi yıllık 
120 milyar dolar civarındadır ve her 
geçen gün büyük bir hızla büyümeye de-
vam etmektedir. Ülkemizin yıllık siber 
güvenlik harcamaları ise yaklaşık olarak 
1,5 milyar dolardır. Ancak yerli ürünler 
bu pazarın sadece %3 gibi çok küçük bir 
bölümünü kapsamaktadır. Bu durum 
her yıl yaklaşık olarak 1,45 milyar dola-
rımızın ithalat yoluyla yurtdışına gitme-
sine ve yabancı ürün kaynaklı güvenlik 
zafiyetlerinin ortaya çıkmasına neden 
olmaktadır. 

Temelde siber güvenlik ürünleri siber 
saldırıları bertaraf etmek veya zararla-
rını en aza indirmek için alınmaktadır. 
Ancak geliştirici tarafından art niyetli 
olarak konulan arka kapılar ya da bilinç-
sizce yapılmış hatalardan dolayı zafiyet 
barındıran ürünlerin, kendileri başlıca 
birer tehdittir. Kuruldukları sistemin 
güvenliğini sağlaması gereken bu ürün-
ler, tam tersine bulundukları sistemin 
kritik bilgilerini sızdırarak tedbir olmak 
yerine tehdit olabilmektedirler. Ülke-
mizdeki ithal siber güvenlik ürünlerinin 
bir çoğunun bu konudaki sicilleri maale-
sef pekte parlak değildir. Bu nedenle gü-
venlik ürünleri çok iyi kontrol edilmeli, 
güvenlik yazılımları bir çok büyük dev-
letin yaptığı gibi kaynak kod denetim-
lerine tabi olmalıdır. Oysa ki ülkemizin 
siber güvenlik pazarının %97’sini elinde 
bulunduran ithal ürünler bu denetimle-
re imkan tanımamaktadır. Ancak yerli 
ürünlerde bu denetimlerin yapılabilmesi 
olanağı çok yüksektir. Bunun yanı sıra 

M.AKİF ORUÇ

SİBER GÜVENLİKTE YERLİ VE MİLLİ 
TEKNOLOJİNİN ÖNEMİ VE İNSAN 
FAKTÖRÜ

ВАЖНОСТЬ ЛОКАЛЬНЫХ И НАЦИОНАЛЬНЫХ 
ТЕХНОЛОГИЙ В КИБЕРБЕЗОПАСНОСТИ И 
ЧЕЛОВЕЧЕСКИЙ ФАКТОР
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Avrupa Birliği (AB) Komisyonu’nun 
eski Başkan Yardımcısı Günter Ver-

heugen, 24 Eylül’de yapılacak genel seçim-
den sonra iktidara gelecek Alman hüküme-
tine AB’deki ortaklarıyla inandırıcı ve uzun 
vadeli bir Türkiye politikası geliştirmesi 
önerisinde bulundu.

Verheugen, Almanya Başbakanı ve Hristi-
yan Demokrat Birlik Partisinin (CDU) lideri 
Angela Merkel ve rakibi Sosyal Demokrat 
Parti (SPD) lideri Martin Schulz’un katıl-
dıkları televizyon programında Türkiye’nin 
AB üyelik müzakerelerine ilişkin yaptıkları 
açıklamaları AA muhabirine değerlendirdi.

Hem Merkel’in hem de rakibinin 
Almanya’nın Türkiye’nin üyelik müzakere-
lerinin kesilmesini kolayca belirleyemeyece-
ğinin bilincinde olduğunu ve iki liderin de 
ifadelerini yumuşattığını belirten Verheu-
gen, Merkel’in hiçbir zaman Türkiye’nin AB 
üyeliğinden yana olmadığını ifade etmesini 
çok ilgi çekici bulduğunu ve bunun çok şey 
anlattığını söyledi.

“Gelecek Alman hükümetine AB’deki ortak-
larıyla yeniden inanılır ve uzun vadeli bir 
Türkiye politikasını geliştirmesini öneriyo-
rum.” diye konuşan Verheugen, çıkış nokta-

sının da 1999’daki Helsinki stratejisine geri 
dönüş olması gerektiğini kaydetti.

AB Komisyonu’nda başkan yardımcılığı ön-
cesinde genişlemeden sorumlu üye olarak 
da görev yapan Verheugen, sözlerine şöyle 
devam etti:

“Bu, Türkiye’nin AB üyeliğinin gerçekleşti-
rilebilecek veya gerçekleştirilemeyecek bir 
şey olması değil, stratejik önceliği olduğuna 
AB’nin şüphe bırakmaması anlamına geli-
yor. Türkiye için katılım koşulları diğerle-
riyle aynı ve bunların tamamen yerine geti-
rilmesi gerektiği kendiliğinden anlaşılıyor.”

Türkiye’nin ne yazık ki hâlihazırda bundan 
uzak olduğunu savunan Verheugen, güve-
nilir bir katılım perspektifini Türkiye’nin 
demokrasi ve hukuk devletine doğru geliş-
mesine destek verecek en iyi olanak olarak 
niteledi.

Verheugen, seçim  kampanyasında parti-
lerin ülkenin iç politika konularından çok 
Türkiye politikasını ön plana çıkarmalarına 
ilişkin de “Neredeyse tüm partilerin Türki-
ye karşıtı bir seçim kampanyası yürütmele-
rinin iki gerekçesi var: Türkiye ile Almanya 
arasındaki ilişkilerin aralıksız iki yıldır ade-
ta dramatik bir şekilde kötüleşmesi ve Al-

man halkının bir kısmının Müslümanların 
ülkeye göç edeceğiyle ilgili derin bir korku 
duyması.” değerlendirmesinde bulundu.

Türk-Alman ilişkilerindeki kötüleşmeden 
iki ülkenin de sorumlu olduğunu belirten 
Verheugen, “Bu çok üzücü çünkü özellikle 
bu iki ülke, geleneksel olarak iyi ve dostane 
ilişkilerle birbirine bağlıdır. Umarım Al-
manya’daki seçim kampanyasından sonra 
iki tarafta da sağduyu hakim olur ve birbi-
rine yaklaşırlar. Hasar hala tamir edilebilir 
gibi görünüyor ancak fazla vaktimizin kal-
dığını sanmıyorum.” dedi.

Verheugen, “Geleneksel olarak Türk kökenli 

seçmenlerin oy verdiği SPD’nin Türklere 

yönelik politikasını doğru buluyor musu-

nuz?” sorusuna “Bu soruyu genel olarak 

yanıtlamak isterim. Alman partilerinin güç 

birliğiyle Türk kökenli Alman seçmenleri si-

yasi olarak vatansız yapmaya çalışmaların-

dan endişe ediyorum. Bunun Almanya’nın 

iç istikrarı ve topluma dâhil edilme politi-

kası için ne anlama geldiği ancak tahmin 

edilebilir. Yine de kesinlikle iyi şey değil-

dir.» cevabını verdi. KAYNAK:AA

‘İnanılır ve uzun vadeli 
bir Türkiye politikası 
öneriyorum’

AB Komisyonu’nun eski Başkan Yardımcısı Verheugen, “Gelecek 
Alman hükümetine AB’deki ortaklarıyla yeniden inanılır ve uzun 
vadeli bir Türkiye politikasını geliştirmesini öneriyorum.” dedi.

 «Мы особенно благодарны Иорда-
нии, Турции и Ливану за размещение 
беженцев»,- сказал Трамп во время 
первого выступления на сессии Ге-
нассамблеи ООН в Нью-Йорке. «Ни 
одна страна не будет в безопасности, 
если не будет запрещено использо-
вание химического оружия. Поэтому 
необходимо положить конец атакам 
сил режима Башара Асада с приме-
нением химоружия»,- отметил пре-
зидент США. «Ядерное соглашение 

с Ираном - позор для США. Пока я 
не сказал последнего слова по это-
му поводу»,- добавил он. По словам 
Трампа, Северная Корея угрожает 
всему человечеству своей програм-
мой ядерного оружия, и США гото-
вы принять все необходимые меры 
против этой страны. Соединенным 
Штатам в случае угрозы для самих 
себя или для своих союзников при-
дется полностью уничтожить КНДР, 
отметил он. Президент отметил, 

что Вашингтон готов предпринять 

дальнейшие шаги против Венесуэ-

лы, если правительство этой страны 

продолжить навязывать авторитар-

ные правила народу. Трамп отметил, 

что он, будучи президентом США, 

всегда будет защищать свою страну, 

и лидеры других стран тоже должны 

защищать интересы своих стран.  

Источник: Агентство «Анадолу» 

BM Genel Kurulu’na ilk kez hitap 
eden ABD Başkanı Donald Trump, 

“Ürdün Türkiye ve Lübnan’a mültecilere 
ev sahipliği yaptıkları için özellikle teşek-
kürediyoruz.” dedi.

Trump, “Yasaklanmış olan kimyasal silah-
ların kullanılması durumunda hiçbir ülke 
güvende olmayacak. Suriye’de diktatör 
Beşşar Esed rejimi bu saldırılarına son ver-
meli.” dedi.

ABD Başkanı Trump, İran’ın petrolden 
kazandığı parayla Hizbullah ve Beşşar Esed 
rejimini destekleyerek bölgede krizi yaydı-
ğını kaydederek, “İran’la nükleer anlaşma 
ABD için bir utanç kaynağıdır. Bu konuda 
henüz son sözümüzü duymadınız.” dedi.

Trump, Kuzey Kore’nin nükleer silah prog-
ramıyla tüm insanlığı tehdit ettiğini ve bu 

ülkeye karşı tüm tedbirleri almaya ABD 
olarak hazır olduklarını söyledi.

ABD Başkanı Trump, Kuzey Kore liderini 
“İntihar misyonu olan roket adam” şeklin-
de tanımlayarak Kuzey Kore’nin nükleer 
faaliyetlerine devam etmesi durumunda 
“Kuzey Kore’yi tamamen yok etmekten” 
başka seçeneklerinin kalmayacağını söyle-
di.

ABD Başkanı, Venezuela hükümetinin halk 
üzerindeki “otoriter yönetimini” sürdür-
mesi durumunda bu ülkeye karşı daha ileri 
adımları atmaya hazır olduklarını söyledi.

Trump, “ABD Başkanı olarak her zaman 
Amerika’yı ön planda tutacağım. Siz de 
kendi ülkelerinizin liderleri olarak kendi 
ülkelerinizi her zaman ön planda tutmalısı-
nız.” dedi.  Kaynak: aa

ABD Başkanı Trump: Ürdün, Türkiye 
ve Lübnan’a teşekkür ediyoruz.

BM Genel Kurulu’na ilk kez hitap eden ABD Başkanı Trump, 
“Ürdün Türkiye ve Lübnan’a mültecilere ev sahipliği yaptıkları 
için özellikle teşekkür ediyoruz.” dedi.

ПРЕЗИДЕНТ США ТРАМП ПОБЛАГОДАРИЛ ИОРДАНИЮ, 
ТУРЦИЮ И ЛИВАН ЗА ПОМОЩЬ БЕЖЕНЦАМ

«Мы особенно благодарны 
Иордании, Турции и Ливану 
за размещение беженцев»,- 
сказал Трамп во время 
первого выступления на 
сессии Генассамблеи ООН в 
Нью-Йорке.
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Бывший вице-президент Еврокомис-
сии (ЕС) Гюнтер Ферхойген предло-

жил будущему правительству Германии, 
которое придет к власти после всеоб-
щих выборов 24 сентября, со своими 
партнерами из ЕС разработать надеж-
ную и долгосрочную политику Турции. 

Ферхойген рассказал корреспонденту 
АА (Агентство «Анадолу) о деталях пе-
реговоров по членству Турции в ЕС, где 
принимали участие лидер Христианско-
демократического союза (ХДС) канцлер 
Германии Ангела Меркель и ее главный 
соперник, лидер Социал-демократиче-
ской партии (СДП) Мартин Шульц.

Кроме этого, Гюнтер Ферхойген сказал 
следующее: «Как госпожа Меркель, так 

и ее соперник Мартин Шульц знают, 
что Германия не может запросто пре-
кратить переговоры о членстве Турции 
в ЕС. Однако госпожа Меркель никогда 
не была заинтересована в том, чтобы 
Турция вступила в ЕС. В связи с этим 
я предлагаю будущему правительству 
Германии разработать надежную и дол-
госрочную политику Турции со своими 
партнерами в ЕС. В этом вопросе не-
бходимо возвратиться к хельсинкской 
стратегии 1999 года». 

Гюнтер Ферхойген, который также был 
членом Еврокомиссии по вопросам рас-
ширения сказал следующее:«Членство 
Турции является стратегическим прио-
ритетом для ЕС. Совершенно очевидно, 

что условия членства в ЕС одинаковы 
для всех и Турция не является исклю-
чением. Данные условия должны быть 
полностью реализованы».

«Однако Турция в данный момент, к 
сожалению, далека от этого. Тогда как 
членство Турции в ЕС явилось бы от-
личным толком для развития Турции в 
демократическом плане», - сказал Вер-
хойген. 

«Немецкие политические партии в сво-
ей избирательной кампании уделяют 
больше внимания не внутренним во-
просам страны, а вопросам политики 
Турции. Существуют две причины для 
этого: почти беспрецедентное ухудше-
ние отношений между Турцией и Герма-
нией за последние два года и некоторая 
часть немцев до сих пор испытывает 
глубокий страх перед иммиграцией му-
сульман в страну», - добавил Верхойген.

«Безусловно, обе страны несут ответ-
ственность за ухудшение турецко-гер-
манских отношений. И это вызывает 

только печаль, особенно потому, что 
наши две страны традиционно связаны 
друг с другом хорошими и дружескими 
отношениями. Я надеюсь, что после 
предвыборной кампании в Германии, 
здравый смысл возьмет верх и два госу-
дарства придут к консенсусу. У нас еще 
есть время все исправить, но его очень 
мало», - сказал он.

На вопрос корреспондента АА: «Как вы 
оцениваете политику СДПГ по отно-
шению к гражданам Турции, которые 
традиционно голосуют на выборах за 
эту партию?», господин Верхойген отве-
тил следующим образом: «Я обеспокоен 
тем, что немецкие партии пытаются 
заставить турецких граждан-избирате-
лей лишить гражданства политически. 
Безусловно, это может негативно ска-
заться на внутренней стабильности Гер-
мании», - сказал в заключение Гюнтер 
Верхойген.

Источник: Агентство «Анадолу»

«Я предлагаю надежную и 
долгосрочную политику Турции»
«Я предлагаю будущему правительству Германии 
разработать надежную и долгосрочную политику 
Турции со своими партнерами в ЕС», - сказал бывший 
вице-президент Еврокомиссии Гюнтер Ферхойген. 

Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin, Rus savunma sanayisinin 

rekabet gücünü artırmak için uygun 
koşullar oluşturulacağını söyledi.

Putin, Almaz-Antey devlet şirketinde 
düzenlenen Askeri Sanayi Komitesi 
Toplantısı öncesinde yaptığı konuşma-

da, savunma sanayisinin ordu ve deniz 
filolarıyla güçlendirilmesi gerektiğine 
dikkati çekti.

Putin, “Tasarım bürolarının, araştırma 
enstitülerinin ve savunma sanayi işlet-
meleri için öncelikli yapılması gereken 
Rus ordusunun muharip kuvvetini 
belirleyecek silah ve teçhizatın gelişti-
rilmesi ve üretilmesidir.” dedi.

Teknolojik ürünlerin ithal parçalardan 
kurtarılması gerektiğini belirten Pu-
tin, 3 yıldır ithal parçaların ikamesine 
yönelik program uygulandığını hatır-
lattı.

Владимир Путин посетил акци-
онерное общество «Концерн 

воздушно-космической обороны 
«Алмаз-Антей», где провёл за-
седание Военно-промышленной 
комиссии Российской Федерации. 
Президент отметил: «Сегодня мы 
рассмотрим комплекс вопросов, 
связанных с развитием системы во-
оружения армии и флота, а также 
с дальнейшим укреплением орга-
низаций ОПК. Одной из приори-
тетных задач остаётся разработка 
и выпуск перспективных образцов 
вооружения и техники, при этом 

Yenilikçi gelişme ve savunma sana-
yinin rekabet gücünü artırmak için 
uygun koşulların yaratılacağını anla-
tan Putin, “İleri teknolojili ürünlerin 
toplam pazarlanabilir ürünler içindeki 
payı 2025 yılına kadar yüzde 16’dan 

важно обеспечить технологическую 
независимость производства такой 
продукции от иностранных ком-
плектующих. Напомню, что доля 
высокотехнологичной продукции 
гражданского и двойного назначе-
ния в общем объёме товарной про-
дукции должна к 2025 году вырасти 
с 16 до 30 процентов. техническое 
перевооружение позитивно влияет 
на экономические показатели орга-
низаций оборонно-промышленного 
комплекса».

Источник: Агентство «Анадолу» 

yüzde 30’a çıkmalıdır.” ifadesini kul-

landı.

Putin, savunma sanayinin modernize 

edilmesinin de ekonomiyi olumlu etki-

lediğini dile getirdi. Kaynak:aa

Putin’den Rus savunma sanayini 
güçlendirme talimatı
Rusya Devlet Başkanı Putin, 
“Öncelikli yapılması gereken 
Rus ordusunun muharip 
kuvvetini belirleyecek silah 
ve teçhizatın geliştirilmesi ve 
üretilmesidir.” dedi.

ПУТИН ДАЛ УКАЗАНИЯ ОТНОСИТЕЛЬНО УСИЛЕНИЯ ОПК РФ
Президент РФ Влади-
мир Путин: «Одной 
из приоритетных задач 
остаётся разработка 
и выпуск перспективных 
образцов вооружения 
и техники».
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Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, BM›nin 
Facebook sayfasında canlı yayınlanan 

programda, «Sığınmacılar konusunda ye-

terli destek aldığımızı ya da külfetin payla-

şıldığını söyleyemem.» dedi.

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Birleş-

miş Milletlerin (BM) Facebooksayfasında 

canlı yayınlanan programda Türkiye’nin 

insani yardımlarına ilişkin bilgiler verdi.

Глава МИД Чавушоглу принял 
участи в он-лайн трансляции на 

странице ООН в Фейсбуке и сказал: 
«Я не могу сказать, что мы получаем 
достаточную поддержку в вопросе с 
беженцами».   

Чавушоглу дал информацию о гума-
нитарной политике Турции. Он отме-
тил, что это приоритетное направле-
ние для страны. Также он напомнил, 
что в 2016  году в плане гуманитар-
ной помощи Турция стояла на втором 
месте после США.  

«Турция помогает всем нуждающим-
ся» 

İnsani yardımların kendileri için öncelikli 
konu olduğunu dile getiren Çavuşoğlu, 
2016 yılında Türkiye’nin insani yardım 
konusunda ABD’den sonra ikinci sırada yer 
aldığını hatırlattı.

«Türkiye nerede yardıma muhtaç varsa ora-
ya yardım ulaştırıyor»

Milli gelire göre yapılan yardım oranın-
da ise Türkiye’nin ilk sırada yer aldığı-
nı vurgulayan Çavuşoğlu, Türkiye’nin 
Karayipler’den Afrika’ya, küçük ada dev-
letlerinden Asya’ya kadar nerede yardıma 
muhtaç insan varsa oraya yardım ulaştırdı-
ğını söyledi.

Myanmar ve Bangladeş’te de yerlerinden 
edilen insanlara Türkiye’nin uzun süredir 
yardım ettiğini anlatan Çavuşoğlu, “Şu 
anda da Arakan’dan kaçmak zorunda kalan 
çoğunluğu Bangladeş’teki sığınmacılara 

Чавушоглу  также отметил: «Если 
смотреть с точки зрения нац.дохода, 
что в рейтинге оказанной гум.помо-
щи Турция стоит на первом месте. 
Турция помогает всем нуждающим-
ся где бы они не находились: от Вест 
– Индии до Африки, от маленьких 
островов до Азии.  Уже на протя-
жении долгого времени Турция по-
могает в Мьянме и Бангладеше тем, 
кто лишился домов.  Мы помогаем 
большинству беженцев, которые 
были вынуждены бежать из Арака-
на в Бангладеш. Также оказывается 
помощь пострадавшим от ураганов 
на американском континенте и от 

yardım ediyoruz.” ifadesini kullandı.

Çavuşoğlu, Orta Amerika’da kasırgalardan 
etkilenenler ile Afrika’da kuraklıktan mağ-
dur olanlara da Türkiye’nin yardım elini 
uzattığını anlattı.

«Yeterli destek aldığımızı söyleyemem»

Türkiye’nin Suriyeli sığınmacılara yöne-
lik yardımlarına da değinen Çavuşoğlu, 
Türkiye’nin sığınmacılar için 30 milyar 
dolar harcadığını, uluslararası toplumdan 
gelen desteğin ise çok küçük olduğunu be-
lirtti.

Avrupa Birliğinin (AB) 3 milyar avro yardım 
sözü verdiğini anımsatan Çavuşoğlu, “Bu-
güne kadar yaklaşık 800 milyon avro katkı 
verdiler. Bu rakam 2016’da söz verdikleri 
miktarın yaklaşık yüzde 25’i ve biz nere-
deyse 2017’nin sonuna geldik. Sığınmacılar 

засухи в Африке».

«Я не могу сказать, что мы получаем 
достаточную поддержку в вопросе с 
беженцами».   Министр также затро-
нул тему помощи Турции беженцам 
и добавил: «Турция потратила на 
беженцев 30 млрд долларов. Помощь 
международного сообщества недо-
статочна.  ЕС обещал выделить  3 
млрд евро. На сегодняшний день они 
выделили лишь 800 млн. Эта сумма 
составляет 25% от обещанной в 2016 
году. Сейчас уже конец 2017 года.  Я 
не могу сказать, что мы получаем 
достаточную поддержку в вопросе с 
беженцами. Все только хвалят Тур-

konusunda yeterli destek aldığımızı ya da 
külfetin paylaşıldığını söyleyemem. Herkes 
Türkiye’ye cesaret verici sözler ve övgülerde 
bulunuyor.” değerlendirmesinde bulundu.

“Türkiye’nin sığınmacılar için kurduğu 
kamplar ‘en iyisi”

Çavuşoğlu, tüm tarafların, Türkiye’nin 
sığınmacılar için kurduğu kampların “en 
iyisi” olduğunu söylediğini aktarı.

Bakan Çavuşoğlu, «Uluslararası toplum 
daha fazla dayanışma göstermeli ve sı-
ğınmacıları destekleme konusunda daha 
hassas olmalı. Türkiye›de neredeyse 900 
bin okul çağında Suriyeli çocuk var. Onlar 
için yeni sınıflar inşa etmemiz gerekiyor. 
Suriye›nin gelecek nesillerini kaybedeme-
yiz.» diye konuştu.

KAYNAK:AA

цию. Турция построила для беженцев 
самый лучший лагерь. Международ-
ное сообщество должно быть более 
солидарным и чутким п отношению 
к помощи беженцам. В Турции на-
ходится около 900 тысяч сирийских 
детей школьного возраста. Нужно по-
строить новые классы для них. Мы не 
можем потерять будущее поколение 
Сирии». 

Çavuşoğlu, BM’nin Facebook 
sayfasındaki canlı yayına katıldı.

ЧАВУШОГЛУ ПРИНЯЛ УЧАСТИ В ОН-ЛАЙН 
ТРАНСЛЯЦИИ НА СТРАНИЦЕ ООН В ФЕЙСБУКЕ 

Türk Kızılay’ının Yemen’in Aden ve Eb-
yen kentlerine gelen iç göçmenlere 62 

ton un dağıttığı bildirildi.

Türk Kızılay’ının Yemen’in El-Hudeyde 
kentindeki şiddet olaylarından kaça-
rak Aden ve Ebyen kentlerine gelen iç 
göçmenlere 62 ton un dağıttığı bildirildi.

Kızılay görevlisi Sadık Aydın, AA muhabi-
rine yaptığı açıklamada, Tuhame Kalkınma 
Kurumu işbirliğinde Aden’de 850, Ebyen’de 
400 aileye 62 ton un yardımı ulaştırıldığını 
belirtti.

Söz konusu unların Temmuz ayında Aden 

limanına 10 bin ton malzeme ile gelen Türk 
gemisinin getirdiği yardımların bir parçası 
olduğunu söyleyen Aydın, önümüzdeki 
günlerde diğer şehirlerde de yardımların 
süreceğini ifade etti.

Tuhame Kalkınma Kurumu Başkanı Mu-
hammed Salim, Yemen’in çeşitli kentle-
rinde yaptığı insani yardım çalışmalarından 
ve ihtiyaç sahiplerine verdiği destekten 
ötürü Türk Kızılay’ına teşekkür ederek, 
Türkiye’nin sadece Yemen’de değil dünya-
nın her yerinde mazlum halklara yardım 
konusunda öncü olduğunu belirtti.  Kaynak 
A.A.

Türk Kızılay’ı, Yemen’de 62 ton un 
dağıtımı yaptı

ТУРЕЦКИЙ КРАСНЫЙ ПОЛУМЕСЯЦ РАЗДАЛ В ЙЕМЕНЕ 62 ТОННЫ МУКИ 
По словам Айдына, эта мука явля-

ется частью 10-тонной гуманитар-

ной помощи, которая прибыла в 

июле в гавань в Адене на турецком 

судне.  Также он добавил, что в бли-

жайшее время они продолжат ока-

зывать помощь и в других городах. 

Турецкий Красный полумесяц 
раздал в йеменских городах 

Аден и Эбьен  62 тонны муки для 
внутренних мигрантов. 

Турецкий Красный полумесяц 
раздал в йеменских городах Аден 
и Эбьен  62 тонны муки для вну-
тренних мигрантов, которые вы-

Глава Организации по развитию 
Тухаме  Мухаммед Салим поблаго-
дарил Турецкий Красный полуме-
сяц за гуманитарную помощь в раз-
личных городах Йемена и добавил, 
что Турция больше всех помогает 
не только йеменцам, но и другим 
нуждающимся в этом народам. 

нуждены были бежать из города 
Эль-Худейде. Сотрудник организа-
ции Садык Айдын рассказал кор-
респонденту агентства «Анадолу» 
о том, что они раздали совместно с 
Организацией по развитию Тухаме 
62 тонны муки 850 семьям в Адене 
и 400 семьям в Эбьене. 
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ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU)- Necati Şaşmaz’ın başrolün-

de yer aldığı, uzun yıllar televizyon dizisi 
olarak ekranlara gelen ve daha önce 4 ayrı 
sinema filmi çekilen Kurtlar Vadisi’nin yeni 
filminin fragman galası Zorlu Center’da 
gerçekleşmişti.

Kurtlar Vadisi Vatan’ın senaryosunda da 
imzası bulunan Şaşmaz, basın mensupları-
na yaptığı açıklamada,  filmin çekimlerinin 
beş hafta sürdüğünü ve filmin 29 Eylül›de 

vizyona gireceğini belirterek, «Biz bu filmi 
yapmaya karar verdiğimiz zamandan bugü-
ne kadar çok zorlu bir süreçten geçtik. Biz 
17 ya da 18 Temmuz›da ‹Darbe girişimiyle 
ilgili Kurtlar Vadisi filmi yapmak istiyoruz› 
dedik. Çok yoğun bir talep olduğu için böy-
le bir film yapmayı düşündüğümüzü söyle-
dik.» diye konuştu.

- Yeni dizi 2018 başında 

O süreçte kendileri aleyhinde yayınlar ya-
pıldığına işaret eden Şaşmaz, «Tabi ki hu-
kuksal yönleri ayrı ama biz işimizle cevap 
vermeyi istedik ve bugün o cevabı veriyo-
ruz. Bundan sonraki süreçte yeni sezondaki 
dizimizin ismi de de ‹Kurtlar Vadisi Kaos› 
olacak.» ifadelerini kullandı.  
Yeni dizinin 2018›in başında televizyon 
izleyicisiyle buluşacağına dikkati çeken 
Necati Şaşmaz, bu tip yapımları ekranlara 
taşımaya devam edeceklerini dile getirdi. 

Şaşmaz, 15 Temmuz›un ardından yaşanan 

Анкара (Гражданская инициатива) 
– В ТЦ «Зорлу центр» прошла 

презентация тизера новой части саги 
«Долина волков», которая выходила на 
экраны в качестве сериала и 4 отдельных 
картин. Главную роль исполняет 
Неджати Шашмаз.  

Шашмаз является соавтором сценария 
и сообщил на пресс- конференции, что 
съёмки длились 5 недель и премьера 
состоится 29 сентября. Также он добавил: 
«Мы столкнулись с трудностями при 
подготовке этой картины. 17 или 18 июля 
мы решили, что хотим снять картину про 
попытку переворота. Мы приняли такое 
решение по многочисленным просьбам».  
Новый сериал в начале 2018 года 
Шашмаз добавил: «Выходили и 
программы, очерняющие нас. Конечно, 
правовые методы отличаются, но мы 
решили дать ответ делом. Новый сезон 
сериала будет называться «Долина 
волков – хаос». Новый сезон выйдет в 
эфир в начале 2018 года.  
Мы будем продолжать работать  в этом 
направлении.  После 15 июля возникли 
проблемы с патентом. Это не важно. Мы 
ни в чем не виноваты. Народ прекрасно 

знает, кто мы. Когда долгие годы 
никто не боролся с террористической 
организацией Гюлена, мы делали и будем 
продолжать делать это. Еще никто не 
побил наших рекордов по зрелищности. 
Для меня и для нашей компании 
всегда было важно снять хороший и 
качественный фильм. 

Я плакал, когда читал сценарий.  
Съёмки проходили в Анталье, и 
городской пейзаж очень хорошо 
вписался.  Для нас это место было 
естественным плато. Дай Бог, мы 
проведем здесь съёмки и в будущем. На 
площадке царила прекрасная атмосфера. 
В картине раскрывается закулисье 
событий, пережитых в Турции. Если 
даже мы и не согласны с героями данного 
действия, все равно хотелось бы сыграть 
это».  
Оператором-постановщиком картины 
является Селахаттин Санджаклы. В 
главых ролях снялись: Джахит Каяоглу, 
Эрхан Уфак, Незих Ышытан, Эргугрул 
Шакар и Юджель Эртен. Музыка 
принадлежит Гёкхану Кырдару. Сце-
нарий был написан Алпером Эрзе, 
Джахитом Каяоглу и Муратом Коджа. 

Kurtlar Vadisi Vatan 
Kurtlar Vadisi Vatan, Necati Şaşmaz’ın canlandırdığı Polat 
Alemdar karakterinin olumsuzluklarla mücadelesini konu alan 
Kurtlar Vadisi, ‘Vatan’ ismiyle 29 Eylül de izleyicilerin beğenisine 
sunulacak. İşte, filmle ilgili bazı detaylar.

patent krizini hatırlatarak, şöyle devam 
etti: «Hiç önemli değil alnımızın akıyla 
buradayız. Bizim kim olduğumuzu bu 
millet çok iyi biliyor. Biz yıllardır kimseler 
mücadele etmezken FETÖ denilen örgütle 
mücadele ediyorduk, etmeye de devam ede-
ceğiz. Aksiyon anlamında rekorumuz hala 
kırılmış değil. Gönüllerde sevilen şahsım ve 
şirketim adına arşivime koyabileceğim gü-
zel, kaliteli bir film olmasını her zaman için 
daha çok önemsediğimizi söyleyebilirim.»

- “Senaryoyu okuduğumda ağladım” 

Çekimlerin Antalya›da yapıldığını ve şehrin 
doğasının çekimlere çok yatkın olduğunu 
aktaran Şaşmaz, «Doğal bir plato olarak 
gördük orayı. Değerlendirilmesi gerektiğini 

Долина волков – родина 

düşünüyorum. İnşallah bundan sonraki 
filmlerimizde de çekim yapmayı düşünü-
yoruz. Filmde oyuncularımızla çok güzel 
ekip ruhunu yaşadık. Anlattığımız konu 
Türkiye›nin yaşamış olduğu o malum 
gecenin perde arkası ve sorunların ana 
kaynakları. Bunları oynamak, aynı düşün-
ceyi paylaşamasak bile orada bulunmak, o 
karakterleri oynamak yürek isterdi.» değer-
lendirmesini yaptı.  
Görüntü yönetmenliğini Selahattin 
Sancaklı›nın üstlendiği filmin başrolünde 
ayrıca Cahit Kayaoğlu, Erhan Ufak, Nezih 
Işıtan, Ertuğrul Şakar ve Yücel Erten yer 
alıyor.  Müziklerinde Gökhan Kırdar imzası 
bulunan filmin senaryo ekibinde ayrıca 
Alper Erze, Cahit Kayaoğlu ve Murat Koca 
bulunuyor. 

29 сентября на экраны выйдет 
фильм «Долина волков  - 
родина», где персонаж актёра 
Неджати Шашмаза Полат 
Алемдар будет вести борьбу со 
злом. Стали известны детали 
картины. 
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ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU)- Başkent Platformu ve  Be-

raberindeki 1200’ ü Aşkın Kardeş Sivil 
Toplum Kuruluşu, Başkent Platformunun 
Hazırladığı Bildiriyi, Türkiye’nin 81 İl ve 
İlçelerinde, Türk Cumhuriyetlerinde, Bal-
kanlar da, Afrika’da,  Avrupa’da Meydan-
lara İnerek, Nöbet Yerlerinden “Devletin 
Sahibi Millettir” “ İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, Unut-
turmayacağız” İfadeleriyle “Darbeye Hayır 
Demokrasiye Evet” demişti son zamanlarda 
toplumun çeşitli katmanlarında bulunan 
yetkililere sivil toplum kuruluşlarına “Dev-
letin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat ki 
Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unut-
madık, Unutturmayacağız”  Yazılı Türk 
bayrağı Kampanya Başlattı’’

АНКАРА (Гражданская инициатива) 
- Столичная платформа вместе с 

более чем   1200 НПО во время памят-
ных мероприятий в 81 провинции Тур-
ции, в тюркских республиках, на Бал-
канах и в Европе сказала: «Государство 
принадлежит народу», «Хочешь процве-
тания государства - создай условия для 
людей», «Не забыли и не дадим забыть 
15 июля», «Мы против переворота и за 
демократию».  Столичная платформа 
реализовала кампанию по раздаче ту-
рецкого флага под лозунгами: «Государ-
ство принадлежит народу»,  «Хочешь 
процветания государства - создай усло-
вия для людей» и «Не забыли и не дадим 
забыть 15 июля».

Через пять дней после событий 15 июля 
одновременно с заявлением президента 
об объявлении 15 июля Праздником 
демократии мы предложили вручать 
погибшим и участникам событий по-
чётную медаль. В начале мы вручали им 
памятные наградные таблички, чтобы 
показать, что они не одни и что Роди-

15 Temmuz’un Hemen 
Ardından Yani 5 Gün 
Sonra Sayın Cum-
hurbaşkanımıza “15 
Temmuz’un, Demokrasi 
Bayramı İlan Edilmesi” 
Beraberinde “Şehit ve 
Gazilerimize Şeref Ma-
dalyası” Verilmesini 20 
Temmuz da Teklif Ettik.

İlk Başta Şehit ve Gazi-
lerimizi, Yalnız Bırak-
mama Adına, Yalnız 
Değilsiniz, Vatan Size 
Minnettar İfadeleri ile 
Şeref Plaketleri Hazırla-
yarak Taktim Ettik.

15 Temmuz 2016 İha-
netinden Sonra Başkent Platformu Olarak 
Panel ve Toplantılar Yaparak, 15 Temmuz 
da Meydanlardaki Nöbetlerimizi, Milli İra-
deye Milletimizle Beraber Nasıl Sahip Çık-
tığımızı Anlatan Darbe Kitapları Hazırlaya-
rak, Milletimize, Yetkililere, Sivil Toplum 
Kuruluşlarına Dağıttık. 

Üzerinde “Devletin Sahibi Millettir” “İnsa-
nı Yaşat ki Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u 
Unutmadık, Unutturmayacağız”  Yazılı 
Türk bayrağı Kampanyamızla; ilk Başta Sa-
yın Cumhurbaşkanımız Gazi Recep Tayyip 
Erdoğan’a,  Başbakanımız Binali Yıldırım’a,  
Ak parti Tanıtım ve Medya Genel Başkan 
Yardımcısı ve Parti Sözcüsü Mahir Ünal’a, 
Ak Parti Sivil Toplum Kuruluşlarından So-
rumlu Fatih Şahin’e, Sivil Toplum Kuruluş 
Başkanlarımıza ve Bir Çok Vatandaşımıza 

на благодарна им.  После измены 15 
июля 2016 года Столичная платформа 
проводила собрания и раздавала НПО, 
уполномоченным лицам и народу бро-
шюры о том, как мы защищали вместе с 
народом национальную волю. В рамках 
кампании по раздаче флагов с лозунга-
ми: «Государство принадлежит народ», 
«Хочешь процветания государства - со-
здай условия для людей», «Не забыли и 
не дадим забыть 15 июля»  - мы вручили 
эти флаги в первую очередь президенту 
Реджепу Тайипу Эрдогану,  премьер - 
министру Бинали Йылдырыму, пресс 
– секретарю и заместителю председателя 
по делам СМИ Партии справедливости 
и развития Махиру Уналу, ответствен-
ному за связи с НПО Партии справедли-
вости и развития Фатиху Шахину, лиде-
рам НПО и многим гражданам. Таким 
образом, мы доказали, что не забыли и 
не дадим забыть 15 июля.

После предательства 15 июля в истории 
Турции открылась новая страница.  После 
17/25 декабря в истории нашего народа 

Hediye Ederek, 15 Temmuz’u Unutmadığı-
mızı, Sonsuza Kadarda Unutturmayacağı-
mızın, Kararlılığını Ortaya  Koyduk. Bu gün 
ise çevre ve şehircilik bakan yardımcımız 
sayın bakanımız Mehmet ceylan beyi ziya-
ret ederek devletin tüm kurum ve kuruluş-
larında da 15 temmuzu unutmadığımızı 
unutturmayacağımızın mesajını veriyoruz..

15 Temmuz İhanet Gecesinden Sonra Tür-
kiye de Yeni Bir Sayfa Açtıklarını Söyleyen 
Kurt, ‘’17/25 Aralık Milletimiz İçin Elbette 
Yeni Bir Milat Olmuştur.  Anladık ki, Bölge-
de Asıl “Hedef Ülke Türkiye” 

Neden Hedef Ülke Türkiye Sorusunun 
Cevabını 17/25 Aralıkla Başlayan, 15 Tem-
muzla Devam Eden Süreçte Bulmak Müm-
kün, Çünkü Açık Bir Şekilde “Mazlumların 
Son Kalesi Türkiye’yi”  Önce (Irak, Suriye 
Gibi) Bölme, Parçalama Sonrasında Yok 
Etme Planlarının Taaa  Kendisi Olduğunu 
Halkımız Açıkça Görmüş, Bu Sebeple Mil-
letimiz 15 Temmuzda “Ya İstiklal Ya Ölüm” 
Demiştir. Dedi.

Bakan Yardımcısı Mehmet Ceylan; 
80 milyon İktidarıyla Muhalefetiyle, 
Sivil Toplumu kuruluşlarıyla, El Ele 
Gönül Gönül’e vererek Yeni Ve Güçlü 
Türkiye’yi Hep Beraber Var Ederek 
Darbecilere Ve Şer Güçlere En Güzel 
Tokat’ı Ve Cevabı Hep Birlikte Vermiş 
Olacağız inşallah..

Başkent Platformu; Geçtiğimiz Aylarda 
“Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat ki 
Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, 
Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı 

началась новая эпоха. Мы поняли, что ос-
новной целью в регионе является Турция.

Понять, почему именно Турция явля-
ется основной целью в регионе, можно, 
обратив внимание на период с 17/25 
декабря по 15 июля. Потому как стало 
ясно, что преследуется цель разделить и 
уничтожить Турцию, которая является 
последним оплотом невинных, словно 
Ирак и Сирию. Именно поэтому наш 
народ сказал 15 июля: «Независимость 
или смерть».  

Заместитель министра по охране окру-
жающей среды и градостроительству 
Мехмет Джейлан: «Дай Бог, мы вместе 
с 80 – миллионным населением страны, 
правительством и  оппозицией  постро-
им новую и сильную Турцию, дав отпор, 
таким образом, предателям и недобро-
желателям». 

Столичная платформа реализовала кам-
панию по раздаче турецкого флага под 
лозунгами: «Государство принадлежит 
народу»,  «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей» и 
«Не забыли и не дадим забыть 15 июля». 
На этот раз флаг был вручен замести-
телю министра по охране окружающей 
среды и градостроительству Мехмету 
Джейлану. 

Мехмет Джейлан поблагодарил Столич-
ную платформу за визит и добавил: 

«Наше правительство во главе с пре-
зидентом работает днем и ночью, не 
покладая рук, во благо страны. 15 июля 
предатели напали на наш народ и захо-

Kampanyası Başlatmıştı. Bu Kez Bu Şerefli 
Bayrağı Çevre Ve Şehircilik Bakan Yardım-
cısı Mehmet Ceylan Beyefendiye Takdim 
Edildi.

Bakan Yardımcısı Mehmet Ceylan da Baş-
kent Platformunun Bu Anlamlı Ziyaretin-
den Duyduğu Memnuniyeti Dile Getirerek 
Şöyle Konuştu…

Hükümet Olarak Bizler, Cumhurbaşkanı-
mızın Liderliğinde Ülkemizin Kalkınması 
İçin Gece Gündüz Demeden, Aziz Milleti-
mize Hizmet Ediyoruz. 

Milletimizi Bölme, Parçalama Gayretinde 
Olanlar En Son 15 Temmuz İhaneti İle Mil-
letimize Suikast Yapmışlar, Ancak Başarılı 
Olamamışlardır. Bundan Böylede Bu Tür 
Teşebbüslerde Milletimiz Kuşkusuz Gere-
ken Cevabı Verecektir.

Bizlerin Görevi Bu İhanetleri Unutmadığı-
mız Gibi Gelecek Nesillere de 15 temmuzu 
Anlatarak, Neden Yeni Ve Güçlü Türkiye 
İstediğimizi Bununla Beraber Sonsuza Ka-
dar Neden Özgür Bir Türkiye İstediğimizi 
Anlatacağız. 

80 milyon İktidarıyla Muhalefetiyle, Si-
vil Toplumu kuruluşlarıyla, El Ele Gönül 
Gönül’e vererek Yeni Ve Güçlü Türkiye’yi 
Hep Beraber Var Ederek Darbecilere Ve Şer 
Güçlere En Güzel Tokat’ı Ve Cevabı Hep 
Birlikte Vermiş Olacağız inşallah..

Bu Vesile İle Tüm Şehitlerimize Allahtan 
Rahmet Gazilerimize Şükranlarımı Sunuyo-
rum. Dedi..

тели разделить страну. Но им это не уда-
лось. Несомненно, что и в будущем наш 
народ будет отвечать на подобные по-
пытки также. Мы обязаны не забывать 
этого и передавать будущим поколени-
ям, рассказывая о событиях 15 июля. 
Мы будем рассказывать, почему хотели 
жить в новой, сильной и независимой 
Турции. 

Дай Бог, мы вместе с 80 – миллионным 
населением страны, правительством и  
оппозицией  построим новую и силь-
ную Турцию, дав отпор, таким образом, 
предателям и недоброжелателям. В свя-
зи с этим хотел бы пожелать милости 
Всевышнего усопшим героям и побла-
годарить ветеранов и участников тех 
событий». 

Başkent Platformu; Geçtiğimiz Aylarda “Devletin Sahibi Millettir” 
“İnsanı Yaşat ki Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, 
Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı Kampanyası Başlatmıştı’’

Столичная платформа реализовала 
кампанию по раздаче турецкого 
флага под лозунгами: «Государство 
принадлежит народу»,  «Хочешь 
процветания государства - создай 
условия для людей» и «Не забыли и 
не дадим забыть 15 июля».
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АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) - Почётный посол Кыргызстана 

в Турции и Председатель Столичной 
платформы Д-р Мустафа Курт посетил 
Председателя Общества дружбы и соли-
дарности Сьерра Леоне Казыма Метина. 
Во время визита Курт преподнес Метину 
флаг с надписями «Государство принад-
лежит народу», «Хочешь процветания 
государства – создай условия для людей» 
и «Не забудем 15 июля»  в рамках кампа-
нии, начатой после 15 июля. Далее Мус-
тафа Курт  отметил: 

«Почему Столичная платформа и почему 
лозунг «Хочешь процветания государст-
ва – создай условия для людей»?

Несмотря на значение технологий и 
экономики в отношениях между госу-
дарствами и народами, в ближайшем 
будущем именно НПО будут определять 
направление, что скажется на политиках 
и социумах. Совсем недавно можно было 
наблюдать влияние НПО в США и Евро-
пе, если смотреть на их лоббирование, 
исходя из намерений. Наша платформа 
была создана 10 лет назад, ставя во главу 
угла человека и служение на междуна-
родной арене. Наша философия уходят 
корнями в Анатолию. Вот уже на про-
тяжении 10 лет мы говорим: «Хочешь 
процветания государства – создай ус-
ловия для людей», не разделяя людей по 
религии, языку, течению и цвету кожи.  
Мы осуществляем свою миссию в разных 
уголках мира по имя братства, мирного 
неба и счастливого мира. 

Люди, которые работают во благо чело-
вечества и не требуют ничего взамен, 
очень ценны. 

История тюрков занимает особое место 
в мировой истории народов и имеет 
глубокие корни. Вот уже 10 лет мы как  
НПО говорим о том, что необходимо 
обратиться к генетической памяти и сле-
довать принципу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей». 

В Османской империи человек стоял на 
первом месте. Наши предки српаведливо 
правили на протяжении 624 лет, следуя 
принципу «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей» и не 
разделяя людей по религии, языку, тече-
нию и цвету кожи.

Мы верим в то, что счастливые люди 
будут создавать счастливые семьи, из 
счастливых семей  будет строиться 
счастливые общества, а из счастливо-
го общества – счастливые государства. 
Счастливые государства же образуют 
счастливый мир».

«Мы не дадим возможности разделить 
нас в первую очередь таким сепаратист-
ким силам, как террористическая орга-
низация Гюлена».

Председатель Общества дружбы и со-
лидарности Сьерра Леоне Казым Метин 
отметил: 

«Гуманитарная деятельность Столичной 
платформы очень сильно повлияла на 
меня и моих друзей, и поэтому мы здесь. 
Мы хотим развевать флаг, оставленный 
нам нашими предками, в стране и за её 
пределами. В связи с этим хотели бы 
попросить вас, чтобы вы указывали нам 
дорогу в тюркских странах. Мы не дадим 
возможности разделить нас в первую 
очередь таким сепаратистким силам, как 
террористическая организация Гюлена. 
Мы отдадим жизнь за родину, если это 
будет необходимо. Мы готовы поддер-
живать Столичную платформу 7 дней в 
неделю 24 часа в сутки и согласны с её 
девизами: «Государство принадлежит 
народу», «Хочешь процветания государ-
ства – создай условия для людей» и «Не 
забудем 15 июля».    

Источник: Гражданская инициатива 

bu kutlu yolda, Türk dünyasının ve mille-
timizin milli hafızaya dönmesi gerektiğini 
her vesile ile söylemiştik.

Ayrıca kan ve gözyaşının dinmediği bir 
dünya ikliminde, dünyadaki yöneticilerin 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışına 
sahip olmaları gerektiğini hep söyledik ve 
savunduk. 

Binlerce yıllık tarihimizin son imparator-
luk halkası olan Osmanlının yönetim anla-
yışına baktığımızda, ecdadımızın merkeze 
insanı koyduğunu görürüz. Manevi ruh ve 
anlayışla “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
çerçevesinde 624 sene dünyaya adaletle 
hükmettiğini hiç bir din, dil, renk, ırk ayrı-
mı yapmadan at üstünde adalet dağıttığını 
da biliriz.. 

Bu sebeple Başkent platformu ailesi olarak 
diyoruz ki, mutlu bireylerden, mutlu aile-
ler… Mutlu ailelerden, mutlu toplumlar… 
Mutlu toplumlardan, mutlu bir dünya olu-
şur dedi.

Kazım Metin; “Başta FETÖ Olmak 
Üzere Hiç Bir Bölücü Unsura Fırsat 
Vermeyeceğiz. Devletimizin Bekası 
İçin Gerekirse Canımızı Vereceğimiz-
den Hiç Kimsenin Kuşkusu Olmasın.”

Sierra Leone Dostluk ve Dayanışma der-
neği başkanı Kazım Metin; öncelikle siz 
değerli genel başkanıma, Sayın Konsolo-
sumuzun ziyaretleri bizleri memnun ettiği 
gibi gücümüze güç katmıştır.. 

Kazım Metin konuşmasında; Sayın Başka-
nım Başkent Platformunun insan odaklı 
faaliyetleri beni ve arkadaşlarımı çok 
derinden etkilediğini daha önceleri ifade 
etmiştim. Bizler ecdadımızın bırakmış 
olduğu bayrağı, ülkemizde ve yurtdışında 
dalgalandırmak için elimizden gelen gay-
reti gösteriyoruz. Bu çerçevede Türk Cum-
huriyetlerinde bizlere yol göstermeniz, 
bizlere öncülük etmeniz, bize büyük he-
yecan kattı. Şimdilerde ise Sivil İnisiyatif 
temsilcisi olarak her şeyden daha önemlisi 
Müslüman bir Türk olarak bize vermiş 
olduğunuz görev ve desteklerinizle Türk 
Bayrağını bulunduğumuz her yerde dalga-
landıracağız ve başta FETÖ olmak üzere 
hiç bir bölücü unsura fırsat vermeyeceğiz. 
Devletimizin bekası için gerekirse canımızı 
vereceğimizden hiç kimsenin kuşkusu ol-
masın. Bizler Başkent Platformunun çatısı 
altında “Devletin Sahibi Millettir & İnsanı 
Yaşat ki, Devlet Yaşasın & 15 Temmuz’u 
Unutmadık, Unutturmayacağız” diyor 
7/24 sonsuza kadar nöbetimize devam 
edeceğimizi bilmenizi istiyorum dedi.. 
KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF

ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU)- Kırgızistan- Türkiye Fahri 

Konsolosu ve Aynı Zamanda Başkent Plat-
formu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, İş 
Adamı Aynı Zamanda Sierra Leone Dostluk 
ve Dayanışma Derneği Başkanı Beraberine 
Sivil İnisiyatif Etimesgut Temsilcisi Kazım 
Metin’i Ziyaret Etti.

Ziyarette Genel Başkan Kurt; Başkent 
Platformunun 15 Temmuzdan Sonra 
Başlatmış Olduğu Bayrak Kampanyası 
Çerçevesinde Kazım Metin’e, Türk Bayrağı 
Armağan Etti. Türk Bayrağının Üzerinde 
ki Başkent Platformunun Misyonu Olan 
“Devletin Sahibi Millettir & İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” Sözlerini Tekrar Ederek 
“15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmaya-
cağız” dedi ve sözlerine şöyle devam etti;

‘’Neden Başkent Platformu, Neden 
sivil toplum, Neden İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın’’

Kurt, daha önceki açıklamalarımda olduğu 
gibi özellikle altını çizmek istediğim hu-
sus; dünya siyasetinde liderlerin önem ve 
faktörleri, beraberinde milletler arasında 
yarışta bugün her ne kadar başta teknoloji, 
beraberinde ekonomi ön plana çıksa da, 
yakın gelecekte sivil toplum kuruluşlarının 
etkisi siyasetçilere ve toplumlara ayrıca 
birçok alana yön vererek dünyayı şekillen-
direcek diye  düşünüyorum. 

Örnek olarak yakın tarihimize baktığı-
mızda ABD ve Avrupa’da, Sivil toplum 
kuruluşlarının ‘’Niyetlerine Göre Tabi’’ lobi 
faaliyetlerine baktığımızda etkilerini açık-
ça görebiliriz. 

Bizlerde bu niyet ile Başkent platformu 
olarak, 10 yıl önce insan odaklı ulusal ve 
uluslararası hizmet etme maksadı ile ku-
rulmuş bir platformuz. 

Platformumuz felsefesini anadolu toprak-
larından almıştır. Misyonumuzun özeti 
olan  ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın’’ 
anlayışı ile din, dil, mezhep, renk ayrımı 
yapmadan, dünyanın çeşitli yerlerinde 
barış kardeşlik adına misyonumuz çerçe-
vesinde hizmet eden, mutlu bir dünyanın 
var olması için çaba sarf eden bir sivil ini-
siyatifiz. 

“İnsan odaklı hizmet üreten ve hiz-
metlerinin karşılığında dünyalık 
hiçbir şey istemeyen insanlar kıymet-
lidir.” 

Milletler tarihine baktığımızda, Türk 
dünyasının ve Türk milletinin tarihi, altın 
harflerle yazılmış, köklü ve asil bir mede-
niyete sahip olduğunu görürüz.. Başkent 
platformu olarak bizler, 10 yıl önce çıktığı 

Kurt; Yakın  Gelecekte  Sivil Toplum Siyasetçilere ve Toplumlara Ayrıca Birçok 
Alana Yön Vererek Böylece Dünyayı Şekillendirecek Diye Düşünüyorum. 

«В ближайшем будущем именно НПО 
будут определять направление, что 
скажется на политиках и социумах»
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